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Agenda bijlagen

1 Besluitenlijst presidium 04-03-2019.docx 

Besluitenlijst presidium 4 maart 2019 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 De voorzitter hoopt op een ruime opkomst van Statenleden bij de eerste uitreiking van de 

Ribbius Peletierpenning van Provinciale Staten aan mevrouw Partiman, op donderdag 7 

maart om 16.00 uur in het Paviljoen. 

 

2. Vaststelling agenda 

 Het presidium stelt de agenda vast, met toevoeging van een besloten deel.   

 

3a.  Concept-verslag presidium 4 februari 2019 

 Het presidium stelt het verslag van het presidium van 4 februari 2019 vast.  

  

3b.  Lijst met actiepunten en LTA 

 Het presidium stemt in met de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda. 

 

4a.  Terugblik/evaluatie PS 4 februari 2019 

 De voorzitter zal ook in het nieuwe presidium na de verkiezingen de terugblik op de 

Statenvergadering agenderen. 

 

4b.  Concept-agenda PS 4 februari 2019 

 Er zijn twee interpellaties ingediend, door de SP over Tata/Harsco en door de SP, 50PLUS 

en PVV over Spuisluis. Er zijn meerdere moties vreemd aan de orde van de dag 

aangekondigd. De PvdD heeft mondelinge vragen over de A9 bij Heiloo ingediend. 

 De suggestie wordt gedaan om, bij een toekomstige, integrale wijziging van het 

Reglement van orde van PS en commissies aan de Staten voor te leggen om interpellaties 

aan het begin van de agenda te behandelen.  

 Het presidium stelt PS voor de Wadloopverordening te promoveren van hamerstuk naar 

bespreekstuk, zodat vier vorige week door de Friese Staten bij de verordening 

aangenomen amendementen, alsook een door de Ouderenpartij N-H aangekondigd 

amendement, kunnen worden besproken.  

 Gedeputeerde Post zal desgevraagd aan het begin van de vergadering een toelichting 

geven op de agendering van het definitief Provinciaal Inpassingsplan (PIP) N247, dat van 

de agenda van PS van 4 februari jl. was gehaald.   

 Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS van 4 maart 2019. 

 

5a.  Afdoeningsvoorstellen Lijst moties PS 

 Het presidium stemt in met de afdoeningsvoorstellen voor de lijst moties. 

 De heer Van Liere geeft aan dat motie 52-2018 ‘Tussenevaluatie FBP Damherten’ van de PvdD 

als afgedaan kan worden beschouwd. 

  

5b.  Lijst ingekomen stukken PS  

 Het presidium neemt kennis van de Lijst ingekomen stukken van PS. 

 

6.  Verantwoording reisdeclaraties PS 

   Het presidium neemt kennis van de wijze van verantwoorden door Statenleden van hun 

OV-reis- en kilometerkosten in het digitale Reisbalanssysteem, wijzigingen in de controle 

van de declaraties sinds 2014 en het uitgangspunt dat een correct gebruik en duiding de 

verantwoordelijkheid is van de Statenleden. 



 Het presidium stemt niet in met het voorstel om, teneinde de zorgvuldigheid te vergroten, 

fractievoorzitters een rol te geven in de verantwoording van de reisdeclaraties van hun 

fractieleden, door elk kwartaal de reisoverzichten van hun fractieleden te ondertekenen. 

 

7.    Uitspraak over gewogen peiling in de commissies 

 Het presidium stemt in met het advies van de Agendacommissie van 28 januari jl. om de 

in 2017 afgesproken lijn over besluitvorming in de Statencommissies te bestendigen, zij 

het met twee aanpassingen:   

 dat een peiling (in plaats van het woord ‘besluit’) op basis van zetelmeerderheid, de 

zogenaamde gewogen peiling, is toegestaan bij onderwerpen die bedoeld zijn voor 

behandeling in de Statenvergadering én als er sprake is van “politieke urgentie”; 

  dat dergelijke gevallen per mail worden gedeeld met het presidium; 

  dat over zaken die (‘alléén’ wordt hier geschrapt) de commissie aangaan, zoals de 

commissieagenda of een werkbezoek, kan worden besloten bij meerderheid van het 

aantal (aanwezige) commissieleden. 

 

8.  Screening kandidaat-gedeputeerden 

 Het presidium neemt kennis van de inrichting van de screeningsprocedures van 

kandidaat-gedeputeerden in 2011 en 2015 en de leerpunten over de externe commissie. 

 Het presidium brengt het opdrachtgeverschap voor de screeningsprocedure onder bij de 

commissaris van de Koning in zijn rol als voorzitter van de Staten. 

 Het presidium besluit geen commissie Integriteit bestaande uit Statenleden te betrekken 

bij de screeningsprocedure. 

 De voorzitter zal zijn bevindingen als gevolg van de screeningsprocedure delen met het 

presidium. 

 

9.  Instellen Onderzoekscommissie geloofsbrieven 

 Het presidium neemt kennis van het voornemen om de Onderzoekscommissie 

geloofsbrieven in te stellen en stemt in met het voorstel dat de commissie uit zes 

Statenleden zal bestaan en dat de voorzitter de leden zal benoemen. 

 Het presidium besluit de voordracht met ontwerpbesluit ter besluitvorming aan te bieden 

aan Provinciale Staten van 4 maart 2019. 

 

10. Aanvraag papieren vergadersets 

 Het presidium neemt er kennis van dat fractiemedewerkers vanaf de nieuwe Statenperiode 

opdracht kunnen geven aan de Repro-afdeling van de provincie om papieren vergadersets 

voor Staten- en duo-commissieleden te printen en te verzenden, waarbij het uitgangspunt 

blijft dat PS zoveel als mogelijk digitaal werken.  

 

11. Definitieve jaarcijfers PS-budgetten 2018 

 Het presidium neemt kennis van de definitieve jaarcijfers van de PS-budgetten per 31 

december 2018. 

 

12.  Besluitenlijst Agendacommissie 28-01-19 

 Het presidium neemt kennis van de besluitenlijst van de Agendacommissie van 28 januari 

2019. 

 

13. Brief van de voorzitter van PS aan kandidaat-Statenleden 28-02-19 

 Het presidium neemt kennis van de brief van de voorzitter van PS ‘Informatie voor kandidaat-

Statenleden’ d.d. 28 februari 2019. 



14. Rondvraag 

 

15. Besloten deel 

 

16. Sluiting 
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Presidium 

 

 1 

 

 

Verslag concept 

Presidium 

 

Datum vergadering : 4 februari 2019 

Voorzitter : dhr. A.Th.T. van Dijk 

Griffier : dhr. J.R. Loggen 

Telefoonnummer/e-mail : 06 - 5157 2643 / loggenj@noord-holland.nl 

 

Aanwezig: 

 

Voorzitter   voorzitter Provinciale Staten, dhr. A.Th.T. van Dijk 5 

Griffier   dhr. J.R. Loggen 

Leden     Fractievoorzitter VVD, dhr. E. Annaert 

     Fractievoorzitter SP, mw. R. Alberts-Oosterbaan 

    namens de fractie van de PVV, dhr. M. Deen 

    Fractievoorzitter CDA, dhr. D.G. Heijnen 10 

    Fractievoorzitter CU-SGP, dhr. M.C.A. Klein 

     Fractievoorzitter ONH, dhr. J.H. Leever 

   Fractievoorzitter PvdD, dhr. A.E. van Liere 

    Fractievoorzitter 50PLUS, mw. O.A.C. de Meij 

    Fractievoorzitter GroenLinks, mw. Z. Pels 15 

   namens de fractie van D66, dhr. H. Struben 

      Fractievoorzitter PvdA, dhr. X.J. den Uyl 

    1e plv. voorzitter PS, dhr. Z. Yurdakul (vanaf 11.30 uur) 

           

Adviseur Statengriffier mw. K. Bolt, sectormanager communicatie dhr. O. Beeksma 20 

Notulist   Verslagbureau Moneypenny/mw. E. Pelgrom 

Afwezig   Fractievoorzitter PVV, mw. I.A. Bezaan 

    Fractievoorzitter D66, mw. I. Zaal      

      

  25 
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Agenda 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

2. Vaststellen agenda 

3.   a. Concept-verslag presidium 4 februari 2019 30 

  b. Lijst met actiepunten en LTA 

4.    a. Terugblik/evaluatie PS 4 februari 2019 

   b. Voorbereiding PS 4 februari 2019 

5.   a. Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS 

   b. Lijst ingekomen stukken PS 35 

6. Verantwoording reisdeclaraties PS 

7. Uitspraak over gewogen peiling in de commissies 

8. Screening kandidaat-gedeputeerden 

9. Instellen Onderzoekscommissie geloofsbrieven 

10. Aanvraag papieren vergadersets 40 

11. Definitieve jaarcijfers PS-budgetten 2018 

12. Besluitenlijst Agendacommissie 28-01-19 

13. Brief van de voorzitter van PS aan kandidaat-Statenleden 28-02-19 

14. Rondvraag 

15. Besloten deel 45 

16. Sluiting 

  



Pagina 3 

 

 3 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

De voorzitter opent de vergadering om 11.00 uur bij dit laatste presidium voor de verkiezingen. 

 50 
De eerste Ribbius Peletierpenning zal op 7 maart worden uitgereikt aan mevrouw Partiman door de 

juryvoorzitter, mevrouw Broekers-Knol. De voorzitter vraagt deze gelegenheid bij de fractieleden 

onder de aandacht te brengen. De prijs wordt immers namens PS uitgereikt. 

 De voorzitter hoopt op een ruime opkomst van Statenleden bij de eerste uitreiking van de Ribbius 

Peletierpenning van Provinciale Staten aan mevrouw Partiman, op donderdag 7 maart om 55 
16.00 uur in het Paviljoen. 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter zegt dat aan het eind van deze vergadering een punt in beslotenheid zal worden 

besproken. Hij constateert dat eenieder met de agenda instemt. 

 Het presidium stelt de agenda vast, met toevoeging van een besloten deel. 60 

3. a. Concept-verslag presidium 4 februari 2019 

 Het presidium stelt het verslag van het presidium van 4 februari 2019 vast.  

3. b. Lijst met actiepunten en LTA 

 Het presidium stemt in met de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda. 

4. a. Terugblik/evaluatie PS 4 februari 2019 65 

De voorzitter heeft zelf al teruggeblikt op het moment in de vergadering waarop de heer Van Liere 

een ordevoorstel wilde doen en daarbij werd afgebroken. De heer Van Liere (PvdD) deed datzelfde 

en geeft toe dat hij bij het punt geïrriteerd raakte. Het stoorde hem dat de gedeputeerde in het 

stemadvies nieuwe argumenten inbracht, terwijl het onderwerp al tweemaal in de commissie was 

besproken. Wat hem betreft zou opnieuw moeten worden gesproken over de wijze waarop moties 70 
vreemd behandeld worden. 

De voorzitter zal erop toezien dat bij stemadviezen in het vervolg recht wordt gedaan aan het reeds 

gewisselde. Ook zal hij, als daar aanleiding toe is, gepast ingaan op ordevoorstellen van leden van 

PS. 

De voorzitter vindt het belangrijk om ervaringen over hoe debatten aantrekkelijk kunnen blijven 75 
zonder dat ze in de tijd uit de hand lopen mee te nemen naar de nieuwe PS. Ook na de verkiezingen 

zal het verloop van Statenvergaderingen standaard op de agenda van het presidium staan. 

 De voorzitter zal ook in het nieuwe presidium na de verkiezingen de terugblik op de 

Statenvergadering agenderen. 

4. b. Concept-agenda PS 4 februari 2019 80 

De voorzitter constateert dat de agenda goed gevuld is. Door de SP is een interpellatieverzoek 

ingediend over Tata/Harsco en door de SP, 50PLUS en de PVV over Spuisluis. Voor behandeling 

daarvan is de steun van ten minste elf Statenleden nodig, waarna deze onderwerpen aan het eind 

van de vergadering behandeld zullen worden. 

Mevrouw Pels (GroenLinks) vindt het jammer dat de interpellaties pas aan het eind zullen 85 
plaatsvinden. De voorzitter zegt dat dit conform het reglement van orde is. Voor de interpellaties is 

overigens maximaal een uur gereserveerd, buiten de spreektijd om. Als blijkt dat de Staten in de 

toekomst anders met agendering van interpellaties willen omgaan, kan dat worden meegenomen in 

een toekomstige wijziging van het reglement. 

Mevrouw Alberts (SP) zou aan het begin van de nieuwe periode het reglement graag onder de loep 90 
willen nemen, en dan onder andere de behandelwijze van interpellaties willen aanpassen. 
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De voorzitter zegt dat het CDA mondelinge vragen had aangekondigd, maar deze vervolgens heeft 

ingetrokken. 

De heer Klein (CU-SGP) zal drie moties vreemd indienen: over de OV-concessie in de Gooi- en 95 
Vechtstreek, over het Actieplan weidevogels en over de fietstunnel bij Laren. De heer Struben (D66) 

dient een motie vreemd in over maatwerk in ruimtelijk beleid voor zonne-energie in landelijk gebied. 

De moties zullen na de interpellaties in stemming worden gebracht. 

De heer Van Liere (PvdD) zal mondelinge vragen stellen over de A9 bij Heiloo. 

De heer Heijnen (CDA) vraagt zich af of de Wadloopverordening als hamerstuk geagendeerd moet 100 
blijven. Hij kan zich voorstellen dat GS willen reageren op de in Friesland aangenomen 

amendementen en het nieuwe amendement van de ONH. De voorzitter zegt dat de verordening 

recent is vastgesteld in PS van Friesland, gewijzigd op grond van vier amendementen. Als de drie 

Noordzeeprovincies hierover geen gelijkluidend besluit nemen, zullen ze met elkaar in overleg 

moeten treden om voor 1 januari 2020 tot een gezamenlijke Wadloopverordening te komen. ONH 105 
heeft over het onderwerp een amendement aangekondigd. 

De heer Leever (ONH) licht toe dat hij niet in de gelegenheid was om bij de commissiebespreking te 

zijn. Met het amendement wil hij een essentieel punt alsnog inbrengen. Hij zal een ordevoorstel 

doen om het punt alsnog als bespreekpunt te agenderen, zodat het amendement ten minste kan 

worden toegelicht. Het presidium stemt daar in meerderheid mee in, al zal de heer Den Uyl (PvdA) 110 
daartegen stemmen. Hij vindt het belangrijk dat voor vergaderingen van PS de voorziene eindtijd als 

richtsnoer geldt. De voorzitter zegt dat daartoe aan de spreektijden wordt vastgehouden. 

De heer Deen (PVV) zou ervoor zijn om niet te schorsen voor het diner als de vergadering 

voorspoedig verloopt. De voorzitter zegt dat het tijdstip voor het diner flexibel is. Als daar 

aanleiding toe is, zal in gezamenlijkheid besloten worden de vergadering eerst af te ronden alvorens 115 
te dineren. 

De heer Van Liere (PvdD) is opgevallen dat de N247 opnieuw geagendeerd is. Een toelichting daarbij 

ontbreekt. De voorzitter zegt dat gedeputeerde Post bij het begin van het agendapunt een 

mondelinge toelichting zal geven. 

Met de gemaakte opmerkingen stemt het presidium in met de agenda. 120 

 Er zijn twee interpellaties ingediend, door de SP over Tata/Harsco en door de SP, 50PLUS en 

PVV over Spuisluis. Er zijn meerdere moties vreemd aan de orde van de dag aangekondigd. 

De PvdD heeft mondelinge vragen over de A9 bij Heiloo ingediend. 

 De suggestie wordt gedaan om bij een toekomstige, integrale wijziging van het Reglement 

van orde van PS en commissies aan de Staten voor te leggen om interpellaties aan het begin 125 
van de agenda te behandelen. 

 Het presidium stelt PS voor de Wadloopverordening te promoveren van hamerstuk naar 

bespreekstuk, zodat vier vorige week door de Friese Staten bij de verordening aangenomen 

amendementen, alsook een door de Ouderenpartij N-H aangekondigd amendement, kunnen 

worden besproken. 130 
 Gedeputeerde Post zal desgevraagd aan het begin van de vergadering een toelichting geven 

op de agendering van het definitief Provinciaal Inpassingsplan (PIP) N247, dat van de agenda 

van PS van 4 februari jl. was gehaald. 

 Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS van 4 maart 2019. 

 135 
5. a. Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS 

 

De heer Van Liere (PvdD) zegt dat de aangehouden motie M52 Tussenevaluatie FBP damherten 

kan worden geschrapt. 

 140 
 Het presidium stemt in met de afdoeningsvoorstellen voor de lijst moties. 

 De heer Van Liere geeft aan dat motie 52-2018 ‘Tussenevaluatie FBP Damherten’ van de 

PvdD als afgedaan kan worden beschouwd. 

 

 145 
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b. Lijst ingekomen stukken PS 

 

 Het presidium neemt kennis van de Lijst ingekomen stukken PS. 

 150 
6. Verantwoording reisdeclaraties PS 

De voorzitter zegt dat de griffie een WOB-verzoek heeft ontvangen ten aanzien van de 

reisdeclaraties. Eerder hadden leden van PS een Jaarabonnement van de NS. Deze periode worden 

fractiegerelateerde reizen digitaal gedeclareerd in Reisbalans. Het nieuwe systeem is 

kostenefficiënter gebleken. De griffie heeft geen verdere inmenging of oordeel over het reisgedrag 155 
van leden van PS of over wat ‘fractiegerelateerd’ is. Die verantwoordelijkheid ligt bij de fracties. Uit 

rondvraag is gebleken dat andere provincies op soortgelijke wijze met reisdeclaraties omgaan. 

Vanuit de provincie kan aan fracties een uitdraai van alle reizen worden verstrekt, op basis waarvan 

men eventueel het gesprek kan voeren. Een verantwoordelijke bij de fracties kan de overzichten 

vervolgens tekenen. 160 
 

De heer Leever (ONH) vindt de verlaging van de kilometervergoeding fors. De voorzitter zegt dat 

deze voortkomt uit een landelijke regeling. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) betreurt het dat het systeem van ov-kaarten verschoven is naar een 165 
systeem van verantwoording. Dat kost veel meer tijd, terwijl de vergoeding gering is. Zij is ertegen 

om fractievoorzitters te belasten met de taak om te tekenen voor reizen van fractieleden. 

Fractieleden hebben hierin een eigen verantwoordelijkheid. De heer Den Uyl (PvdA) sluit zich hierbij 

aan. Hij is ertegen dat binnen fracties de ene persoon voor de declaraties van een ander moet 

tekenen. De heer Heijnen (CDA) en de heer Leever (ONH) zijn het hiermee eens. De heer Leever 170 
(ONH) zou in de nieuwe Staten graag bij aanvang willen spreken over integriteit. 

 

De heer Struben (D66) kan met het voorstel tot wijziging leven. Hem lijkt het dat fracties zelf 

moeten kunnen bepalen bij welke persoon de tekenbevoegdheid wordt neergelegd. 

 175 
De heer Van Liere (PvdD) vraagt zich af hoe de regeling uitwerkt bij eenmansfracties, en ook wat er 

gebeurt met de reizen van de tekenbevoegde van een fractie. 

 

De heer Deen (PVV) is het eens met mevrouw Pels en de heer Den Uyl. Het WOB-verzoek leek 

specifiek gericht op leden van de PVV. Spreker hecht daar echter weinig waarde aan. 180 
 

Mevrouw De Meij (50PLUS) is het eens met GroenLinks. Zij vraagt zich af hoe bij GS met 

reisdeclaraties wordt omgegaan. 

 

De heer Klein (CU-SGP) vindt enerzijds dat veel inspanning gevraagd wordt voor een beperkte 185 
vergoeding. Anderzijds vraagt omgaan met publiek geld om grote zorgvuldigheid. Hij denkt dat ook 

een andere werkwijze mogelijk is, waarbij de accountant naar extremen kijkt en op die basis het 

gesprek met Statenleden aangaat. 

 

De heer Annaert (VVD) kan zich volledig vinden in de laatste zin van de memo, waarin staat: 190 
“Statenleden zijn dus zelf verantwoordelijk voor een correcte duiding en het verantwoorden van elke 

reis met een code.” 

 

De voorzitter denkt dat de huidige regeling de gemeenschap veel minder geld kost dan de oude 

regeling. Statenleden hebben inderdaad een eigen verantwoordelijkheid in het indienen van 195 
declaraties. Uit de reacties is duidelijk dat het presidium kiest voor zelfregulering op basis van 

integriteit. Voor een accountant zal toetsing erg lastig zijn. Fracties zullen intern moeten 

bediscussiëren of reizen fractiegerelateerd zijn. Ook GS zijn gebonden aan afspraken over het 

gebruik van dienstauto’s. De Belastingdienst voert middels horizontaal toezicht steekproefsgewijze 

controles uit op dit gebruik. De regeling blijft zoals deze is. 200 
 

 Het presidium neemt kennis van de wijze van verantwoorden door Statenleden van hun ov-reis- 

en kilometerkosten in het digitale Reisbalanssysteem, wijzigingen in de controle van de 

declaraties sinds 2014 en het uitgangspunt dat een correct gebruik en duiding de 

verantwoordelijkheid is van de Statenleden. 205 
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 Het presidium stemt niet in met het voorstel om, teneinde de zorgvuldigheid te vergroten, 

fractievoorzitters een rol te geven in de verantwoording van de reisdeclaraties van hun 

fractieleden, door elk kwartaal de reisoverzichten van hun fractieleden te ondertekenen. 

 

7. Uitspraak over gewogen peiling in de commissies 210 

De heer Yurdakul zegt dat het voorstel uitvoerig is besproken in de Agendacommissie. De 

Agendacommissie wil gewogen peilingen mogelijk maken, maar dan alleen bij politiek zeer 

gevoelige onderwerpen. 

De heer Van Liere (PvdD) zal niet met het voorstel instemmen. Een stemming in een commissie mag 

nooit gewogen zijn, laat staan dat op basis van een gewogen meerderheid een besluit mag worden 215 
genomen. Ook de minister heeft laten weten dat dit niet is toegestaan. De voorzitter stelt dat er een 

onderscheid is tussen een stemming en een peiling. Een peiling zou wel gewogen mogen zijn. De 

heer Van Liere (PvdD) vindt de formulering in het memo wat dat betreft niet helder. Zijn voorstel is 

om in het memo “dat een besluit op basis van zetelmeerderheid” te vervangen door “dat een peiling 

op basis van zetelmeerderheid” en “dat over zaken die alléén de commissie aangaan, zoals de 220 
commissieagenda of een werkbezoek, kan worden besloten bij meerderheid van het aantal 

(aanwezige) commissieleden” te wijzigen in “dat over zaken die de commissie aangaan (taken 

genoemd in het reglement van orde, artikel 60), moet worden besloten […]”. 

De voorzitter concludeert dat het presidium instemt met het eerste wijzigingsvoorstel van de heer 

Van Liere. 225 

De heer Yurdakul licht wat betreft het tweede voorstel van de heer Van Liere toe dat de commissie 

een samenstelling heeft die bij ongewogen stemming kan leiden tot een meerderheid die in 

presidium of PS niet zou leiden tot een meerderheid. Daarom moet in sommige gevallen juist wel 

gewogen worden gepeild. 

De heer Den Uyl (PvdA) merkt op dat ongewogen besluiten die elders niet op een meerderheid 230 
kunnen rekenen vanzelf gecorrigeerd zullen worden in presidium of PS. 

Mevrouw Pels (GroenLinks) zou ervoor willen waken dat al te snel tot gewogen peilingen wordt 

overgegaan. Relevant in dit verband is dat aanwezigheid van Statenleden bij commissie-

vergaderingen zeer gewenst wordt geacht. 

De voorzitter concludeert dat het presidium kan instemmen met wijziging van “dat over zaken die 235 
alléén de commissie aangaan” in “dat over zaken die de commissie aangaan”. De heer Van Liere 

(PvdD) is tegen deze beperkte wijziging. 

 Het presidium stemt in met het advies van de Agendacommissie van 28 januari jl. om de in 

2017 afgesproken lijn over besluitvorming in de Statencommissies te bestendigen, zij het met 

twee aanpassingen: 240 
 dat een peiling (in plaats van het woord ‘besluit’) op basis van zetelmeerderheid, de 

zogenaamde gewogen peiling, is toegestaan bij onderwerpen die bedoeld zijn voor 

behandeling in de Statenvergadering én als er sprake is van “politieke urgentie”; 

 dat dergelijke gevallen per mail worden gedeeld met het presidium; 

 dat over zaken die (‘alléén’ wordt hier geschrapt) de commissie aangaan, zoals de 245 
commissieagenda of een werkbezoek, kan worden besloten bij meerderheid van het aantal 

(aanwezige) commissieleden. 

 

8. Screening kandidaat-gedeputeerden 

De voorzitter zegt dat evaluatie van de screening heeft uitgewezen dat het werk van de externe 250 
commissie een doublure was van het werk van het bedrijf dat daarvoor was ingeschakeld. PS 

hebben uitgesproken dat ze graag de benoeming van nieuwe Statenleden tot taak willen hebben, 

en liever geen dubbelrol willen spelen. Daarom is het voorstel om dit keer niet te werken met een 

externe commissie, maar wel met een bureau dat rapporteert aan de commissaris van de Koning. 

De commissaris voert vervolgens gesprekken met kandidaten op basis van de bevindingen van 255 
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het bureau. De commissaris zal bovendien een terugkoppeling over de uitkomst van de 

gesprekken aan het presidium geven. Daarop volgt een voorstel aan PS. 

De heer Struben (GroenLinks) gaat ervan uit dat bij bevindingen eerst terugkoppeling aan de 

betreffende fractie plaatsvindt. De voorzitter beaamt dit. 

Het presidium stemt in met het voorstel. 260 

 Het presidium neemt kennis van de inrichting van de screeningsprocedures van kandidaat-

gedeputeerden in 2011 en 2015 en de leerpunten over de externe commissie. 

 Het presidium brengt het opdrachtgeverschap voor de screeningsprocedure onder bij de 

commissaris van de Koning in zijn rol als voorzitter van de Staten. 

 Het presidium besluit geen commissie Integriteit bestaande uit Statenleden te betrekken bij 265 
de screeningsprocedure. 

 De voorzitter zal zijn bevindingen als gevolg van de screeningsprocedure delen met het 

presidium. 

 

9. Instellen Onderzoekscommissie geloofsbrieven 270 

De heer Annaert (VVD) merkt op dat in het memo gesproken wordt van zes leden, en in de 

voordracht van drie. De griffie zal dit controleren. 

Het presidium stemt in met het voorstel. 

 Het presidium neemt kennis van het voornemen om de Onderzoekscommissie geloofsbrieven in 

te stellen en stemt in met het voorstel dat de commissie uit zes Statenleden zal bestaan en dat 275 
de voorzitter de leden zal benoemen. 

 Het presidium besluit de voordracht met ontwerpbesluit ter besluitvorming aan te bieden aan 

Provinciale Staten van 4 maart 2019. 

 

10. Aanvraag papieren vergadersets 280 

De heer Struben (D66) is voor digitalisering, maar stelt er prijs op als bepaalde bijzondere 

documenten op papier geleverd worden. De voorzitter zegt dat prints via de fractiemedewerker 

aangevraagd kunnen worden. Doel van de afspraken is ervoor te zorgen dat stukken niet onnodig 

geprint worden. 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vindt de werkwijze onnodig ingewikkeld. Tot nu toe waren er slechts 285 
twee fracties die gebruikmaakten van papieren stukken. De voorzitter vindt de afspraken niet 

ingewikkeld. Bovendien vindt hij het van deze tijd om te voorkomen dat onnodig veel papier wordt 

gebruikt. De regeling staat het toe dat men alsnog van papier gebruikmaakt, al is dat geen 

automatisme. De griffie zegt dat het voordeel van een verzoek via de fractiemedewerker is dat meer 

gericht om geprinte stukken gevraagd kan worden. Tot nu toe werden alle stukken op papier 290 
geleverd. 

De heer Leever (ONH) oppert dat geprinte stukken eventueel ook op het provinciehuis kunnen 

worden aangeboden. De voorzitter zegt dat alternatieve werkwijzen besproken kunnen worden met 

de nieuwe PS. 

 Het presidium neemt er kennis van dat fractiemedewerkers vanaf de nieuwe Statenperiode 295 
opdracht kunnen geven aan de Repro-afdeling van de provincie om papieren vergadersets voor 

Staten- en duo-commissieleden te printen en te verzenden, waarbij het uitgangspunt blijft dat PS 

zoveel als mogelijk digitaal werken. 

11. Definitieve jaarcijfers PS-budgetten 2018 

 Het presidium neemt kennis van de definitieve jaarcijfers van de PS-budgetten per 31 december 300 
2018. 

12. Besluitenlijst Agendacommissie 28-01-19 

 Het presidium neemt kennis van de besluitenlijst van de Agendacommissie van 28 januari 2019. 

 

13. Brief van de voorzitter van PS aan kandidaat-Statenleden 28-02-19 305 
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 Het presidium neemt kennis van de brief van de voorzitter van PS ‘Informatie voor kandidaat-

Statenleden’ d.d. 28 februari 2019. 

14. Rondvraag 

Mevrouw Alberts (SP) merkt op dat in de commissie NLWM een aantal vragen is gesteld, die 

beantwoord zouden worden voorafgaand aan de PS-vergadering van vandaag. De griffie zegt dat de 310 
antwoorden nog niet beschikbaar zijn. 

15. Besloten deel 

Van het besloten deel is een separaat verslag opgesteld. 

16. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 11.50 uur. 315 
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Naam overleg  Presidium 

Locatie   Commissiekamer 1 

 

Datum   04-03-2019 

Tijdstip   11.00 – 12.30 uur 

 

 

 

 

 Agenda 

 

Geachte leden van het presidium, 

 

 

Hierbij ontvangt u de concept-agenda en vergaderstukken voor de vergadering 

van het presidium van maandag 4 maart 2019 die om 11.00 uur begint.  

 

Agendapunten 

 

1.  Opening en mededelingen voorzitter. 

 

2.  Vaststelling agenda. 

 

3. a.  Concept-verslag presidium 04-02-10. 

     Voorstel: vaststellen. 

b.  Lijst met actiepunten en LTA. 

   Voorstel: vaststellen.  

 

4. a.  Terugblik/evaluatie PS 4 februari 2019. 

  Voorstel: bespreken. 

b. Concept-agenda PS 4 maart 2019. 

     Zie concept-agenda. Voorstel: bespreken. 

 

5. a.  Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS.  

     Zie memo en bijlage. Voorstel: ter vaststelling voorleggen aan PS.  

 b.  Lijst ingekomen stukken PS.  

      Zie bijlage. Voorstel: ter vaststelling voorleggen aan PS.  

   

6. Verantwoording reisdeclaraties PS.  

Zie memo. Voorstel: besluiten. 

 

7. Uitspraak over gewogen peiling in de commissies. 

Zie memo. Voorstel: besluiten. 

 

8. Screening kandidaat-gedeputeerden. 

Zie memo en bijlage. Voorstel: besluiten. 

 



9. Instellen Onderzoekscommissie geloofsbrieven. 

Zie memo en voordracht. Voorstel: besluiten. 

 

Ter kennisname 

 

10. Aanvraag papieren vergadersets.  

Zie memo. 

 

11. Definitieve jaarcijfers PS-budgetten 2018. 

Zie memo. 

 

12. Besluitenlijst Agendacommissie 28-01-19.  

Zie besluitenlijst. 

 

13. Brief van de voorzitter van PS aan kandidaat-Statenleden 28-02-19. 

Zie brief. 

 

 

14. Rondvraag.  

 

15. Sluiting. 



3.a Concept-verslag presidium 04-02-10

1 03a. Concept-verslag presidium 04-02-19.docx 

Presidium 

 

 1 

 

 

Verslag concept 

Presidium 

 

Datum vergadering : 4 februari 2019 

Voorzitter : dhr. A.Th.T. van Dijk 

Griffier : dhr. J.R. Loggen 

Telefoonnummer/e-mail : 06 - 5157 2643 / loggenj@noord-holland.nl 

 

Aanwezig: 

 

Voorzitter   voorzitter Provinciale Staten, dhr. A.Th.T. van Dijk 5 

Griffier   dhr. J.R. Loggen 

Leden     Fractievoorzitter VVD, dhr. E. Annaert 

     Fractievoorzitter SP, mw. R. Alberts-Oosterbaan 

   Namens de fractie van de PVV, dhr. M. Deen 

    Fractievoorzitter CDA, dhr. D.G. Heijnen 10 

    Fractievoorzitter CU-SGP, dhr. M.C.A. Klein 

     Fractievoorzitter ONH, dhr. J.H. Leever 

   Fractievoorzitter PvdD, dhr. A.E. van Liere 

    Fractievoorzitter 50PLUS, mw. O.A.C. de Meij 

    Fractievoorzitter GroenLinks, mw. Z. Pels 15 

      Fractievoorzitter PvdA, dhr. X.J. den Uyl 

    Fractievoorzitter D66, mw. I. Zaal      

        

Adviseur Statengriffier, mw. K. Bolt, sectormanager communicatie, dhr. O. Beeksma 

Overig gedeputeerde mw. E. Post (agendapunt 4b) 20 

Notulist   Verslagbureau Moneypenny/mw. E. Pelgrom 

Afwezig   Fractievoorzitter PVV, mw. I.A. Bezaan 

     Fractievoorzitter GroenLinks, dhr. A. Hietbrink  

    1e plv. voorzitter PS, dhr. Z. Yurdakul    

      25 
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Agenda 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

2. Vaststellen agenda 30 

3.   a. Concept-verslag presidium 17 december 2018 en actiepunten 

  b. Lopende actiepunten en LTA 

4.    a. Terugblik/evaluatie PS 14 januari 2019 

   b. Concept-agenda PS 4 februari 2019 (en actualiteit) 

  c. Concept-agenda PS 4 maart 2019 35 

5. Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS en Lijst ingekomen stukken 

6. Stand van zaken verkiezingscampagne PS 

7. Introductieprogramma PS 

8. Nieuwe verordening op de rechtspositie 

9. Herziening besluit presidium over ICT-voorzieningen voor PS 40 

10. Wijziging Subsidieverordening fractiebijdragen 

11. Nevenfuncties cvdK 

12. Verhuizing fracties naar nieuw fractiehuis (ter kennisname) 

13. Afscheids- en installatievergadering PS (ter kennisname) 

14. Besluitenlijst Agendacommissie 7 januari 2019 45 

15. Rondvraag 

16. Sluiting 
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1. Opening en mededelingen voorzitter 

De voorzitter opent de vergadering om 11.00 uur. 50 
 

De voorzitter deelt mee dat de Willem Arondéuslezing zal plaatsvinden op 8 mei 2019. De spreker 

wordt nog bekendgemaakt.  

Op vrijdag 1 februari is de tentoonstelling ‘Stemt hoopvol’ geopend, over 100 jaar vrouwenkiesrecht. 

Op 7 mei wordt vervolgens de eerste Ribbius Pelletierpenning uitgereikt aan iemand die zich heeft 55 
ingezet voor de positie van vrouwen in de Noord-Hollandse politiek. 

 De voorzitter deelt mee dat de Willem Arondéuslezing op woensdagavond 8 mei 2019 

plaatsvindt. De spreker wordt later bekendgemaakt; 

 De voorzitter wijst op de tentoonstelling over 100 jaar vrouwenkiesrecht, ‘Stemt hoopvol’, die op 

1 februari 2019 in Paviljoen Welgelegen is geopend. Dit is een van de activiteiten die de 60 
Statenwerkgroep 100 jaar vrouwenkiesrecht in opdracht van het presidium organiseert. Zo 

wordt ook op 7 maart 2019 de eerste Ribbius Pelletierpenning uitgereikt aan iemand die zich 

verdienstelijk heeft gemaakt voor de positie van vrouwen in de Noord-Hollandse politiek. 

 

 65 
2. Vaststellen agenda 

 Het presidium stelt de agenda vast. 

 

3. a. Concept-verslag presidium 17 december 2018 

 Het presidium stelt het verslag van het presidium van 17 december 2018 ongewijzigd vast.  70 

 

3. b. Lijst met actiepunten en LTA 

 Het presidium stemt in met de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda. 

 

4. a. Terugblik/evaluatie PS 14 januari 2019 75 

De voorzitter licht toe dat dit agendapunt op zijn verzoek is toegevoegd. Graag hoort hij een reactie 

van de leden van het presidium op de wijze waarop zijn eerste PS-vergadering is verlopen. 

De heer Annaert (VVD) geeft complimenten voor de wijze waarop de voorzitter de vergadering 

geleid heeft, zeker aangezien het zijn eerste vergadering was. Wel vond de VVD de vergadering lang 

duren. Dat lag echter vooral aan de fracties. Dat is ook een boodschap aan de nieuwe Staten. 80 

De heer Leever (ONH) geeft zijn complimenten aan de voorzitter en de griffier. Het is juist dat de 

vergadering lang duurde, maar iedere fractie heeft de vrijheid zoveel ruimte voor het debat te nemen 

als haar nodig dunkt. 

De heer Heijnen (CDA) vond eveneens dat de vergadering goed verlopen is. Wel is het belangrijk 

voor de nieuwe voorzitter om het reglement goed te kennen, of indien nodig de tijd te nemen daarin 85 
iets na te zoeken. De vergadering duurde lang. Positief daaraan was dat er discussie tussen de 

fracties plaatsvond. Ook GS zouden soms wat korter kunnen antwoorden. 

Mevrouw Zaal (D66) is tevreden over het verloop van de vergadering. Het duurde lang, maar was 

voldoende boeiend. Belangrijk is om bij politieke punten het debat op te zoeken en bij meer 

technische onderwerpen wat kortere inbreng toe te staan. Het werd erg gewaardeerd dat er na 90 
afloop een informeel samenzijn was. 

De voorzitter zegt dat de lengte van de vergadering deels te wijten is aan herhaling. PS-leden zullen 

er meer op gewezen worden via de voorzitter te blijven spreken. Dat biedt de voorzitter de kans om 

meer grip op de vergadering te houden en geeft de kijker meer duidelijkheid. 

Mevrouw Pels (GroenLinks) was blij dat voldoende ruimte werd geboden aan de actualiteit. Haar 95 
fractie had het gevoel dat ze alle inbreng tijdens de vergadering heeft kunnen leveren. 
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De heer Den Uyl (PvdA) was zelf niet bij de vergadering aanwezig, maar kreeg van zijn fractieleden 

terug dat het een bijzondere vergadering was en dat de voorzitter de vergadering uitstekend heeft 

geleid. 

Mevrouw De Meij (50PLUS) geeft complimenten aan de voorzitter. Voor het eerst sinds lange tijd 100 
heeft zij weer genoten van het debat in PS. 

De voorzitter vindt het belangrijk om de wijze waarop vergaderingen verlopen en waarop het 

reglement functioneert te blijven bespreken. 

De heer Van Liere (PvdD) sluit zich aan bij de complimenten. Hij vindt het prettig dat het verloop van 

de PS-vergadering vanaf nu standaard geëvalueerd zal worden. Wat betreft het PRV-debat hadden 105 
coalitie en oppositie elkaar al in de voorbereiding beter kunnen opzoeken. 

De heer Deen (PVV) is heel tevreden over het verloop van de vergadering. Het spreken via de 

voorzitter verliep nog wat rommelig. De PVV vindt het belangrijk dat spreektijden werkelijk 

gehanteerd worden. Soms mag de inbreng wat beknopter. 

De heer Klein (CU-SGP) vindt dat de vergadering goed is verlopen. Het was positief dat de 110 
actualiteiten goed werden afgerond. De sfeer tijdens de vergadering was ontspannen en prettig. 

De voorzitter zegt dat de evaluaties in de komende tijd op de agenda blijven staan. Hij heeft het 

gewaardeerd dat er veel animo was voor de informele bijeenkomst na afloop. 

 

4. b. Concept-agenda PS 4 februari (en actualiteit) 115 

De voorzitter meldt dat een actualiteit over Schiphol door de PvdA is aangemeld. Hij vraagt of de 

leden van het presidium dit onderwerp voldoende spoedeisend vinden. 

De heren Annaert (VVD), Deen (PVV) en Leever (ONH) en mevrouw Pels (GroenLinks) vinden de 

actualiteit over Schiphol niet spoedeisend. De heren Klein (CU-SGP) en Van Liere (PvdD) twijfelen aan 

de toegevoegde waarde van de gestelde vragen. Mevrouw De Meij (50PLUS) vindt dat het onderwerp 120 
niet hier, maar in de Tweede Kamer behandeld moet worden. 

De heer Heijnen (CDA), mevrouw Zaal (D66) en mevrouw Alberts (SP) zijn voor behandeling van de 

actualiteit. 

De heer Den Uyl (PvdA) zegt dat veel onzekerheid is ontstaan over het dossier Schiphol. Zijns 

inziens is het zeer relevant om op dit moment van GS te horen welke acties het van plan is te nemen. 125 

De voorzitter constateert dat een meerderheid voor behandeling van de actualiteit is. 

De heer Heijnen (CDA) zegt dat zijn fractie PMI graag als regulier punt wil behandelen. 

De voorzitter vraagt om in het vervolg twee versies van moties bij de griffie aan te leveren: één 

zonder en één met handtekeningen. Dat is overigens een staande afspraak. 

Gedeputeerde Post zal in de vergadering voorstellen om agendapunt 11, Provinciaal 130 
Inpassingsplan N247, te schrappen. Het is nog niet voldoende helder of in het verkeersmodel van 

Bereikbaarheid Waterland wel rekening is gehouden met de mogelijke ontwikkeling van 

bedrijventerrein Galgeriet in Monnickendam tot een nieuwe woonwijk. Dit agendapunt kan 

wellicht wel worden behandeld in de Statenvergadering van 4 maart 2019. 

Het presidium kan zich in dit voorstel vinden. 135 

Hiermee stemt het presidium in met de agenda voor de PS-vergadering van vanmiddag. 

 Het presidium besluit dat de actualiteit over Schiphol van de PvdA spoedeisend is en zal 

Provinciale Staten (PS) derhalve adviseren de actualiteit te behandelen. 

 Het CDA geeft aan hamerstuk 8b, ‘Eerste actualisering Provinciaal Meerjarenprogramma 

Infrastructuur (PMI)’, te willen bespreken. 140 
 Op aandragen van gedeputeerde Post besluit het presidium aan PS voor te stellen om 

agendapunt 11, Provinciaal Inpassingsplan N247, van de agenda te halen. 
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 Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS op 4 februari 2019. 

 

4. c. Concept-agenda PS 4 maart 2018 145 

De voorzitter meldt dat de PS-vergadering op 4 maart de laatste reguliere vergadering in deze 

periode is. De agenda is uitgebreid, zodat er kans is op uitloop in de avond. Mogelijk wordt het 

initiatiefvoorstel van D66 ‘Next step: een recreatienetwerk N-H’ nog geschrapt. 

Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS op 4 maart 2018. 

 Het initiatiefvoorstel ‘Next step: een recreatienetwerk N-H’ van D66 gaat waarschijnlijk van 150 
de agenda af. 

 Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS van 4 maart 2019. 

 

 

5. a. Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS 155 
 

 Het presidium stemt in met de Lijst moties van PS. 

 

 

b. Lijst ingekomen stukken PS 160 
 

 Het presidium neemt kennis van de Lijst ingekomen stukken PS. 

 

 

6.  Stand van zaken verkiezingscampagne PS 165 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vindt het vreemd dat wordt voorgesteld specifiek voor een 

lijsttrekkersdebat in Hilversum budget beschikbaar te stellen. De heer Leever (ONH) is het daarmee 

eens. De organisatie van het debat zou de middelen zelf bijeen moeten brengen. 

De heer Klein (CU-SGP) is niet tegen deze bijdrage. Wel is hem opgevallen dat er overlap is tussen 

verschillende debatten die worden georganiseerd, zodat de vraag is of het debat in Hilversum wel in 170 
de agenda’s van de lijsttrekkers past. 

Mevrouw Zaal (D66) vraagt zich af of het debat in Hilversum iets toevoegt, omdat er al heel veel 

debatten plaatsvinden. Vraag is ook wat de reactie van de provincie is als er meer verzoeken om een 

financiële bijdrage komen. 

De heer Den Uyl (PvdA) ziet geen bezwaar om aan het verzoek van Hilversum tegemoet te komen. 175 
Voor de inhoudelijke organisatie is de gemeente Hilversum verantwoordelijk. 

Mevrouw Pels (GroenLinks) is niet erg voor de bijdrage aan het Hilversumse debat. Als toch wordt 

besloten tot een bijdrage, moet geëist worden dat alle partijen aan tafel zitten. De voorzitter is het 

met dat laatste eens in het geval provinciaal geld wordt bijgedragen. 

De voorzitter concludeert dat er onvoldoende steun is voor een bijdrage aan het debat in Hilversum. 180 
De motivatie bij het niet geven van steun is dat er al vele andere debatten zijn en dat de provincie 

precedentwerking wil voorkomen. 

De heer Deen (PVV) zou om dezelfde reden ook geen bijdrage willen leveren aan de Verkiezingskant 

in Amsterdam. De voorzitter zegt dat deze bijdrage vier jaar geleden ook geleverd is. Van 

precedentwerking zal geen sprake zijn. 185 

De heer Heijnen (CDA) zou ervoor willen pleiten om de verkiezingsshows op 18 maart niet te vroeg 

in de ochtend te plannen. Een aantal lijsttrekkers is die ochtend nog op Texel. 

De heer Leever (ONH) merkt op dat meerdere debatten alleen met lijsstrekkers van de grote fracties 

gevoerd worden. Hij heeft daar bezwaar tegen. 

De voorzitter zal voor de verkiezingen spreken met de lijsstrekkers van alle bestaande en nieuwe 190 
fracties. Na de verkiezingen zal hij een kort gesprek voeren met alle leden van PS, voornamelijk over 

de rol van het Statenlid en die van de voorzitter. Hierover ontvangt eenieder nog een brief. 
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 Het presidium besluit de verkiezingsavond op 20 maart 2019 in de Johan Remkeszaal te houden 

in plaats van in de Statenzaal. De reservering hiervoor kan daardoor worden verlaagd van 

€ 25.000,- naar € 15.000,-. 195 
 Het presidium alloceert van dit vrijkomende budget € 5.000, - (ex btw) voor een pagina in de 

Verkiezingskrant van de gemeente Amsterdam en reserveert € 5.250,00 (ex btw) voor publiciteit 

in 510 bussen van Connexxion, die van 11 maart tot 20 maart door de hele provincie rijden. 

 Het presidium neemt kennis van het herziene format voor de verkiezingsshows van Kern van de 

Zaak op twee mbo-scholen, waardoor alle partijen die meedoen aan de verkiezingen aan bod 200 
kunnen komen en het presidium stelt € 1.300,- (ex btw) extra beschikbaar voor aanvullende 

werkzaamheden voor Kern van de Zaak. 

 Het presidium besluit geen budget beschikbaar te stellen voor een lijsttrekkersdebat door en van 

de gemeente Hilversum. 

 Het presidium neemt kennis van het ‘grote mbo-Provinciale-Staten van Noord-Holland debat’ op 205 
7 maart op het ROC Amsterdam onder leiding van Stichting F6. 

 Het presidium neemt er kennis van dat de landelijke aftrap van de Stemwijzer plaatsvindt in de 

Statenzaal, op 13 februari 2019, met uitnodiging van de lijsttrekkers en twee door hen mee te 

nemen kiezers. 

 Het presidium reserveert € 3.000,- voor betaalde plaatsingen op social media. 210 
 Het presidium neemt kennis van de mededeling van de voorzitter dat hij voornemens is nog vóór 

de verkiezingen met alle lijsttrekkers kennis te maken. 

 

 

7. Introductieprogramma PS 215 

De heer Den Uyl (PvdA) kiest wat betreft de keuze tussen workshops of de vakcommissies als 

informatiekanaal voor de belangrijkste onderwerpen voor het laatste, gegeven de politieke belangen 

die met onderwerpen kunnen samenhangen. 

Mevrouw Alberts (SP) heeft eveneens een voorkeur voor informatieverstrekking via de 

vakcommissies. Spreekster kan zich vinden in het introductieprogramma, ervan uitgaande dat niet 220 
verwacht wordt dat iedereen overal bij aanwezig is. Voor bepaalde basale informatie over 

bijvoorbeeld parlementaire instrumenten hebben ook de fracties de verantwoordelijkheid om 

Statenleden te informeren. De griffie ziet hierin ook taken voor zich weggelegd. 

De heer Van Liere (PvdD) vindt juist dat te weinig ruimte is gereserveerd voor toelichting op 

parlementaire instrumenten. Vooral aan het gesproken woord wordt te weinig aandacht besteed. Op 225 
het vlak van de instrumenten is er bovendien veel ruimte voor verbetering. De PvdD heeft een 

voorkeur voor informatievoorziening via workshops. 

De heer Klein (CU-SGP) kan zich vinden in het programma. Bij zijn eigen aantreden heeft hij de 

bustoer zeer gewaardeerd. Wellicht kan deze plaatsvinden voorafgaand aan de workshops. Ook hij 

ontvangt informatie het liefst via workshops. 230 

Mevrouw Pels (GroenLinks) vindt dat het programma er goed uitziet. Zij vraagt om wat meer ruimte 

te creëren voor een toelichting op de P&C-cyclus en kiest voor informatieverstrekking via de 

vakcommissies. De heer Deen (PVV) sluit zich bij dat laatste aan. 

Mevrouw Zaal (D66) vindt net als de PvdD dat er meer aandacht mag zijn voor parlementaire 

instrumenten. Ook D66 vindt een bustoer voorafgaand aan de workshops een goed idee. 235 

De heer Heijnen (CDA) is tevreden over het programma en zeker over de bustoer. Het CDA kiest 

voor informatieverstrekking via de vakcommissies. 

De heer Annaert (VVD) heeft geen opmerkingen over het programma. De VVD ontvangt informatie 

graag via de vakcommissies. 

De voorzitter concludeert dat een meerderheid voor informatieverstrekking via de vakcommissies is. 240 
Hij deelt mee dat er een plan is om in september 2019 een tweedaagse voor GS en PS gezamenlijk te 
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organiseren, in het kader van nadere kennismaking en om ervoor te zorgen dat men elkaar 

gemakkelijker benadert. Zelf ondersteunt hij dit plan van harte. 

Mevrouw Alberts (SP) steunt een plan voor een dergelijke kennismaking niet, zeker niet als daar een 

overnachting bij hoort. 245 

De voorzitter concludeert dat een meerderheid van het presidium het plan voor een tweedaagse 

steunt. Het voorstel wordt uitgewerkt en keert terug in het presidium. 

De griffier zegt dat tijdens de tweedaagse extra aandacht zou kunnen worden geschonken aan 

parlementaire instrumenten. 

 Het presidium stelt de voorgestelde data (1 april, 8 april, 15 april en 6 mei), de doelstellingen, 250 
de programmaonderdelen en de overige voorwaarden voor het introductieprogramma voor PS in 

2019 vast. 

 Het presidium besluit dat in de Statencommissies de nadere introducties zullen worden gegeven 

op de specifieke onderwerpen en beleidsterreinen. 

 Het presidium benoemt het nut van een bustoer langs provinciale projecten en voldoende 255 
aandacht voor de inzet van parlementaire instrumenten. 

 Ook stemt het presidium in met een tweedaagse bijeenkomst inclusief overnachting van PS en 

Gedeputeerde Staten (GS) in september 2019. 

 

8. Nieuwe verordening op de rechtspositie 260 

De voorzitter zegt dat in de nieuwe verordening een aantal keuzes mogelijk is. Bij deze 

keuzemogelijkheden is een voorstel gedaan. Hij constateert dat het presidium met deze 

voorgestelde keuzes instemt. De verordening komt op de agenda van PS op 4 maart 2019. 

 Het presidium neemt kennis van de aanstaande wijzigingen in de rechtspositie van Staten- en 

commissieleden, de hieruit voortkomende keuzemogelijkheden en de keuzevoorstellen voor 265 
zowel het Statendeel als de delen die zien op de rechtspositie van GS en de commissaris van 

de Koning (cvdK) en stemt in met de voorstellen voor het PS-deel. 

 Het presidium besluit dat, mochten GS of de cvdK willen afwijken van hetgeen nu voor hun 

onderdeel van de verordening wordt voorgesteld, het presidium hier over zal worden 

geïnformeerd. 270 
 Het presidium geeft opdracht voor het meenemen van de gemaakte keuzes in de nieuwe 

verordening rechtspositie en legt die ter vaststelling voor aan PS van 4 maart 2019. 

 

 

9. Herziening besluit presidium over ICT-voorzieningen voor PS 275 

De voorzitter vertelt dat het vanaf 28 maart 2019 niet meer is toegestaan om te werken met een 

vergoedingsregeling voor eigen ICT-apparatuur van PS-leden. Dit is pas eind december bekend 

geworden, na het besluit van het presidium over continuering van de huidige ‘bring your own device’ 

regeling. 

Mevrouw Pels (GroenLinks) merkt op dat er in het memo van uitgegaan wordt dat PS-leden al hun 280 
werk op de iPad kunnen doen. Zij betwijfelt dat. 

De heer Den Uyl (PvdA) en de heer Klein (CU-SGP) vragen of het voor Statenleden mogelijk is om een 

keuze te maken uit het soort ICT-apparatuur dat ter beschikking wordt gesteld. 

De griffier zegt dat over de mogelijkheden overlegd is met de ICT-afdeling. Medewerkers van de 

provincie kunnen nu kiezen uit drie verschillende soort laptops. Als die keuze ook aan Statenleden 285 
wordt voorgelegd, brengt dat allerlei beperkingen mee. Zij kunnen bijvoorbeeld allerlei apps waar 

Statenleden vaak mee werken niet installeren. Daarom zijn andere opties verkend. Conclusie is dat 

een iPad die ondersteund wordt door de provincie de beste mogelijkheden biedt. GS werken al naar 

tevredenheid met deze iPads. 

De heer Leever (ONH) vraagt of de kwestie niet kan worden voorgelegd aan de minister, via het IPO. 290 
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De voorzitter zegt dat het IPO al heeft meegedacht over de beste invulling. Hij stelt vast dat de iPads 

met toetsenbord kunnen worden geleverd. Daarmee zijn ze zeer gebruiksvriendelijk. 

De heer Heijnen (CDA) vindt het belangrijk dat Word en Excel zijn geïnstalleerd, zodat men op een 

fatsoenlijke manier moties en voorstellen kan schrijven. De voorzitter zegt dat dit het geval zal zijn. 

De heer Deen (PVV) vindt compatability met niet-Applesystemen erg belangrijk. Ook hij heeft liever 295 
dat er een keuzemogelijkheid is. 

De griffier zegt dat het Statenleden vrij staat om de iPad te weigeren als zij liever met een eigen 

apparaat werken. Zij krijgen daar echter geen vergoeding voor. Statenleden kunnen op de iPad ook 

andere e-mailaccountants installeren. Dat kan op een laptop van de provincie bijvoorbeeld niet. 

Tijdens het inwerkprogramma zal ook aandacht besteed worden aan het werken met een iPad en met 300 
iBabs. 

De heer Klein (CU-SGP) vraagt te kijken naar meerdere opties wat betreft type of formaat iPad. 

De voorzitter concludeert dat Statenleden van de provincie een iPad in bruikleen zullen krijgen, 

inclusief toetsenbord en geschikte programmatuur. 

 Het presidium neemt kennis van de wijziging van het rechtspositiebesluit politieke 305 
ambtsdragers, waardoor een financiële vergoeding voor ICT-apparatuur per 28-03-2019 niet 

meer mogelijk is. 

 Het presidium stemt in met het (desgewenst) in bruikleen verstrekken van een iPad voor het 

Statenwerk door de provincie Noord-Holland voor de zittingsduur van het (duo-) Statenlid. 

 310 
 

10. Wijziging Subsidieverordening fractiebijdragen 

De heer Heijnen (CDA) kan zich vinden in de voorgestelde wijzigingen in de verordening. Het 

subsidiebedrag is in de afgelopen vier jaar gelijk gebleven ten opzichte van de periode daarvoor. Het 

CDA vindt dat het moet worden gecorrigeerd tegen inflatie. 315 

De voorzitter zal deze suggestie onderzoeken. De verordening zal worden aangepast als 

voorgesteld. 

 Het presidium stemt in met de voorgestelde wijzigingen van de subsidieverordening 

fractiebijdragen Noord-Holland 2015 en biedt de voordracht met ontwerpbesluit ter 

besluitvorming aan PS van 4 maart 2019 aan. 320 
 Uitgezocht zal worden of en welke inflatieregeling kan worden toegepast op de subsidies. 

 

 

11. Nevenfuncties cvdK 

Mevrouw Alberts (SP) zou liever zien dat de cvdK zijn lidmaatschap van de Presidential Executive van 325 
de IRU opgeeft. 

De heer Van Liere (PvdD) noemt het niet ondenkbaar dat een conflict optreedt tussen de functie bij 

de IRU en de positie van de cvdK. Spreker heeft er echter begrip voor dat de voorzitter zijn termijn 

bij de IRU afmaakt. 

Mevrouw De Meij (50PLUS) kan zich niet voorstellen dat de functie van de cvdK bij de IRU niet 330 
overdraagbaar is. Zij vindt dat deze positie niet verenigbaar is met die van de cvdK. 

De heer Klein (CU-SGP) en mevrouw Pels (GroenLinks) vragen de voorzitter toe te lichten waarom de 

functies niet conflicterend zijn. GroenLinks vindt het belangrijk dat de website volledige openheid 

van zaken geeft, ook over de bv van de commissaris. 

De heer Leever (ONH) laat het aan de eigen beoordeling van de commissaris over of de combinatie 335 
van functies integer is. 

Mevrouw Zaal (D66) zou tegen de functie van de commissaris bij de IRU zijn als dit een permanente 

functie betrof. D66 gaat ervan uit dat de cvdK gedurende de afbouwperiode belangen goed scheidt. 
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De heer Heijnen (CDA) sluit zich hierbij aan. Ook hij vindt openheid van zaken en scheiding van 

taken zeer belangrijk. 340 

De heer Annaert (VVD) kan zich vinden in de brief van de cvdK en de conclusies die hij trekt. 

De voorzitter vindt transparantie van zeer groot belang. De IRU is na de Tweede Wereldoorlog 

opgericht om handel tussen landen in Europa weer mogelijk te maken. Dat doet ze nu wereldwijd. 

Verduurzaming en vergroening krijgen bij de IRU veel aandacht. De IRU zal dit jaar zijn statuten 

aanpassen vanwege verdere internationalisering. De voorzitter wil daar nog bij betrokken zijn om te 345 
waarborgen dat duurzaamheid een goede plek krijgt. Enig conflict met provinciale belangen ziet hij 

in deze taak niet. Hiernaast is de cvdK onbezoldigd voorzitter van het bestuur van het Adamas 

Inloophuis. Alle overige nevenfuncties heeft hij inmiddels beëindigd. Over de bv zal hij op elke 

gewenste wijze openheid van zaken geven. 

De heer Van Liere (PvdD) vindt dat de toelichting over de IRU er juist op duidt dat sprake kan zijn 350 
van conflictsituaties. De mate waarin die zich zullen voordoen is echter niet te overzien. Aangezien 

het een tijdelijke functie betreft, heeft de PvdD geen onoverkomelijke bezwaren. 

 Het presidium heeft geen behoefte of aanleiding om een opvatting over de nevenfuncties van de 

cvdK kenbaar te maken, als gevolg van zijn brief aan PS d.d. 23 januari 2019, waarin hij 

melding doet van zijn nevenfuncties (en van een bv). 355 
 

12. Verhuizing fracties naar nieuw fractiehuis 

De heer Van Liere (PvdD) wil weten of in de vergaderruimtes rekening is gehouden met faciliteiten 

voor teleconferences. 

De heer Loggen zegt dat hiermee rekening is gehouden. Een van de ruimtes is het voormalig 360 
provinciaal crisiscentrum. De fractievoorzitters en -leden worden voor de verkiezingen uitgenodigd 

om te komen kijken. 

Het presidium neemt kennis van: 

 de inrichting van het nieuwe fractiehuis aan de Paviljoenslaan 3 en 5; 

 de voorgenomen toedeling van de ruimtes aan de fracties door het nieuwe presidium op 15 april 365 
2019 op basis van het aantal fracties en hun grootte in zetelpercentage na de 

Statenverkiezingen; 

 de op 23 april 2019 geplande verhuizing van de fracties van het oude naar het nieuwe 

fractiehuis en een rondleiding voor fractiemedewerkers en fractieleden in de Paviljoenslaan 3 en 

5 in de tweede week van maart. 370 
 

 

13. Afscheids- en installatievergadering PS 

De voorzitter zegt dat de definitieve uitslag van de verkiezingen op maandag 25 maart verwacht 

wordt. Deze wordt bekendgemaakt in een openbare zitting. De afscheids- en installatievergadering 375 
van 27 maart is in de avond gepland, mede om gasten de gelegenheid te bieden de vergadering bij 

te wonen. Voorgesteld wordt om de heer Struben tijdens de afscheidsvergadering het woord te laten 

richten tot het college. 

Het presidium stemt in met dit voorstel. 

 Het presidium neemt kennis van het afscheidsmoment van duocommissieleden, de 380 
afscheidsvergadering van PS op 27 maart 2019 en de installatie-vergadering van de nieuwe PS 

op 28 maart 2019. 

 Het presidium neemt er kennis van dat het Centraal Stembureau in plaats van op 22 maart op 

25 maart 2019 in een openbare zitting de officiële uitslag van de verkiezingen vast zal stellen. 

 Het presidium verzoekt de heer Struben namens PS tijdens de afscheidsvergadering het woord te 385 
richten tot het college. 
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14. Besluitenlijst Agendacommissie 7 januari 2019 390 

De heer Van Liere (PvdD) stemt niet in het met besluit van de Agendacommissie over de 

mogelijkheid om in de commissie een gewogen peiling te houden over behandeling van 

onderwerpen in de Statenvergadering. Het presidium zou dit besluit moeten herzien. 

De voorzitter zegt dat de Agendacommissie hierover nog een advies aan het presidium zal 

verstrekken. 395 

 Het presidium neemt kennis van de besluitenlijst van de Agendacommissie van 7 januari 2019. 

 

15. Rondvraag 

Hiervan wordt geen gebruikgemaakt. 

 400 

16. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.20 uur. 



3.b Lijst met actiepunten en LTA

1 03b. Lopende actiepunten en LTA.docx 

Presidium 04-03-2019 

 

Lopende actiepunten uit de besluitenlijsten van het presidium 

 

 

 

Lange Termijn Agenda  

 

Datum Actiepunten  

 

Voortgang/ afspraak Planning in 

presidium 

04-02-19  Het presidium stemt in met de voorgestelde wijzigingen van de subsidieverordening 

fractiebijdragen Noord-Holland 2015 en biedt de voordracht met ontwerpbesluit ter besluit-

vorming aan PS van 4 maart 2019 aan. 

 Uitgezocht zal worden of en welke inflatieregeling kan worden toegepast op de subsidies. 

 

Per email voorstel  

gedaan voor 

inflatieregeling. 

Presidium heeft 

ingestemd. 

In PS 04-03-

19 

Datum Actiepunten  

 

Planning in 

presidium  

13-11-17 Het presidium benoemt de afspraak dat het gebruik van het nieuwe instrument actualiteit na enige  

tijd geëvalueerd zal worden. 

 

Einde 

Statenperiode 

18-12-17 

 

 

 

17-12-18 

-Het presidium stemt in met het voorstel van de voorzitter om, teneinde tegemoet te komen aan de wens van een aantal 

Statenleden om rechtstreeks vragen te kunnen stellen aan ambtenaren, af te spreken dat Statenleden telefonisch 

rechtstreeks (technische) vragen (tussendoor) kunnen stellen aan sectormanagers. De procedure wordt op proef voor een 

jaar gevolgd.  

- Het presidium besluit de proefprocedure, waarbij Statenleden telefonisch rechtstreeks (technische) vragen (tussendoor) 

kunnen stellen aan sectormanagers, in de loop van volgend jaar te evalueren in plaats van nu. 

 

December 

2019 

29-10-18 Het presidium besluit om de succesvolle bijeenkomst op 17 oktober jl. met Noord-Hollandse Kamerleden en de 

fractievoorzitters (en/of hun plaatsvervangers) over de ‘staat van Noord-Holland’ voortaan elk jaar te organiseren, mits er 

genoeg Kamerleden komen (datum: 16 oktober 2019). 

April/mei 

2019 

04-02-19 Het presidium stemt in met een tweedaagse bijeenkomst inclusief overnachting van PS en Gedeputeerde Staten (GS) in 

september 2019. (gereserveerd op 20 en 21 september 2019) 

 

Presidium 24 

juni 2019 



4.a Terugblik/evaluatie PS 4 februari 2019

1 04a. Agenda PS 04-02-19.docx 

 

 Provinciale Staten 

 

 

A g e n d a  P S  - C O N C E P T -     

 

Datum vergadering : 4 februari 2019 

Vergaderlocatie : Statenzaal, Dreef 3, 2012 HR Haarlem 

Aanvangstijd : 13:00 uur 

Voorzitter : dhr. mr. A.Th.H. van Dijk 

Griffier : mw. K. Bolt 

Telefoonnummer/e-mail : (023)5144755 statengriffie@noord-holland.nl  

 

 

1. Opening en mededelingen. 

  

2. Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden. 

2a. Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten). 

   

3a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding. 

3b. Lijst geheimhouding PS. 

  

4. Vaststelling notulen van de vergaderingen van 7 en 14 januari 2019.  

  

5. Vaststelling Strategische Statenagenda. 

  

6. Vaststelling lijst ingekomen stukken. 

  

7. Voortgangslijst van moties. 

  

8. Voorlopig aangemerkt als hamerstuk (indien de commissie besluit dat het stuk geen 

hamerstuk is, dan wordt het stuk als volledig agendapunt aan de agenda toegevoegd): 

 

8a. Ongestoorde Logistieke Verbinding (OLV) Greenport Aalsmeer. 

Voordracht 12 

Commissie M&F 

8b. Eerste actualisering Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur (PMI). 

Voordracht 09 

Commissie M&F 

PvdA bespreekt nog met fractie of ze er toch een bespreekstuk van willen maken. 

8c. Wijziging Reglement voor het Waterschap Amstel, Gooi en Vecht 2017. 

Voordracht 13 

Commissie NLWM 

8d. Benoeming voorzitter commissie regionaal overleg Luchthaven Texel 

Voordracht 14 

Commissie NLWM 

 

9. Initiatiefvoorstel GroenLinks, PvdD, SP, PvdA, D66 en VVD Regenbooginitiatief 2.0. 

Nummer 17 

Commissie EEB 

(verzoek van de heer Loggen om dit agendapunt eerder te behandelen, wegens eerder 

vertrek uit PS-vergadering) 

 



 

 Provinciale Staten 

 

 
10. Onderzoeksrapport provinciale Rekenkamers “Energie in transitie”. 

Voordracht 15 

Commissie EEB  

 

11. Provinciaal Inpassingsplan N247. 

Voordracht 11 

Commissie M&F 

 

12. Initiatiefvoorstel fractie SP inzake “Verbetering wachtcomfort busstations”. 

Nummer 16 

Commissie M&F 

 

13. Vragenuur.  

(Het lid van Provinciale Staten dat tijdens dit vragenuur vragen wil stellen, meldt dit 

onder aanduiding van het onderwerp uiterlijk een werkdag voor aanvang van de 

vergadering bij de voorzitter met een afschrift aan de statengriffier.) 

 

14. Sluiting. 

 

 

 

Spreektijdverdeling 

Het presidium heeft besloten de spreektijdverdeling te baseren op 5 uren vergaderen. 

 

 

Voor een lunch zal worden gezorgd. Gezien de verwachte duur van de vergadering wordt er na 

afloop van de vergadering voor een maaltijd gezorgd. 

 

 

Voor de vergadering van 4 februari 2019 wordt de volgende verdeling gehanteerd:  

 

       PS 4 februari: 

VVD  27 min.  

D66  25 min. 

PvdA 19 min. 

PVV 17 min. 

SP 17 min. 

CDA 15 min. 

GroenLinks 13 min. 

Partij voor de Dieren 11 min. 

50PLUS 10 min. 

ChristenUnie-SGP 10 min. 

ONH 10 min.  

Totaal PS           174 min. 

Spreektijd GS       Ca. 70 min. 

Technische tijd 56 min. 

Totaal           300 min. 

 



4.b Concept-agenda PS 4 maart 2019

1 04b. Concept-agenda PS 04-03-19.docx 

 

 Provinciale Staten 

 

 

A g e n d a  P S  - g e w i j z i g d -     

 

Datum vergadering : 4 maart 2019 

Vergaderlocatie : Statenzaal, Dreef 3, 2012 HR Haarlem 

Aanvangstijd : 13:00 uur 

Voorzitter : dhr. mr. A.Th.H. van Dijk 

Griffier : mw. K. Bolt 

Telefoonnummer/e-mail : (023)5144755 statengriffie@noord-holland.nl  

 

Gewijzigde agenda:  

- interpellatieverzoek is als punt 17 toegevoegd onder voorbehoud instemming PS; 

- initiatiefvoorstel nr. 28 (Welzijn voor Vissen) is na commissie NLWM van 25 februari jl. van de  

  agenda af gehaald; 

- voordracht 27 Wadloopverordening is een hamerstuk (8g) geworden na commissie NLWM van  

  25 februari jl. 

 

1. Opening en mededelingen. 

  

2. Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden. 

2a. Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten). 

   

3a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding. 

3b. Lijst geheimhouding PS. 

  

4. Vaststelling notulen van de vergaderingen 14 januari en 4 februari 2019.  

  

5. Vaststelling Strategische Statenagenda. 

  

6. Vaststelling lijst ingekomen stukken. 

  

7. Voortgangslijst van moties. 

  

8. Voorlopig aangemerkt als hamerstuk (indien de commissie besluit dat het stuk geen 

hamerstuk is, dan wordt het stuk als volledig agendapunt aan de agenda toegevoegd): 

8a. Verordening rechtspositie politieke ambtsdragers provincie Noord-Holland 2019 

Voordracht 18 

Presidium 

8b. Besluit tot wijziging van de Subsidieverordening fractiebijdragen Noord-Holland 2015. 

a. Voordracht 19 

b. Presidium 

8c. Besluit tot instelling van de Onderzoekscommissie geloofsbrieven. 

Voordracht 30 

Presidium 

8d. Besluit tot instemming met Besluit mandaat, volmacht en machtiging van Gedeputeerde 

Staten en de CdK van Noord-Holland aan de griffier 2019. 

Voordracht 20 

Werkgeverscommissie 

 



 

 Provinciale Staten 

 

 
8e. Provinciaal Inpassingsplan Technische ruimten brug Ouderkerk aan de Amstel. 

Voordracht 21 

Commissie M&F 

8f. Eindrapport externe evaluatie Randstedelijke Rekenkamer en Programmaraad.  

Voordracht 22 

Commissie M&F 

8g. Wadloopverordening 2019.  
Voordracht 27 

Commissie NLWM 

 

9. Vaststellen definitief provinciaal inpassingsplan (PIP) N247. 

Voordracht 11 

Commissie M&F 

 

10. Vaststelling Provinciaal Inrichtingsplan Herinrichting A.C. de Graafweg (N241). 

Voordracht 23 

Commissie M&F 

 

11. Eerste begrotingswijziging 2019. 

Voordracht 24 

Commissie M&F 

 

12. Multimodaal bereikbaarheidspakket Corridor Amsterdam-Hoorn: financiële bijdrage. 

Voordracht 25 

Commissie M&F 

 

13. Zienswijze kadernota 2020 van RUD Noord-Holland Noord. 

Voordracht 26 

Commissie NLWM 

 

14. Initiatiefvoorstel PvdD en GroenLinks Naar een toekomst zonder (plastic) zwerfafval. 

Nummer 10 

Commissie NLWM 

 

15. Initiatiefvoorstel ChristenUnie-SGP “Kwetsbare verkeersdeelnemers”. 

Nummer 29 

Commissie M&F 

 

16. Vragenuur.  

(Het lid van Provinciale Staten dat tijdens dit vragenuur vragen wil stellen, meldt dit 

onder aanduiding van het onderwerp uiterlijk een werkdag voor aanvang van de 

vergadering bij de voorzitter met een afschrift aan de statengriffier.) 

 

17. Interpellatie fractie SP inzake Tata/Harso (onder voorbehoud van instemming 

Provinciale Staten). 

 

18. Interpellatie fractie SP, 50PLUS en PVV inzake Spuisluis (onder voorbehoud van 

instemming Provinciale Staten). 

 

19. Sluiting. 

 

 

 

Voor een lunch zal worden gezorgd. Gezien de verwachte duur van de vergadering is er een 

avondmaaltijd. Houdt u rekening met eventueel doorvergaderen na de maaltijd. 

 

Spreektijdverdeling 

Het presidium heeft besloten de spreektijdverdeling te baseren op 7 uren vergaderen. 

 

 



 

 Provinciale Staten 

 

 
 

 

 

 

Voor de vergadering van 4 maart 2019 wordt de volgende verdeling gehanteerd:  

 

 

       PS 4 maart: 

VVD  38 min.  

D66  35 min. 

PvdA 27 min. 

PVV 24 min. 

SP 24 min. 

CDA 21 min. 

GroenLinks 18 min. 

Partij voor de Dieren 15 min. 

50PLUS 10 min. 

ChristenUnie-SGP 10 min. 

ONH 10 min. 

Totaal PS           232 min. 

Spreektijd GS       Ca. 93 min. 

Technische tijd 95 min. 

Totaal           420 min. 
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Uw contactpersoon 

V. Mulder 

AD/STG 

 

 

Doorkiesnummer 023-514 4186 

mulderv@noord-holland.nl 

 

 

21 februari 2019 1|1 

Aan  

Presidium 

 

 

Bijlage 

Lijst moties 

 

 

 

Betreft lijst moties ten behoeve van Presidium 4 maart 2019 Memo 

 

 

 

--gewijzigd memo-- 

Na de commissievergadering van NLWM d.d. 25 februari jl., zijn er  

2 nieuwe afdoeningsvoorstellen toegevoegd (M30-2017 en M76-2016). 

 

Inleiding: 

Hierbij treft u de vernieuwde lijst moties aan. De kolommen “Stand van 

zaken GS” en “Voorstel Presidium” zijn op een aantal punten verder 

geactualiseerd.  

 

Voorstel: 

Instemmen met de nieuwe afdoeningsvoorstellen bij de volgende 

moties: 

 

Motienummer PS-datum Onderwerp Paginanr. 

M 47-2018 12-11-2018 Provinciale uitvoeringsregeling Cultuur 

Noord-Holland 

pag. 4 

M30-2017 10-07-2017 Motie Vreemd a/d Orde tegemoetkoming 

preventie wildschade. 

Pag. 20 

M76 -2016 12-12-2016 Motie Vreemd a/d Orde  toekomst 

recreatieschappen in het Metropolitane 

Landschap. 

Pag. 24 

 

Instemmen leidt tot opschoning van de lijst moties na vaststelling in PS 

van 4 maart 2019 

 

 

Toelichting m.b.t. aangehouden moties:  

Aangehouden moties kunnen alleen met een inhoudelijke motivering worden 

afgedaan. Weging van de motivering vindt plaats in het Presidium.  

Daarnaast benadrukt het Presidium de verantwoordelijkheid van de 

indieners om tijdig de voortgang van toezeggingen rondom een 

aangehouden motie in de functionele Statencommissie aan de orde te 

stellen. 



1 05a.2 Lijst moties PS 04-03-2019.docx 

1 

 

Lijst moties voor PS 4 maart 2019 

Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

M08-

2019 

04-02-

2019 

Motie 

windmolens op 

land 

PS spreken uit 

beleid te willen 

ontwikkelen voor 

sociale 

windmolens en 

kleine windmolens 

in de provincie 

Noord-Holland. 

PvdD, CU-

SGP, 

GroenLinks, 

SP 

R&W Hoek van 

der, J. 

  

M56-

2018 

12-11-

2018 

Verduurzaming 

wegaanleg en  

-onderhoud 

PS verzoeken GS: 

De klimaat-

bijdrage en 

daarmee 

verduurzaming 

van wegaanleg en  

-onderhoud 

nadrukkelijk mee 

te nemen in de 

nieuwe gebieds-

contracten en 

hierover te 

rapporteren in de 

jaarrekening 

PvdA, D66, 

CDA, CU-

SGP, ONH, 

PvdD, GL, SP 

M&F Post, E. 31-1-2019  We zullen dit 

meenemen in de 

voorbereiding voor de nieuwe 

gebiedscontracten. Ook zijn 

we nu al bezig met allerlei 

initiatieven om onze 

wegenaanleg-en onderhoud 

verder te verduurzamen, 

vooral in de vorm van pilots, 

denk aan Solaroad. Ook 

stellen we de 

gebiedscontractanten in staat 

om met duurzame innovaties 

te komen. 

 

M55-

2018 

12-11-

2018 

Ecologische 

bermen  

 

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS:  

- In beginsel alle 

bermen als 

ecologisch 

waardevol te 

beschouwen en als 

zodanig te 

behandelen  

- in overeen-

stemming met 

PvdD, CU-

SGP, SP 

M&F Post, E.  23-11-2018: reden aanhouden 

motie uit notulen PS 12 en 19 

november: "De VOORZITTER: 

Zou het in een voorkomend 

geval, want er ligt kennelijk een 

wat ouder rapport waarbij 

onderzoek gedaan is, dit is voor 

een deel een technische 

discussie, maar om er even in de 

commissie over te praten, over 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

natuurbeheerplan, 

maaisel direct op  

te ruimen (maai-

zuigen) of enkele 

dagen te laten 

liggen voor het 

wordt afgevoerd 

(ecologisch 

maaien) 

wat nou wel en niet kan.  

Gedeputeerde POST: Daar heb ik 

geen enkel probleem mee, maar 

dat is niet gebeurd.  De heer 

ZOON (PvdD): In dat geval zou ik 

er een discussienota van moeten 

maken, daar doen wij er zoveel 

van, maar als dat de 

gedeputeerde helpt, dan lijkt mij 

dat een goed idee." 

M52-

2018 

12-11-

2018 

Tussenevaluatie 

FBP Damherten 

 

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS: 

na de telling van 1 

april 2019 een 

tussenevaluatie 

van het FBP 

damherten te 

maken 

PvdD NLWM Bond, J.  23-11-2018: reden aanhouden 

motie uit notulen PS 12 en 19 

november 2018: "Gedeputeerde 

BOND: Ik weet dat die eraan 

komt en wat de waarheid is en 

dat is wat er speelt. Wij maken 

dit plan af en er komt een 

evaluatie voordat het nieuwe 

beheerplan damherten wordt 

gemaakt. Dat is ook een 

vereiste. Het wordt gemonitord 

en wat ik met u wil doen, dat is 

dat ik in het voorjaar van 2019 

na de telling van 2019, PS 

uitgebreid zal informeren over 

de voortgang en stand van 

zaken van het huidige 

Faunabeheerplan Damherten.  

De heer VAN LIERE (PvdD): Ik 

hou de motie aan. Ik ga hem 

agenderen bij de commissie en 

dan mag de gedeputeerde 

uitleggen en onderbouwen wat 

hij hier heeft gezegd." 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

M50-

2018 

12-11-

2018 

Strikter beleid 

inzake 

toekenning van 

subsidies   

 

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS:  

Geen subsidies 

meer toe te 

kennen aan 

aanvragers 

namens 

stichtingen en 

verenigingen, als 

deze subsidies 

worden besteed bij 

bedrijven waar 

aanvragers zelf 

werkzaam zijn. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PVV EEB Bond, J.  23-11-2018: reden aanhouden 

motie uit notulen PS 12 en 19 

november: "Gedeputeerde VAN 

DER HOEK: In het licht van het 

doet geen recht aan, wil ik iets 

zeggen over motie 50 van de 

PVV over subsidies. U komt 

tijdens de algemene 

beschouwingen met een 

specifieke casus. Dan lijkt het 

misschien gemakkelijk om op 

basis van wat er gezegd wordt, 

direct conclusies te trekken, 

maar ik ben voor 

zorgvuldigheid. Ik heb u 

toegezegd eerst de casus te 

bestuderen en ook in hoeverre 

hier een bestaande voorwaarde 

is overtreden, met andere 

woorden, is er nog een 

aanvullende regel nodig en nu 

loopt u op mijn beantwoording 

vooruit door een motie in te 

dienen. Als u nog wacht op 

beantwoording dan is een motie 

een zwaar middel om nu in te 

zetten. Die ontraad ik ook.  De 

heer VAN DER SLUIJS (PVV): Ik 

heb gemeend de motie wel vast 

in te moeten dienen, maar ik 

houd hem aan. Ik wacht op uw 

antwoord." 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

M47-

2018 

12-11-

2018 

Provinciale 

uitvoeringsrege

ling Cultuur 

Noord-Holland 

PS verzoeken GS:  

met de vrijgevallen 

middelen een 

nieuwe 

uitvoerings-

regeling op te 

stellen waarbinnen 

voornoemde 

culturele 

instellingen of 

evenementen 

succesvol een 

beroep kunnen 

doen op 

provinciale 

middelen ter 

ondersteuning van 

projecten die tot 

doel hebben:  

- het (te bouwen) 

vastgoed dan wel 

exploitatie te 

helpen 

verduurzamen, - of 

de regionale 

economie helpen 

versterken,  

- of de uitvoering 

van het 

monumenten- en 

landschaps-beleid 

vervolmaken,  

D66, VVD, 

CDA, PvdA 

EEB Hoek van 

der, J. 

24-01-2019: uit besluitenlijst 

GS d.d. 15-01-2019: Het 

college besluit:  

1. om op basis van motie 47-

2018 twee uitvoerings-

regelingen uit te werken ter 

ondersteuning van culturele 

instellingen en evenementen  

2. Provinciale Staten via 

bijgaande brief over dit 

besluit te informeren en te 

vragen om de uitwerking van 

motie 47-2018 culturele 

instellingen en evenementen 

op de B-agenda van de 

vergadering van de 

commissie EEB van 11 

februari 2019 te plaatsen. 

 
22-01-2018: op 15 januari 

2019 hebben GS besloten 

over een voorstel over de 

invulling van de motie. Dit 

voorstel is nu opgestuurd 

naar PS ter bespreking.  

 

14-02-2019: Cie EEB is op 11-

02-2019 akkoord gegaan met 

afdoening van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

- of bij te dragen 

aan de regionale 

cultuurhistorie 

M46-

2018 

12-11-

2018 

Geen nieuwe 

kerncentrale in 

Noord-Holland 

PS verzoeken GS:  

- dat het plaatsen 

van een nieuwe 

kerncentrale in 

Noord-Holland om 

kernenergie op de 

wekken niet aan 

de orde is 

D66, PvdA, 

SP, 

GroenLinks, 

PvdD 

EEB Hoek van 

der, J. 

22-1-19: Wij hebben hiervan 

kennis genomen en gaan 

hiervan uit. 

 

M45-

2018 

12-11-

2018 

Grootste 

duurzame 

waterstofcluster 

van Europa 

PS verzoeken GS:  

- zich in te 

spannen om te 

doen wat binnen 

haar bereik ligt om 

zo de aanlanding 

van wind op zee in 

IJmuiden in 

combinatie met 

een waterstof-

fabriek mogelijk te 

maken   

- zich in te 

spannen voor 

nader onderzoek 

naar waterstof en 

het gebruik van 

gasleidingen voor 

dit doel in Den 

Helder  

 - dit te doen 

bijvoorbeeld (maar 

niet uitsluitend) in 

VVD, D66, 

CDA, PvdA 

EEB Hoek van 

der, J. Tekin, 

A. 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

samenspraak met 

het Rijk of aan de 

klimaattafels waar 

onderhandeld 

wordt over het 

Klimaatakkoord 

M42-

2018 

12-11-

2018 

Klimaatrecht-

vaardigheid  

  

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS:  

Dat de kosten voor 

de aanpak van het 

klimaat beleid 

rechtvaardig 

verdeeld moeten 

worden en niet 

overwegend bij 

huishoudens met 

een laag of 

middeninkomen 

gelegd kunnen 

worden 

SP EEB Hoek van 

der, J. 

 20-11-2018: fractie wil motie 

aanhouden. 

M 37-

2018 

08-10-

2018 

Betrek de 

betrokken 

inwoners 

Markermeerdijk

en 

PS verzoeken GS   

* met de 

betrokken partners 

binnen de 

‘Alliantie Marker-

meerdijken’ voor 

de verdere 

uitwerking van de 

ruimtelijke 

invulling een 

concept plan van 

aanpak 

burgerparticipatie 

op te stellen 

waarin tenminste 

PvdA, VVD, 

D66, CDA 

NLWM Loggen, C. 10-01-2019: Het Plan van 

Aanpak wordt opgesteld door 

de Alliantie 

Markermeerdijken, in 

samenwerking met de 

Provincie. Bij de uitvoering 

van het Plan, in (de 

voorbereiding van) concrete 

bijeenkomsten, is de 

provincie ook betrokken 

nauw betrokken. Dit mede ter 

voorbereiding van het 

informeren van PS.    

- het PvA is als voorwaarde 

bij de op 30-10-2018 door GS 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

tot uitdrukking 

komt  

a. het niveau van 

participatie  

b. de vormen van 

participatie  

c. de ver-

wachtingen die 

inwoners en 

belanghebbenden 

bij het participatie-

proces mogen 

hebben   

* het opstellen van 

dit plan van 

aanpak als 

voorwaarde op te 

nemen bij het 

verlenen van de 

vergunning 

verleende omgevings-

vergunning voor de 

versterking van de Marker-

meerdijken opgenomen    

 

17-10-2018: Het overleg met 

de betrokken partners binnen 

de Alliantie 

Markermeerdijken is gestart 

en genoemde punten a/c 

worden daarin meegenomen. 

- het opstellen van dit plan 

van aanpak is meegenomen 

in een voorschrift bij de 

omgevingsvergunning (E.1. 

Voorschriften betreffende het 

slopen, verstoren, 

verplaatsen of wijzigen van 

een provinciaal monument) 

M 35-

2018 

08-10-

2018 

MRA (Metropool 

Amsterdam) 

begroting en 

werkplan 2019 

PS verzoeken GS:  

- de herhaalde 

wens van P5 tot 

“concretisering van 

de doelstelling van 

het bereiken van 

de top drie positie 

als uitgangspunt 

van alle 

maatregelen te 

nemen en het 

formuleren van 

meetbare 

resultaten op weg 

VVD, D66, 

CDA, PvdA 

EEB, 

NLWM, 

M&F, 

R&W 

Post, E. Dijk 

van, A. 

22-01-2019 De MRA-

Actieagenda is de 

inhoudelijke onderlegger van 

de MRA-samenwerking. Deze 

Actieagenda is bijna 

afgerond, aangezien die  een 

looptijd heeft van 2016-

2020. Er wordt momenteel 

gewerkt aan de opstelling 

van een nieuwe Actieagenda 

2.0 voor de periode 2020-

2024. Voor het zomerreces 

zal in PS een sessie worden 

gepland om de input 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

daar naar toe” in te 

brengen in de MRA 

Regiegroep van 10 

oktober 2018  

-  de reacties van 

de MRA-partners 

en eventuele 

toezeggingen van 

de MRA-

organisatie terug 

te koppelen aan 

PS, ter bespreking 

in de 

eerstvolgende 

commissiever-

gaderingen 

daarvoor te bespreken. De 

geactualiseerde MRA-

ambities die dan ter tafel 

komen, kunnen worden 

beoordeeld vanuit de 

meetbaarheid en 

concreetheid van de daarin 

vermelde doelstellingen, 

gericht om de MRA-regio naar 

een Europese top-3 positie te 

brengen.  

 

05-11-2018 Deze wens is 

door de CdK en door de 

portefeuillehouder mobiliteit, 

die aanwezig waren in de 

regiegroep van 10 oktober, 

aldaar ingebracht. Wat betreft 

ingebrachte wensen en 

opvattingen (van alle MRA 

partijen) bij de MRA 

begroting: hierover heeft de 

MRA  Regiegroep 

afgesproken een notitie op te 

stellen met daarin een 

overzicht van alle 

ingebrachte wensen en 

opvattingen, met daarbij 

telkens een antwoord op de 

vraag of en zo ja hoe vervolg 

wordt gegeven aan de 

desbetreffende 

wens/opvatting.  Wat betreft 

dit specifieke punt: Het 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

gevoel dat doelstellingen, 

acties en resultaten van de 

MRA concreter en 

meetbaarder moeten worden 

geformuleerd en verantwoord 

leefde breder in de 

Regiegroep. Hier zal vanuit 

de MRA actie op worden 

ondernomen. E.e.a. zal 

verder vorm krijgen in de 

MRA verantwoording over 

2018 en het nog op te stellen 

werkplan voor 2020. 

M34-

2018 

08-10-

2018 

Motie 

onderzoek 

fietstunnel 

Linschotenlaan 

Hilversum  

 

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS:  

- PS te voorzien 

van een 

gedetailleerde en 

betrouwbare 

kostenraming van 

de fietstunnel bij 

de Van 

Linschotenlaan  -

samen met de 

gemeente 

Hilversum ruimte 

te zoeken binnen 

nieuwe financiële 

kaders voor de 

realisatie van de 

tunnel  

- daarvoor indien 

noodzakelijk de 

reserve TWIN-H, 

budget OV/1.1 

CU-SGP, 

GroenLinks, 

SP 

M&F Post, E.  15-10-2018: reden aanhouden 

motie uit notulen PS 8 oktober 

2018: “Gedeputeerde POST: Ik 

heb al eerder aan de heer Klein 

aangegeven, als hij daarover wil 

spreken in de commissie dan 

gaan wij dat gewoon doen. De 

heer KLEIN (CU/SGP): Dan zou ik 

de motie aan willen houden en 

hoeft hij niet in stemming te 

komen. Dan gaan wij er in de 

commissie over spreken.” 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

HOV in het Gooi 

OV deels te 

gebruiken 

M 28-

2018 

09-07-

2018 

"Toerit 

fietstunnel 

Laren 

rechtleggen"  

 

AANGEHOUDEN 

PS verzoeken GS :  

1. Project "N525-

05-Westerheide/ 

Oude Postweg, 

gemeente Laren" 

nog niet naar de 

planfase te 

verschuiven maar 

voorlopig in de 

studiefase te 

houden   

2. alle benodigde 

stappen te zetten 

die nodig zijn om 

de aanrijroute naar 

de fietstunnel 

onder de N 525 bij 

Laren recht te 

leggen 

ChristenUnie

-SGP, SP en 

GroenLinks 

M&F Post, E.  24-07-2018: reden aanhouden 

motie uit notulen PS 9 juli 2018: 

"De VOORZITTER: De heer Klein 

stelt voor om het aardkundig 

monument aan te passen, zodat 

de vergunning kan worden 

verleend. De gedeputeerde zegt, 

kom met een initiatief. De heer 

KLEIN (CU/SGP): Ik wil de motie 

aanhouden om te kijken op 

welke manier de handschoen 

van de gedeputeerde op te 

pakken is." 

M 13-

2018 

11-06-

2018 

Onderzoek naar 

luchthaven in 

Noordzee 

GS wordt verzocht:  

- Er zorg voor te 

dragen dat de 

Gedeputeerde 

Staten nauw 

betrokken is bij dit 

onderzoek  

- Er op toe te zien 

dat ook specifiek 

Noord-Hollandse 

aspecten gedegen      

50PLUS, 

D66, ONH, 

VVD 

NLWM Tekin, A. 16-01-2019 geen wijzigingen 

t.o.v. laatste stand van zaken   

 

23-10-2018 In de brief 

waarnaar verwezen wordt 

geeft de minister aan dat ze 

de uitkomsten meeneemt in 

de luchtvaartnota. Dat is een 

traject dat nu loopt en pas 

eind volgend jaar wordt 

afgerond.    
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

worden 

onderzocht 

 

27-06-2018 De gedeputeerde 

heeft contact gehad met het 

ministerie. Het ministerie 

heeft toegezegd dat wij 

worden betrokken. Dit wordt 

in onderstaande brief 

bevestigd. In de brief geeft 

de minister aan hoe zij met 

het onderzoek naar Schiphol 

in zee omgaat. Wij zijn als 

provincie goed aangehaakt 

op de genoemde trajecten. 

https://www.rijksoverheid.nl/

documenten/kamerstukken/

2018/06/22/aanpak-

participatie-luchtvaart-en-

reikwijdte-luchtvaartnota-

2020-2050  

M126-

2017 

13-11-

2017 

overlegjaar 

agrarisch 

natuurbeheer 

PS verzoeken GS:   

* in het komende 

verkenningsjaar in 

overleg te treden 

met de agrarische 

collectieven en 

TBO’s over hoe de 

biodiversiteitsdoel

en beheerdoelen 

binnen het NNN 

gehaald zouden 

kunnen worden 

(zoals al door de 

gedeputeerde 

toegezegd in de 

D66. CDA, 

PvdA, VVD, 

ChristenUnie

-SGP, SP 

NLWM Tekin, A. 14-02-2019: uit besluitenlijst 

GS d.d. 12-02-2019:  

Het college besluit: 

1. kennis nemen van de brief 

met bijlage van de 

onafhankelijk 

procesbegeleider over de 

voortgang van het 

verkenningsjaar agrarisch 

natuurbeheer in het NNN; 

2. Provinciale Staten door 

middel van brief te 

informeren over de 

voortgang van het 

verkenningsjaar. 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

expert-

bijeenkomst) en 

daarvoor een 

neutrale proces 

begeleider aan te 

trekken   

* hiervan 

regelmatig een 

terugkoppeling te 

geven aan de 

commissie NLM   

* te onderzoeken 

welke andere 

werkwijzen en/of 

financiële of 

juridische 

instrumenten er 

nodig zijn om de 

provinciale doelen 

op dit gebied te 

behalen met inzet 

van samen-

werkende 

agrarische 

collectieven en 

TBO’s en de 

resultaten van het 

onderzoek zo 

mogelijk in te 

zetten om de 

bestaande 

instrumenten-

koffer ten behoeve 

van de realisatie 

 
8-1-2019 Aan de commissie 

is in oktober 2018 een 

tussenrapportage 

beschikbaar gesteld. Er wordt 

toegewerkt naar een set 

afspraken om vervolgens in 

een paar gebieden aan de 

slag te gaan met inzet van 

verschillende instrumenten   

 

21-11-2018: Partijen hebben 

eind september een 

voortgangsrapportage 

opgesteld en deze is ook PS 

ter beschikking gesteld. Door 

middel van veldbezoek is 

kennis gemaakt met diverse 

vormen van samenwerking en 

natuurbeheer (o.a. erfpacht 

en natuurboeren, model 

Eemland en realisatie NNN 

met het gebied in 

Krimpenerwaard). Er worden 

instrumenten verkend die 

kunnen bijdragen aan 

realisatie van natuur en 

faciliteren van partijen in een 

gebied.   (Natuur: 

Tussenrapportage 

verkenningsjaar NNN (C-

agenda NLWM 29-10-2018))  
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

van NNN te 

vergroten 

17-10-2018: zie stand van 

zaken bij 10-04-2018   

 

18-06-2018:  zie stand van 

zaken bij 10-04-2018     

 

10-04 -2018: met de 

terreinbeheerders, de 

agrarische collectieven en 

LTO-Nederland is het 

verkenningsjaar gestart, 

onder leiding van de heer F 

Evers als onafhankelijk 

proceseigenaar. Wij hebben 

de ambitie om uw Staten bij 

de behandeling van het 

Natuurbeheerplan 2019 (in 

uw vergadering in het najaar 

2018) zicht te kunnen bieden 

op een akkoord tussen alle 

betrokken partijen. Uiteraard 

is de vraag of een dergelijk 

akkoord tot stand komt, en 

wat de inhoud hiervan is, 

afhankelijk van het verloop 

van de werkbijeenkomsten.     

 

22-02-2018: uit besluitenlijst 

GS d.d. 20-02-2018:  Het 

college besluit: Provinciale 

Staten door middel van brief 

te informeren over de 

voortgang bij de uitvoering 

van motie M126 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

(aangenomen door PS op 13 

november 2017) inzake het 

verkenningsjaar 

biodiversiteitsdoelen en 

beheerdoelen binnen het 

Natuurnetwerk Nederland 

(NNN).     

 

8-1-2018: Een extern proces-

begeleider is ingeschakeld en 

deze procesbegeleider voert 

oriënterende gesprekken met 

vertegenwoordigers van de 

agrarische collectieven en de 

terreinbeheerders. Wanneer 

deze oriënterende 

gesprekken leiden tot 

consensus over de aanpak 

van het verkenningsjaar, zal 

de opdracht aan de extern 

procesbegeleider door GS 

worden vastgesteld en ter 

kennisname aan uw 

Statencommissie NLWM 

worden gezonden.    

 

18-06-2018:  zie stand van 

zaken bij 10-04-2018   

 

10-04 -2018: met de 

terreinbeheerders, de 

agrarische collectieven en 

LTO-Nederland is het 

verkenningsjaar gestart, 
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PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

onder leiding van de heer F 

Evers als onafhankelijk 

proceseigenaar. Wij hebben 

de ambitie om uw Staten bij 

de behandeling van het 

Natuurbeheerplan 2019 (in 

uw vergadering in het najaar 

2018) zicht te kunnen bieden 

op een akkoord tussen alle 

betrokken partijen. Uiteraard 

is de vraag of een dergelijk 

akkoord tot stand komt, en 

wat de inhoud hiervan is, 

afhankelijk van het verloop 

van de werkbijeenkomsten.   

 

22-02-2018: uit besluitenlijst 

GS d.d. 20-02-2018: Het 

college besluit: Provinciale 

Staten door middel van brief 

te informeren over de 

voortgang bij de uitvoering 

van motie M126 

(aangenomen door PS op 13 

november 2017) inzake het 

verkenningsjaar 

biodiversiteitsdoelen en 

beheerdoelen binnen het 

Natuurnetwerk Nederland 

(NNN).   

 

8-1-2018: Een extern 

procesbegeleider is 

ingeschakeld en deze 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

procesbegeleider voert 

oriënterende gesprekken met 

vertegenwoordigers van de 

agrarische collectieven en de 

terreinbeheerders. Wanneer 

deze oriënterende 

gesprekken leiden tot 

consensus over de aanpak 

van het verkenningsjaar, zal 

de opdracht aan de extern 

procesbegeleider door GS 

worden vastgesteld en ter 

kennisname aan uw 

Statencommissie NLWM 

worden gezonden. 

M109-

2017 

06-11-

2017 

Begroting 

2018: 

opvolging 

rapport 

waterbestendig 

Westpoort 

PS verzoeken GS:  

* de regierol op te 

pakken om te 

komen met alle 

betrokken partijen 

tot concrete 

plannen voor een 

betere 

bescherming van 

vitale en 

kwetsbare 

infrastructuur   

* te onderzoeken 

of er voor andere 

regio’s in Noord-

Holland ook pilots 

“vitaal en 

kwetsbaar” nodig 

zijn 

D66 NLWM Loggen, C. 08-01-2019: Op 10 december 

zijn de producten in het 

bestuurlijk overleg MRA 

gepresenteerd. Het Plan van 

Aanpak 2019 voor het 

klimaatbestendig maken 

kwetsbare & vitale functies is 

goedgekeurd en wordt nu in 

uitvoering gebracht. Het 

betreft o.a.  

- Invulling geven aan de 

werkambities voor wegen en 

elektriciteit  

- Nadere selectie van uit te 

werken vitale en kwetsbare 

functies 2019  

- Specifieke objecten in de 

MRA zoals bijvoorbeeld 

verkeerscentrales, logistiek 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

centrum OroRail, 

verdeelcentrale Liander   

- Kansen benutten en 

kennisontwikkeling door 

aanhaken bij actuele 

gebiedsontwikkeling  

- Verbinden met andere 

onderdelen/ urgente thema’s 

van andere MRA pijlers  

- Communicatieplan 

bewustwording gemeenten, 

bedrijven en politiek   

 

23-10-2018 Volgens planning 

worden deze drie 

delen/producten, samen met 

de producten van 

klimaatbestendig wonen, op 

10 december in het BO MRA 

besproken. Na deze 

vergadering kan het 

werkteam het plan van 

aanpak 2019 een verdere 

invulling geven. Belangrijk 

onderdeel is  het verbinden 

met onderdelen van andere 

MRA pijlers, zoals 

energietransitie en 

landschap.   

 

27-06-2018 Voor 2018 heeft 

een werkteam, bestaande uit 

vertegenwoordigers van de 

provincie, waterschappen, 
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PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

gemeenten, vervoersregio en 

veiligheidsregio een Plan van 

Aanpak 2018 

klimaatbestendige vitale en 

kwetsbare infrastructuur MRA 

opgesteld. Het product 

bestaat uit drie delen:  Een 

ambitiedocument, 

geconcretiseerd voor 

elektriciteit en mobiliteit  

Kaartenatlas op basis van een 

QuickScan van de vitale en 

kwetsbare infrastructuur in 

de MRA Plan van aanpak voor 

het vervolg, 2019 en verder . 

De QuickScan wordt nu 

uitbesteed en is in principe in 

oktober 2018 klaar. De 

andere werkzaamheden zijn 

gestart. Ook wordt het 

werkteam verder ingevuld. 

Op 10 december worden de 

producten in het bestuurlijk 

overleg m.b.t. MRA 

klimaatbestendig 

gepresenteerd   

 

12-04-2018 GS pakken de 

regierol actief op.  Aan het 

Platform Ruimte van de  MRA 

is de Ontwikkelrichting actie 

6 “Metropoolregio 

Amsterdam  

Klimaatbestendig” 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

gekoppeld. Er zal een visie 

met bijbehorende  strategie 

opgeleverd worden met twee 

hoofdproducten waaronder)  

hoe en waar 

klimaatbestendige 

woningbouw moet plaats 

vinden. De provincie is 

trekker van dit onderdeel. De 

inzichten die opgedaan zijn 

in de pilot Westpoort worden 

in dit onderdeel 

meegenomen. Uit  de 

analyses kunnen nieuwe 

pilots elders in de MRA 

volgen. Voor het gebied 

boven het Noordzeekanaal 

loopt het project 

Bovenregionale  

calamiteitenorganisatie en 

overstromingen. Vitaal en 

Kwetsbaar is daar een 

belangrijk onderdeel van. 

Samen met hetwaterschap en   

veiligheidsregio’s worden 

deze activiteiten 

geïnventariseerd en aan  een 

soort stresstest 

onderworpen. Vervolgens 

wordt bepaald wat de 

urgentie is op dit thema. 

M45-

2017 

10-07-

2017 

Kadernota 2018  

Realiseren van 

2 fiets snel-

PS verzoeken GS:  

* in de begroting 

2018 een beleids-

ChristenUnie

-SGP, 

GroenLinks. 

M&F Post, E.  17-05-2018: Indiener heeft laten 

weten de behandeling van 

Perspectief Fiets af te willen 

wachten. In de commissie is nog 
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PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

wegen voor 

2020.  

 

AANGEHOUDEN 

ambitie “Realiseren 

twee extra fiets-

snelwegen voor 

2020” op te 

nemen   en doen 

daarbij het 

voorstel:  

* de kosten 

daarvan te dekken 

vanuit de 

bestaande 

reserves rondom 

fietsinfrastructuur 

/ fietsimpuls. 

geen uitsluitsel gegeven of de 

motie van de lijst kan worden 

afgevoerd.   

 

24-07-2017: Uit notulen PS 10-

07-2017, reden aanhouden 

motie: "De heer KLEIN (CU/SGP): 

Motie 45 over twee 

fietssnelwegen. Ik interpreteer 

de reactie van de gedeputeerde 

zo dat zij haar best gaat doen 

om dit doel in de beleidsvisie te 

realiseren. Daarom willen wij de 

motie aanhouden." 

M30-

2017 

10-07-

2017 

Motie Vreemd 

a/d Orde  

tegemoet-

koming 

preventie 

wildschade. 

PS verzoeken het 

College van GS:  

* vaart te zetten 

via het IPO achter 

het onderzoek 

naar regelgeving 

voor 

gecoördineerd en  

gebiedsgericht 

beleid voor 

faunabeheer met 

daarin een 

tegemoetkoming 

aan boeren- en 

tuinders ten 

behoeve van het 

nemen van 

preventieve 

maatregelen tegen 

wildschade   

VVD, CDA, 

D66, 

GroenLinks 

NLWM Bond, J. 23-01-2019 De MARF heeft 

haar advies uitgebracht aan 

het IPO. Wij zullen het 

rapport zsm toezenden met 

een verzoek tot afdoening 

van de motie.   

 

30-01-2019: uit besluitenlijst 

GS d.d. 29-01-2019: Het 

college besluit: Bijgaande 

brief aan Provinciale Staten te 

verzenden, met het verzoek 

om motie 30-2017 inzake 

tegemoetkoming preventie 

wildschade, als afgedaan te 

beschouwen.   

 

17-10-2018 De 

Maatschappelijke Advies 

Raad Fauna streeft ernaar de 

26-02-2019: Afdoening van deze 

motie is besproken in cie NLWM 

van 25-02-2019. Met de 

toezegging van GS dat het 

vervolg zeker ook nog wordt 

voorgelegd aan de commissie (in 

nieuwe samenstelling) en met de 

conclusie dat gedaan is wat 

letterlijk in de motie gevraagd 

wordt, is de commissie akkoord 

gegaan om deze motie als 

afgedaan te beschouwen. 

Voorstel: motie afdoen. 
 

31-01-2019 In de komende 

commissievergadering NLWM op  

25-02-2019 wordt de GS-brief 

met het voorstel om de motie af 

te doen besproken. 
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* PS regelmatig 

(minimaal elk 

kwartaal) te 

informeren via de 

commissie over de 

voortgang van dit 

onderzoek. 

adviezen over het 

gebiedsgericht 

faunaschadebeleid en de 

schadesystematiek omstreeks 

eind november 2018 vast te 

stellen, zodat het desgewenst 

in de Bestuurlijke Advies 

Commissie Vitaal Platteland 

begin december besproken 

kan worden. Zodra dit advies 

uitgebracht is zal dit met uw 

Staten gedeeld worden, 

inclusief een voorstel tot 

afdoening van de motie    

 

18-06-2018:  Het rapport 

naar de effectiviteit van de 

agrilaser is opgeleverd en 

aan uw Staten gestuurd. Met 

betrekking tot het onderzoek 

van de Maatschappelijke 

Advies Raad Fauna: de Raad 

streeft ernaar de adviezen 

over het gebiedsgericht 

faunaschadebeleid en de 

schadesystematiek omstreeks 

eind september 2018 

gecombineerd uit te brengen. 

Zodra dit advies uitgebracht 

is zal dit met uw Staten 

gedeeld worden, inclusief een 

voorstel tot afdoening van de 

motie   
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PS 
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10-04-2018: Het onderzoek 

is nog niet opgeleverd maar 

wij verwachten deze op korte 

termijn. Deze zal dan 

gedeeld worden met de 

commissie.   

 

10-01-2018: In de 

commissievergadering 

Natuur, Landschap, Milieu en 

Water van 4 december 2018 

heeft gedeputeerde Bond de 

commissieleden op de 

hoogte gesteld van de 

voortgang van de 

verschillende 

onderzoekslijnen. Hierin 

werd onder andere genoemd 

dat in januari/februari 2018 

het eindrapport van de proef 

met de agrilaser zal worden 

opgeleverd. Hier zal de 

commissie te zijner tijd over 

geïnformeerd worden   

 

24-10-2017: het IPO is bezig 

met een onderzoek, de 

commissie wordt hiervan op 

de hoogte gehouden. 

M26-

2017 

10-07-

2017 

Motie Vreemd 

a/d Orde  

Stimuleren 

verduurzamen 

woningvoorraa

PS verzoeken het 

College van GS:  

* gemeenten en 

woningcorpora-

ties aan te sporen 

50PLUS, 

ONH, 

GroenLinks, 

SP. 

R&W Geldhof, J.  24-07-2017: Uit notulen PS 10-

07-2017 reden aanhouden 

motie: "Mevrouw De MEIJ 

(50plus): Voorzitter. Wij 

stemmen in met wat de 
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d in de sociale 

sector Noord-

Holland.  

 

AANGEHOUDEN 

de sociale 

huurvoorraad voor 

2020 te 

verduurzamen en 

te voorzien van 

minimaal label B 

en in 2030 van 

label A   

* een bijeenkomst 

te organiseren in 

het najaar van 

2017 bij de 

provincie voor alle 

betrokken partijen 

die zich bezig-

houden met 

verduurzaming 

van de sociale 

voorraad, zodat dit 

urgente onderwerp 

door de provincie 

Noord-Holland op 

de kaart wordt 

gezet   

* alle communi-

catiemiddelen 

daarvoor te 

gebruiken en waar 

mogelijk 

samenwerking te 

zoeken met 

andere betrokken 

partners   

gedeputeerde heeft toegezegd, 

dus wij houden hem even aan 

tot het eind van het jaar en 

totdat zij met een voorstel 

komt." 
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* daarvoor 

aansluiting te 

zoeken met 

www.duurzamehui

zenroute.nl, voor 

praktijkvoorbeel-

den voor 

particuliere 

woningbezitters-

woningbouw-

corporaties en 

gemeenten   

* Provinciale 

Staten een 

terugkoppeling te 

geven over de 

vorderingen op dit 

gebied. 

M76 -

2016 

12-12-

2016 

Motie Vreemd 

a/d Orde  

toekomst 

recreatieschapp

en in het 

Metropolitane 

Landschap. 

PS verzoeken het 

College van GS 

om:  

* in het MRA 

proces als vervolg 

op de actie agenda 

metropolitaan 

landschap een 

voorstel in te 

brengen waarin:  

- de kwaliteit van 

recreatieterreinen 

wordt vergroot 

door, op basis van 

onderzoek, 

duidelijke grenzen 

PvdA, CDA, 

D66, VVD 

EEB Tekin, A. 14-02-2019: uit besluitenlijst 

GS d.d. 12-02-2019: 

Het college besluit: 

1. kennis te nemen van de 

‘Verkenning naar uitvoering 

beheertaken van de 

recreatieschappen in de 

provincie Noord-Holland’, 

opgesteld door het 

adviesbureau CommonEye; 

2. Naar aanleiding van de 

conclusies uit de Verkenning 

en met name de constatering 

dat de huidige situatie op het 

gebied van governance en 

beheer ongewenst is en 

26-02-2019: Afdoening van deze 

motie is besproken in cie NLWM 

d.d. 25-02-2019. Met de 

wetenschap dat dit onderwerp 

zijn vervolg moet krijgen in de 

nieuwe Statenperiode, adviseert 

de commissie om deze motie als 

afgedaan te beschouwen. 

Voorstel: motie afdoen. 
 

18-02-2019: brief GS ontvangen 

na laatste commissievergadering 

EEB. In agendacommissie is 

afgesproken om de brief op 25-

2-2019 in cie NLWM te 

behandelen met uitnodiging van 
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te bepalen tussen 

natuur en recreatie   

- alle gebruikers 

meer worden 

betrokken bij de 

inrichting en het 

gebruik van de 

recreatiegebieden   

- de inverdien-

effecten voor de 

financiering van de 

recreatieschappen 

binnen de 

bestaande 

randvoorwaarden 

maximaal worden 

benut   

* na uitwerking 

van dit voorstel in 

goed overleg met 

alle betrokkende 

bestaande 

gemeenschappe-

lijke regelingen in 

deze lijn bij te 

stellen. 

aanpassing behoeft, aan het 

nieuwe college van 

Gedeputeerde Staten , dat na 

de aanstaande provinciale 

verkiezingen zal worden 

gevormd, te adviseren de 

aanbevelingen uit de 

Verkenning in ieder geval 

langs de lijnen van de drie als 

kansrijk benoemde modellen 

verder uit te laten werken; 

3. Provinciale Staten door 

middel van bijgaande brief te 

informeren over dit besluit; 

4. aan Provinciale Staten voor 

te stellen motie M76-2016, 

aangenomen op 12 december 

2016, als afgedaan te 

beschouwen; 

5. de deelnemende 

gemeenten in de 

recreatieschappen, Recreatie 

Noord-Holland N.V. en de 

overige organisaties die in 

het kader van de verkenning 

zijn benaderd, met bijgaande 

brief te informeren over dit 

besluit. 

 

7-1-2019 De eerder 

genoemde verkenning naar 

beheertaken 

recreatieschappen is nu in de 

afrondende fase. Naar 

EEB. Na 25-2-2019 is bekend of 

de commissies akkoord gaan 

met afdoening. 

 

18-9-2018:  stand van zaken 

modernisering recreatie-

schappen is 17-9-2018 in 

commissie EEB besproken 

waarbij GS voorstellen deze 

motie als afgedaan te 

beschouwen. Meerderheid 

commissie vindt dat de motie 

nog niet afgedaan is.  

 

31-7-2018: Proces optimalisatie 

natuur/recreatie  is verwerkt in 

wijziging PRV: wijzigingsvoorstel 

PRV: juni 2018 (cie NLWM met 

uitnodiging EEB); 

terinzagelegging: juli-sept 2018. 

PS vaststelling: december 2018 

Brief over stand van zaken 

modernisering 

recreatieschappen en voorstel 

tot afdoening van deze motie zal 

in EEB van 17-9-2018 worden 

behandeld.   

 

27-03-2018 op 5 april vindt het 

volgende BOT overleg plaats 07-

02-2018: Aanbevelingen RR over 

Recreatieschap Spaarnwoude 

overgenomen PS   
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verwachting zullen GS het 

rapport half februari a.s. 

behandelen. Vervolgens zal 

het rapport aan PS (cie 

NLWM) worden aangeboden. 

Daarbij zullen PS worden 

voorgesteld de motie als 

afgedaan te beschouwen.      

5 november 2018: De Staten 

stemden niet in met het 

voorstel om de Motie M76-

2016 als afgedaan te 

beschouwen.  Als de 

verkenning naar de 

beheertaken 

recreatieschappen afgerond 

is, naar verwachting begin 

2019, zal het rapport door 

GS aan de Staten worden 

gezonden. De leden van de 

cie EEB en cie NLWM hebben 

op 15 oktober 2018 met het 

bureau dat de verkenning 

uitvoert een Benen Op Tafel 

(BOT) sessie-gehad over hun 

visie en ideeën. Het 

gewijzigde artikel 19 van PRV 

en de WKW-beschrijvingen 

zullen per 1-2-2019 in 

werking treden.    

 

23-07-2018: uit besluitenlijst 

GS d.d. 17-07-2018: Het 

college besluit:  

 

18-12-2017. Op 22 januari 2018  

en 5 februari BOT overleg over 

natuur/recreatie plaatsgevonden 

met commissies EEB en NLWM.   

 

14-11-2017: Rapport van de 

Randstedelijke Rekenkamer is 

behandeld in EEB van 27-11-

2017, evenals de brief van GS 

inz. stand van zaken 

modernisering 

recreatieschappen.   

 

3-10-2017: Raden- en 

Statenconferentie heeft op 20 

septmber plaatsgevonden.   

 

06-04-2017: Resultaten TAUW 

en hoe Raden en 

Statenconferentie eruit moet 

komen te zien zijn orienterend 

besproken in een (besloten) BOT 

overleg met de commissies EEB 

en NLM op 3 april 2017. 
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1. kennis te nemen van het 

evaluatierapport door 

adviesbureau Berenschot over 

het functioneren van 

Recreatie Noord-Holland N.V. 

en het plan van aanpak dat 

Recreatie Noord-Holland 

heeft opgesteld   

2. een verkenning uit te 

voeren naar de uitvoering van 

de beheertaken in de 

recreatieschappen, teneinde 

hierover, als 

medeopdrachtgever en 

eigenaar van Recreatie 

Noord-Holland, een 

standpunt te kunnen 

innemen   

3. Provinciale Staten met een 

brief te informeren over de 

stand van zaken met 

betrekking tot het project 

modernisering van de 

recreatieschappen, de 

evaluatie naar Recreatie 

Noord-Holland en de 

genoemde verkenning   

4. aan Provinciale Staten voor 

te stellen motie M76-2016, 

aangenomen op 12 december 

2016, als afgedaan te 

beschouwen   

5. De portefeuillehouder te 

machtigen – gehoord de 



28 

 

Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

vergadering – de brief aan te 

passen.   

 

17-7-2018: voorgesteld aan 

GS om motie af te doen. Er is 

een brief naar PS verzonden 

waarin op alle punten uit de 

motie wordt ingegaan. 

Daarom voorstel tot 

afdoening motie.   

 

25-6-2018: De wijziging 

artikel 19 PRV en de 

aanpassingen van de WKW-

beschrijving zijn in procedure 

gebracht. Als er positief 

besloten wordt zal per 1-1-

2019 de wijziging in werking 

treden. De zomerperiode 

wordt gebruikt voor de ter 

inzage legging, deze periode 

wordt verlengd ivm 

vakanties. Ook wordt deze 

periode gebruikt om de 

laatste aanpassingen te doen 

in samenspraak met de 

terreinbeheerders. Wij zullen 

PS een voorstel tot afdoen 

van deze motie doen bij de 

definitieve vaststelling van de 

PRV-wijziging die nu in 

procedure is.   
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

10-04-2018: Op 25 juni zal 

de ontwerpwijziging van de 

PRV, met daarin de WKW 

beschrijvingen, worden 

voorgelegd aan de 

commissies R&W en NLWM. 

Dan volgt de ter 

inzagelegging. Op 3 

december wordt de 

definitieve wijziging van de 

PRV voorgelegd aan de 

Statencommissie, waarna PS 

de wijziging van de PRV naar 

verwachting op 17 december 

2018 vaststellen. Na dit 

moment is het voorstel deze 

motie als afgedaan te 

beschouwen.    

 

10-04-2018 op 5 april vindt 

het volgende BOT overleg 

plaats 07-02-2018: 

Aanbevelingen RR over 

Recreatieschap Spaarnwoude 

overgenomen    

 

1-2-2018: BOT overleg vindt 

plaats op 29 januari en 5 

februari. Tijdens dit overleg 

vindt een gedachtenwisseling 

plaats met de Statenleden 

over de balans tussen natuur 

en recreatie in het 

Natuurnetwerk Nederland 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

(NNN). De discussie en 

gedachtewisseling kan dan 

op een open en informele 

manier gevoerd worden op 

basis van de voorliggende en 

gepresenteerde informatie 

door de aanwezigen    

 

14-11-2017: Deze brief is op 

31 oktober door GS 

vastgesteld en verstuurd aan 

PS. BOT-overleg gaat 

december/januari 

plaatsvinden.   

23-10-17: Deze zomer zijn  

de laatste twee ecologische 

verkenningen van Tauw naar 

de recreatieschappen 

afgerond. Op de Staten en 

Radenconferentie van 20 

september jl. hebben wij 

globaal aangegeven hoe wij 

bestuurlijk met deze vijf 

rapporten om willen gaan. 

Wij constateren dat er bij de 

op de conferentie aanwezige 

partijen draagvlak bestaat  

voor de door ons in te zetten 

koers, maar dat deze wel 

kritisch gevolgd wordt. Wij 

zullen u binnenkort door 

middel van een brief  

informeren over de door ons 

te genomen stappen in het 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

kader van de modernisering 

van de recreatieschappen. 

Daarbij zullen wij in deze 

brief ook nader aangeven 

welke stappen wij willen 

nemen om de ecologische 

verkenningen Tauw 

rapporten een bestuurlijke 

vertaling te geven en 

daarmee de balans tussen 

natuur en recreatie te 

optimaliseren. Ook stellen wij 

voor over dit onderwerp op 

korte termijn een BOT te 

organiseren, zodat u  goed 

zicht krijgt op de vervolg 

stappen wij voor ogen 

hebben. Wij hopen dat u deze 

mening deelt en het agenda 

technisch mogelijk is 

hiervoor tijd vrij te maken. 

Op de Staten en 

Radenconferentie van 20 

september is ook het rapport 

van de Randstedelijke 

Rekenkamer gepresenteerd 

naar het bestuurlijk en 

financieel opereren van het 

recreatieschap Spaarnwoude. 

Zonder heel  diep op de 

statenbehandeling van dit 

rapport te willen vooruitlopen 

gaan wij in bovengenoemde 

brief ook beknopt op dit 

rapport in.   Door de volle 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

agenda van de Raden en 

Statenconferentie is het 

onderwerp burgerparticipatie 

slechts zijdelings aan de orde 

gekomen. Wij gaan er vanuit 

dat o.a. door de aanbeveling 

in rapport van de 

Randstedelijke Rekenkamer 

dit onderwerp  in de 

komende periode wel de 

nodige aandacht zal krijgen.     

 

27-06-2017: Het advies 

bureau Tauw heeft inmiddels 

de eerste drie ecologische 

verkenningen opgeleverd. De 

resterende twee  

verkenningen worden eind 

juli afgerond.  Conform onze 

handelswijze bij het rapport 

van Tauw over het 

recreatieschap Spaarnwoude 

sturen wij de Staten deze 

rapporten ter kennisname 

toe. Op basis van deze 

verkenningen zullen wij een 

provinciaal standpunt 

innemen met het doel de 

bestaande verhouding  

tussen natuur en recreatie te 

optimaliseren. Finale 

besluitvorming zal op grond 

van de huidige inschatting 

plaats vinden bij de 



33 

 

Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

vaststelling van het volgende 

Natuurbeheerplan in het 

najaar van 2018. Wij 

verwachten dat het rapport 

van de Randstedelijke 

Rekenkamer naar de o.a. de 

financiële situatie van het  

recreatieschap Spaarnwoude 

volgens planning eind 

augustus gereed zal zijn. De 

uitkomsten van dit rapport 

zullen o.a.  besproken 

worden op  20 september 

tijdens de  Staten-  en 

Radenconferentie over de 

modernisering van de 

recreatieschappen. Op deze 

conferentie besteden wij 

conform daar de daarover 

met de werkgroep uit de 

Staten gemaakte afspraak  

ook aandacht aan 

burgerparticipatie door de 

toekomstvisies van diverse 

belanghebbende te 

inventariseren.  Daarnaast  

verwachten wij na de zomer 

een overzicht van  Recreatie 

Noord-Holland over de 

activiteiten die in de 

afgelopen periode zijn 

ondernomen om gebruikers 

meer te betrekken bij 

inrichting van de 

recreatieterreinen en welke 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

activiteiten op dit vlak in de 

komende periode zullen  

plaats vinden.    

 

22-03-2017: Het 

adviesbureau Tauw heeft 

opdracht gekregen om tot 

een ecologisch onderzoek in 

de recreatieschappen uit te 

voeren. Op basis van deze 

onderzoeken willen wij de 

spanning tussen recreatie en 

natuurbelangen beter 

reguleren. Het eerste rapport 

over het recreatiegebied 

Spaarnwoude is afgerond en 

wordt eind maart ter 

kennisname aan de Staten 

toegezonden. De rapporten 

over de vier andere 

recreatieschappen zullen 

voor de zomer worden 

opgeleverd. In de 

begeleidende brief waarmee 

wij het rapport over het 

recreatiegebied Spaarnwoude 

aan de Staten  hebben doen 

toekomen zijn wij uitgebreid 

ingegaan op de hierna te 

nemen stappen om op basis 

van dit onderzoek te komen 

tot een goede balans tussen 

recreatieve mogelijkheden en 

ecologische bescherming in 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

de recreatieschappen.  Met 

betrekking tot de 

optimalisering van de 

financiën zijn wij in 

afwachting van het rapport 

van de Randstedelijke 

Rekenkamer over 

Spaarnwoude. In dit rapport 

wordt de financiële situatie 

van Spaarnwoude vergeleken 

met de andere 

recreatieschappen. Volgens 

planning komt het rapport 

van de Randstedelijke 

Rekenkamer eind augustus 

uit. Verder zijn wij in overleg 

met Recreatie NH over de 

betrokkenheid van 

gebruikers bij de inrichting 

en het gebruik van 

recreatievoorzieningen.  Tot 

slot willen we na de zomer 

een Raads- en 

Statenconferentie over de 

modernisering van de 

recreatieschappen 

organiseren, waarin deze 

onderwerpen ook een plaats 

zullen krijgen.   

 

07-02-2017: Het 

adviesbureau Tauw heeft 

opdracht gekregen om tot 

een zonering van de 
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Nummer Datum 

PS 

Onderwerp Inhoud Fractie Cie Portefeuille-

houder 

Stand van zaken GS Voorstel Presidium 

gebieden in de 

recreatieschappen te komen. 

Deze zonering willen  wij 

gebruiken om de spanning 

tussen recreatie en 

natuurbelangen beter te 

reguleren. Deze methodiek is 

bijna gereed en wordt nu als 

eerste in het recreatieschap 

Spaarnwoude toegepast en 

zal daarna in de overige 

recreatieschappen worden 

uitgerold. In het voorjaar 

worden deze resultaten 

bekend. Hierbij willen we ook 

het onderzoek van de 

Randstedelijke Rekenkamer 

in Spaarnwoude betrekken . 

Verder zijn wij in overleg met 

Recreatie NH over de 

betrokkenheid van 

gebruikers bij de inrichting 

en het gebruik van 

recreatievoorzieningen.  Tot 

slot willen we na de zomer 

een Raads- en 

Statenconferentie over de 

modernisering van de 

recreatieschappen 

organiseren 
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Lijst ingekomen stukken 24 t/m 30 januari 2019 voor PS van 4 maart 2019 

Nummer Omschrijving 

1 Milieu: Beleidskaders VTH 2019-2022 Omgevingsdiensten / OD IJmond (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

2 Energie: Brief GS aan PS inz. Uitvoeringsregeling Warmtetransitie in de gebouwde omgeving (C-

agenda EEB 11-2-2019 en C-agenda R&W 25-2-2019) 

3 Erfgoed: Brief GS aan PS inz. Definitieve herijking provinciaal erfgoedregister in de gemeente Hollands 

Kroon (C-agenda EEB 11-2-2019) 

4 Mobiliteit: Voordracht Provinciaal Inpassingsplan Technische ruimten brug Ouderkerk aan de Amstel 

(A-agenda M&F 11-02-2019) 

5 Ruimte:  Hernieuwde vaststelling Nalevingsstrategie omgevingsrecht (C-agenda R&W 25-02-2019) 

6 Ruimte: Voortgangsrapportage Regionale afspraken nieuwe stedelijke ontwikkeling" 

"Voortgangsrapportage Uitvoeringsregeling"  (C-agenda R&W 25-02-2019) 

7 Stelling van Amsterdam: Brief Verening Erfgoed Bond Heemschut (C-agenda R&W 25-02-2019) 

8 Water/ Energie: Energieverkenning IJsselmeergebied 

9 Wonen: Brief GS aan PS Voortgang programma verduurzaming bestaande woningvoorraad. (C-agenda 

R&W 25-02-2019) 

31/1 Er worden in het document een aantal links genoemd, die niet aanklikbaar zijn, daarom bij deze 

de webadressen: 

Link naar nieuwsbrief: https://mailchi.mp/58db5861bf0f/aankondiging-

subsidieregelingen?e=dc5304b924 

Link naar provinciale pagina  http://www.noord-

holland.nl/Onderwerpen/Bouwen_wonen/Advies_voor_energiezuinige_woningen 

Link naar item energieloket rtvnh: https://www.nhnieuws.nl/nieuws/237189/jouw-noord-holland-je-

huis-energiezuiniger-wat-kun-je-doen 

10 Fauna: Tussenevaluatie boekjaarsubsidie Faunabeheereenheid Noord-Holland (C-agenda NLWM 25-02-

2019) 

11 Fauna: Voorstel Afdoen motie 30-2017 Tegemoetkoming preventie wildschade (B-agenda NLWM 25-

02-2019) 

Komt 05-02-19 in GS, wordt na-publicatie 

12 Heel PS: Maandelijks MRA Raads- en Statenleden Bericht januari 2019 (c-agenda M&F en EEB 11-2-

2019 en NLWM en R&W 25-2-2019) 

13 Mobiliteit: Trajectbenadering N244-N246: Brief naar PS met kenmerk 1165275/1165278 (C-agenda 

M&F 11-2-2019) 

14 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. uitstel advies GS initiatiefvoorstel evaluatie pilot burgerparticipatie (A-

agenda M&F 11-02-2019) 

15 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. uitstel advies GS initiatiefvoorstel Kwetsbare Verkeersdeelnemers (A-

agenda M&F 11-02-2019) 

16 Mobiliteit: Provinciaal Inpassingsplan N247 (VD-11) (PS 4-2-2019) 

17 Eindrapport externe evaluatie Randstedelijke Rekenkamer en Programmaraad (A-agenda M&F 11-02-

2019) 

18 Randstedelijke Rekenkamer: Nevenfuncties leden Randstedelijke Rekenkamer (C-agenda M&F 11-02-

2019) 

19 Randstedelijke Rekenkamer: Opgave BTW Compensatiefonds 2018 (C-agenda M&F 11-02-2019) 

20 Milieu: Informatievoorziening over grafietregen Tata steel n.a.v. NLWM 24-01-2019 (C-agenda NLWM 

25-02-2019) 

21 Brief cvdK aan PS 'Melding nevenfuncties en BV' d.d. 23-01-19 

22 Mobiliteit: brief Electrische Museumtramlijn Amsterdam (C-agenda M&F 11-02-2019) 

23 Mobiliteit: Brief Motie continuering deelname stuurgroep Duinpolderweg (C-agenda M&F 11-02-2019) 

24 Audit: Brief GS aan PS inz. Auditopvolging peildatum 1 september 2018 (C-agenda M&F 11-02-2019) 
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Nummer Omschrijving 

25 Europastrategie: Brief GS aan PS rapportage 2018 Europastrategie Noord-Holland (C-agenda M&F en 

EEB 11-2-2019, NLWM en R&W 25-2-2019) 

26 Mobiliteit: brief GS aan PS inz. discussienota agenda mobiliteit (B-agenda M&F 11-02-2019) 

27 Mobiliteit: Brief GS inz. Vaststelling Provinciaal lnpassingsplan Herinrichting A.C. de Graafweg N241  

(A-agenda M&F 11-02-2019) 

28 Economie: Brief GS aan PS inz. Evaluatie detailhandelsbeleid 2015-2020 (c-agenda EEB 11-2-2019) 

29 Milieu: Afschrift brief GS aan ministerie IenW over Grafietuitstoot Tata Steel (C-agenda NLWM 25-02-

2019) 

30 Fauna: Besluit GS op grond van hoofdstuk 5 Verordening Faunabeheer (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

31 Fauna: Brief GS aan PS over discussienota Rosse Stekelstaart (Betrekken bij B-agendapunt 7.b. NLWM 

24-01-2019) 

32 Natuur: Discussienota PvdA over sinusmaaien (B-agenda NLWM 25-02-2019) 

33 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Wob-verzoek standpuntbepaling contacten correspondentie met 

ICOMOS Unesco OCW I&W Stuurgroep A8 A9 (C-agenda M&F 21-01-2019) 

34 Mobiliteit: brief Verbreding N 201 en aansluiting op A 27 (C-agenda M&F 21-01-2019) 

35 Mobiliteit: brief zienswijze en aandachtspunten Duinpolderweg (C-agenda M&F 21-01-2019) 

36 Circulaire economie: Brief GS aan PS inz. Voortgangsrapportage Actieagenda Circulaire Economie 

2017-2020 (C-agenda EEB 11 februari 2019). 

37 Cultuur: Brief GS aan PS inz. Uitwerking motie 47-2018 culturele instellingen en evenementen  (B-

agenda EEB 11/2/2019) 
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Lijst ingekomen stukken 1 t/m 19 februari voor PS 4 maart 2019 
 

Nummer Omschrijving 

1 Wonen: Ingekomen brief Woningmakers inzake onderzoek woningmarkt regio Alkmaar (C-agenda 

R&W 25-02-2019) 

2 

 

Ingekomen mail met bijlage over subsidieaanvraag stationsgebied Heerhugowaard (Betrekken bij B-

agendapunt 4.c. R&W 25-02-2019) 

De niet-geanonimiseerde versie van de gestuurde e-mail treffen PS en duo-leden in iBabs bij de 

agenda 'Ingekomen stukken met NAW-gegevens' 

3 

 

Ingekomen mail met brieven 26 bedrijven stationsgebied Heerhugowaard (Betrekken bij B-

agendapunten 4.c.en 4.d. R&W 25-02-2019) 

De niet-geanonimiseerde versie van de gestuurde e-mail treffen PS en duo-leden in iBabs bij de 

agenda 'Ingekomen stukken met NAW-gegevens' 

4 Mobiliteit: Antwoordbrief GS op zienswijze reconstructie Houtplein - Tempeliersstraat (C-agenda na 

verkiezingen) 

5 Mobiliteit: Brief voorstellen NS 2020 (C-agenda na verkiezingen) 

6 Recreatie: Advies GS op Initiatiefvoorstel D66 NEXT STEP Een recreatie netwerkNH  (na de 

verkiezingen). 

7 Water: Ingekomen Brief Productenorganisatie Nederlandse Mosselcultuur over Waddenmozaïek (C-

agenda NLWM 25-02-2019) 

8 Milieu: Stand van zeken Grafietregens / stankoverlast (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

9 Natuur / Recreatie: Onderzoek governance Recreatieschappen (B-agenda NLWM 25-02-2019 met 

uitnodiging EEB) 

Deze stukken volgen nog, publicatie waarschijnlijk op 15-02-2019 

10 Natuur: Voortgang uitvoering M126-2017 verkenningsjaar biodiversiteitsdoelen binnen NNN  

(C-agenda NLWM 25-02-2019) 

11 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Besluit Oeververbinding Noordhollandsch kanaal Burgervlotbrug 

12 Natuur: Rapport Biodiversiteit in Noord-Holland 2019 (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

13 Ruimte: Beantwoording prealabele vraag ontwikkeling natuurhaven muiderpoort  

(C-agenda R&W 25-02-2019) 

14 Economie: Brief GS aan PS inz. Uitvoeringsprogramma Toekomstbestendige Werklocaties 2017-2019 

(C-agenda na verkiezingen) 

15 Economie: Brief GS aan PS inz. Uitvoeringsregeling MKB Innovatiestimulering Topsectoren 2019  

(C-agenda na de verkiezingen). 

16 Financiën: Brief GS aan PS inz. Budgettair neutrale wijziging beleidsdoelenraming 2019  

(C-agenda na verkiezingen) 

17 Financiën: Brief GS aan PS inz. Normenkader Rechtmatigheid 2018 (Voor kennisgeving aannemen PS 4 

maart) 

18 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. uitvoeringsregeling subsidie fietsknelpunten  

(C-agenda na verkiezingen) 

19 Mobiliteit: Persbericht OV loket (C-agenda na verkiezingen) 

20 Zeehavens: Brief GS aan PS inz. leiden handelsdelegatie portefeuillehouder Ghana en Ivoorkust  

(C-agenda na verkiezingen) 

21 Ruimte: Netverzwaring Beverwijk (C-agenda R&W 25-02-2019) 

22 Landbouw/Ruimte: 2e openstelling POP3 verplaatsingsregeling glastuinbouwbedrijven (C-agenda 

NLWM en R&W 25-02-2019) 

23 Milieu: Kadernota 2020 Omgevingsdienst IJmond (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

24 Milieu: Regionaal beleidskader VTH 201 9-2022 Omgevingsdienst Flevoland, Gooi- en Vechtstreek (C-

agenda NLWM 25-02-2019) 
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25 Natuur: Afschrift brief GS aan stichting ter behoud Schoorsle en Noord-Kennemer duingebied (C-

agenda NLWM 25-02-2019) 

26 Natuur: Uittreding provincie Noord-Holland als participant uit het Goois Natuurreservaat  

(C-agenda NLWM 25-02-2019) 

27 Natuur: Uitvoeringsregeling Natuurcompensatie Noord-Holland n.a.v. wijziging artikel 19 PRV  

(B-agenda NLWM 25-02-2019) 

28 Milieu: Voortgang actualisatie stiltegebiedenbeleid (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

29 (heel PS): Brief GS aan PS inz. end term review coalitieakkoord Ruimte voor Groei  

(C-agenda NLWM en R&W 25-2-2019) 

30 Kandidatenlijst verkiezingen Provinciale Staten Noord-Holland 2019 

31 Voordracht Wadloopverordening (A-agenda NLWM 25-02-2019) 

32 Water: Vervolg Programma naar een Rijke Waddenzee (C-agenda NLWM 25-02-2019) 

33 Recreatie: Brief GS aan PS inz. uitstel reactie op initiatiefvoorstel van de fractie D66 Next Step een 

recreatie netwerk NH (behandeling na de verkiezingen). 

34 Duurzaamheid: Brief van GS aan PS inz. Beantwoording vragen hr. Van der Sluijs subsidie 

Duurzaamheidsinitiatieven 

35 Milieu: Voordracht zienswijze RUD Noord-Holland Noord Kadernota 2020  

(A-agenda NLWM 25-02-2019) 

36 Mobiliteit: Advies GS Initiatiefvoorstel CU-SGP inzake Kwetsbare Verkeersdeelnemers  

(A-agenda M&F 11-02-2019) 

37 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Plan van Aanpak Landschapsplan Stelling van Amsterdam verbinding 

A8 A9  (C-agenda M&F 11-02-2019) 

38 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Stand van zaken en datum ingebruikname Leeghwaterbrug  

(C-agenda M&F 11-02-2019) 

39 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030 & provincie NH  

(C-agenda M&F 11-02-2019) 

40 Mobiliteit: Brief GS aan PS inz. Voortgangsrapportage tertiaal 3 2018 N23 Westfrisiaweg  

(C-agenda M&F 11-02-2019) 

41 Visserij: Initiatiefvoorstel PvdD (mw. Vermaas) 'Welzijn van vissen' (A-agenda NLWM 25-02-2019) 

Advies GS komt 05-02-19 of 12-02-19 in GS, wordt na-publicatie 

42 Bestuur: Brief van GS aan PS inz. Beslissing op Wob-verzoek geheimhouding vertrouwelijkheid van 

stukken (c-agenda EEB 11-2-2019) 

43 Klimaat/ressen: Brief cie MER aan PS inz. regionale energiestrategie en milieueffectrapportage  

(C-agenda alle commissies februari 2019) 

44 NZKG/bestuur: Brief GS aan PS inz. bestuurlijke aanwezigheid Amsterdam bij regionale overleggen  

(C-agenda M&F en EEB 11-2-2019). 

45 Water: Brief LTO noord e.a. Toekomst Westzaan Noord-Holland (C-agenda NLWM 25-02-2019) 
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Aan  

Presidium 

Kopie aan 

 

 

 

 

 

 

Betreft:  Verantwoording reisdeclaraties PS Memo 

 

 

In dit memo wordt voorgesteld in de nieuwe Statenperiode 

fractievoorzitters een rol te geven in de verantwoording van de 

reisdeclaraties van hun fractieleden. Dit vergroot de zorgvuldigheid.  

 

Voorstel: 

Het presidium wordt voorgesteld: 

 te besluiten dat, teneinde de zorgvuldigheid te vergroten, 

fractievoorzitters een rol krijgen in de verantwoording van de 

reisdeclaraties van hun fractieleden, door elk kwartaal de 

reisoverzichten van hun fractieleden te ondertekenen. 

 

Toelichting 

Statenleden hebben recht op vergoeding van reiskosten met de auto en 

met het openbaar vervoer voor de uitoefening van hun Statenlid-

maatschap. Statenleden moeten hiervoor het zakelijke belang van hun 

reizen kunnen aantonen. Zij verantwoorden hun reizen door per 

reisbeweging in het digitale systeem Reisbalans de code ‘fractie-

gerelateerd’ of ‘PS/commissie-gerelateerd’ in te vullen. Met het 

presidium is afgesproken dat deze duiding voldoende is. Mocht er 

twijfel bestaan over een reis, dan is immers zichtbaar waar de reis naar 

toe ging; OV-reizen worden geregistreerd op basis van in- en 

uitchecken, kilometers worden ingevoerd op basis van het invoeren van 

de vertrek- en eindlocatie.  

 

Per eind maart 2019 gaat het nieuwe Rechtspositiebesluit in. Vanaf dat  

moment heeft de wetgever het alleen nog over ‘functie-gerelateerde’ 

reizen en wordt door de wetgever geen onderscheid meer gemaakt 

tussen reizen voor de provincie (‘PS/commissie-gerelateerd’) of reizen 

ten behoeve van de fractie (‘fractie-gerelateerd’). De vraag is of ook het 

presidium dit onderscheid wil loslaten in de verantwoording van de 

reizen, of de twee categorieën reizen zichtbaar wil laten blijven.  

 

Met het oog op het voorkomen van fouten en de representatie naar de 

buitenwereld - de reisgegevens van Statenleden zijn opvraagbaar via de 
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Wob - wordt voorgesteld in ieder geval een extra borging van een 

correcte verantwoording van deze ‘functie-gerelateerde’ reizen in te 

bouwen, door de fractievoorzitters hier een rol in te geven. De 

fractievoorzitters kunnen per kwartaal uitdraaien van alle 

reisverantwoordingen van hun fractieleden ondertekenen. Hiermee 

bevestigen de fractievoorzitters dat alle reizen ‘functie-gerelateerd’ zijn. 

Een Statenlid legt dan verantwoording af aan zijn of haar fractie-

voorzitter en er vindt een check plaats, die nu niet plaatsvindt. 

Voor een éénpersoonsfractie dient een andere oplossing te worden 

gevonden. 

 

Verandering in de werkwijze 

 Tot medio 2014 

Tot medio 2014 betaalde de provincie alléén de reiskosten ten behoeve 

van PS/commissie activiteiten (het bijwonen van een Statenvergadering, 

een commissievergadering, een werkbezoek van een commissie etc.). 

Kilometerdeclaraties werden door de griffie gecontroleerd aan de hand 

van presentielijsten van bijeenkomsten van de provincie. En het aantal 

ingediende kilometers werd door de griffie nagerekend met een 

routeplanner.  

 

Kilometerkosten voor fráctie-gerelateerde activiteiten betaalden fracties 

zélf, uit hun fractiebudget. Controle op deze kilometers vond plaats 

door de accountant van PS, met een voorcontrole door de griffie; deze 

controle richtte zich overigens alleen op de berekening van het aantal 

vergoede kilometers. 

 

Statenleden reisden met het openbaar vervoer met de OV-Jaarkaart van 

de NS, waarmee voor een vast bedrag het aantal reisbewegingen werd 

afgekocht en waarmee (daardoor) onbeperkt gereisd kon worden. Deze 

reisbewegingen, voor zowel ‘PS/commissie-‘ als fractie-gerelateerde 

bijeenkomsten, konden niet worden verantwoord of gecontroleerd.  

 

 Sinds medio 2014 

Fractiereiskosten niet meer uit fractiebudget 

Sinds medio 2014 (vanaf aanpassing van de Verordening op de 

rechtspositie) betaalt de provincie óók de reizen die Statenleden ten 

behoeve van hun fractie maken. Uit een arrest van de Hoge Raad en de 

reactie daarop van de Minister van BZK van eind 2013 bleek namelijk 

dat reis- en verblijfskosten die individuele Staten- en commissieleden 

voor hun fractiewerkzaamheden maken, niet ten laste mogen komen 

van het fractiebudget; dat budget is alleen bedoeld voor ‘het 

functioneren van de fracties als geheel’. De reiskosten konden voortaan 

wel worden vergoed op basis van de rechtspositieverordening. 
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Overstap in 2015 naar check-in/check-out 

Bij de Statenwissel in 2015 stapten PS over naar de zakelijke 

mobiliteitskaart van Reisbalans. Deze kaart werkt volgens het check-in, 

check-out principe. Hierbij worden alleen de daadwerkelijk gemaakte 

kosten in rekening gebracht
1
.  

Bij deze zakelijke mobiliteitskaart behoort een persoonlijke Reisbalans-

omgeving op internet waarin de kaarthouders hun ritten kunnen 

verantwoorden. Hier vinden ze de door hen gemaakte reizen terug. 

Deze ritten worden door de kaarthouders op correctheid gecontroleerd. 

De afrekening vindt achteraf per factuur plaats (tussen de provincie en 

de reisorganisatie welteverstaan). Reisbalans attendeert kaarthouders 

op het vergeten in- of uitchecken en faciliteert kaarthouders met het 

terugvorderen van boetes (bijvoorbeeld wanneer is vergeten uit te 

checken). Een Statenlid vraagt zelf een reiskaart aan bij Reisbalans en 

heeft rechtstreeks contact met Reisbalans; de griffie speelt hier geen rol 

meer in.  

 

Ook kilometerdeclaraties worden in Reisbalans gedeclareerd en 

verantwoord; gebruikers voeren die handmatig in. Het aantal kilometers 

wordt automatisch berekend op basis van de snelste route van A naar B. 

 

Naar een andere verantwoording 

Met het presidium is medio 2014 afgesproken dat de griffie de 

reiskosten ten behoeve van de fractiewerkzaamheden, die vanaf dat 

moment direct door de provincie werden betaald, niet hoefde te toetsen 

aan de regels (beschreven in de verordening op de rechtspositie). De 

griffie heeft immers (vrijwel) geen zicht op fractievergaderingen en 

bijeenkomsten ten behoeve van de fractie. Voor een goed evenwicht 

tussen enerzijds het (provinciale) belang van de fractiewerkzaamheden 

en anderzijds het belang van een verantwoorde besteding van publieke 

middelen zijn de criteria voor vergoeding van reiskosten voor fractie-

werkzaamheden zo scherp mogelijk geformuleerd in de verordening. 

 

Daarnaast hoefde de griffie met de invoering van Reisbalans ook het 

aantal kilometers voor PS/commissieactiviteiten niet meer na te 

rekenen, omdat het digitale systeem dat automatisch doet.  

 

Statenleden zijn dus zelf verantwoordelijk voor een correcte duiding
2
 en 

het verantwoorden van elke reis met een code.  

                                                 
1

 Door over te stappen van een kaart waarmee het aantal reisbewegingen werd 

afgekocht (de Jaarkaart) naar een kaart waarmee per reisbeweging wordt betaald 

(Reisbalanskaart), kon het presidium in 2016 € 86.000 euro aframen op de begroting 

voor de post ‘OV-reiskosten Statenleden’. 

 
2

 De griffie spreekt Statenleden er wel op aan als de reizen niet met een van de twee  

projectcodes worden ingevuld. 
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Aan  

Presidium 

Kopie aan 

 

 

 

 

 

 

Betreft: Uitspraak over gewogen peiling in de commissie Memo 

 

 

In uw vergadering van 17 december 2018 vroeg u de Agendacommissie 

het presidium te adviseren over toepassing van een gewogen peiling in 

de commissie. 

 

Voorstel: 

Het presidium wordt voorgesteld:  

 in te stemmen met het advies van de Agendacommissie van 28 

januari jl. om de in 2017 afgesproken lijn over besluitvorming in de 

Statencommissies te bestendigen.  

Die lijn houdt in: 

 dat een besluit op basis van zetelmeerderheid, de zogenaamde 

gewogen peiling, is toegestaan bij onderwerpen die bedoeld zijn 

voor behandeling in de Statenvergadering én als er sprake is van 

“politieke urgentie”; 

 dat dergelijke gevallen per mail worden gedeeld met het presidium; 

 dat over zaken die alléén de commissie aangaan, zoals de 

commissieagenda of een werkbezoek, kan worden besloten bij 

meerderheid van het aantal (aanwezige) commissieleden. 

 

Aanleiding 

In het presidium van 17 december gaf dhr. Van Liere aan het niet juist 

te vinden dat er in de commissie NLWM over de behandelrijpheid van 

een stuk voor PS was besloten via de zogenaamde ‘gewogen peiling’, in 

plaats van dat een besluit werd genomen op basis van het aantal 

aanwezige leden. Het betrof hier het agendapunt 'Wijziging Provinciale 

Ruimtelijke Verordening (PRV) met betrekking tot natuurnetwerk 

Nederland, strandzonering en kleinschalige ontwikkeling'. De helft van 

de aanwezige commissieleden vond dit onderwerp niet rijp voor 

bespreking. De commissievoorzitter koos voor een ‘gewogen peiling’ 

om de knoop door te hakken. Dit leverde een meerderheid (in 

zetelaantal) op voor het wél doorsturen van het stuk naar PS.  

 

Dhr. en Uyl reageerde hier in het presidium op. “Dhr. Den Uyl noemt een 

ander voorval, waarbij door de commissie M&F werd geweigerd om een 

agendapunt over de bereikbaarheid van de Duin- en Bollenstreek te 
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agenderen. Die conclusie kwam voort uit een niet-gewogen oordeel.” Dhr. 

Den Uyl benadrukte dat de agenda van PS in het presidium moet worden 

vastgesteld. 

Dhr. Van Liere (PvdD) vulde hierop aan dat in zijn optiek “de commissie 

slechts een advies over de agenda uitbrengt; ze kan daarover niet formeel 

stemmen.” 

De voorzitter van de Agendacommissie gaf aan dit punt te zullen 

bespreken in de Agendacommissie en er op terug te komen in het 

presidium.  

 

De gewogen peiling 

Reeds in mei 2017 heeft de Agendacommissie afspraken gemaakt over 

besluitvorming in en door een Statencommissie. Dit onderwerp is 

destijds als volgt gedeeld met het presidium: 

 

“In de Statencommissies wordt niet ‘formeel’ gestemd over voorstellen, 

zoals in de Statenvergadering. Dat past ook niet bij het karakter van de 

Statencommissies, die geen bevoegdheid hebben om extern werkende 

besluiten te nemen. Commissies brengen adviezen uit aan PS over de 

vraag of een voordracht rijp is voor behandeling in de vergadering van 

PS. Eventuele minderheidsstandpunten van fracties worden zichtbaar in 

het meegestuurde verslag en kunnen worden meegewogen in de 

besluitvorming in de Statenvergadering.  

  

Toch moet een commissie regelmatig een besluit nemen. Bijvoorbeeld 

of een onderwerp in beslotenheid behandeld wordt. Of, indien de 

commissie niet unaniem is, over de vraag of een voordracht rijp is voor 

de Statenvergadering. En of de commissie al dan niet een werkbezoek 

aflegt. En het begint al met het vaststellen van de eigen agenda.  

  

Het Noord-Hollandse Reglement van orde van PS en commissies 2015 

geeft geen antwoord op de vraag op welke wijze een commissie een 

besluit neemt. In de praktijk leidt dit wel eens tot vraagtekens in de 

vergadering: wordt een besluit genomen bij meerderheid van stemmen? 

Of heeft elke fractie evenveel stemmen als de fractie zetels heeft in 

Provinciale Staten (de gewogen stemming)? 

  

De Agendacommissie bespreekt dat dit deels afhangt van het type 

besluit; zit hier wel of niet politieke lading op. In sommige gevallen, 

wanneer het de vergaderorde en werkwijze van de commissie betreft, 

kán worden volstaan met een besluit bij meerderheid van stemmen. In 

meer gevallen is sprake van een besluit dat op basis van de 

zetelmeerderheid dient te worden genomen.   

  

De Agendacommissie neemt er kennis van dat een ‘formele gewogen 

stemming’ in een commissie formeel echter niet is toegestaan, zo blijkt 

uit correspondentie tussen de provincie Noord-Brabant en de minister 
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van BZK. Wel kan een commissie een ‘informele, gewogen peiling’ 

houden, aldus de minister.  

  

De Agendacommissie bespreekt dat in geval van echte onenigheid in 

een commissie, bijvoorbeeld over het wel of niet besluitrijp zijn van een 

stuk, het presidium geraadpleegd kan worden, waarbij wordt 

aangegeven wat de stemverhouding in de commissie is.” 

 

Bestendiging van de afspraken 
De Agendacommissie sprak op 7 januari en 28 januari opnieuw over dit 

onderwerp. De Agendacommissie besloot de afspraken te handhaven, 

namelijk, dat een gewogen peiling in de commissie is toegestaan als dat 

nodig is en het dan gaat om onderwerpen die bedoeld zijn voor 

behandeling in de Statenvergadering én als er sprake is van “politieke 

urgentie”. Hierbij werd opgemerkt door de voorzitter dat een gewogen 

peiling wel liefst bij uitzondering moet plaatsvinden. 

 

Voorts stelt de Agendacommissie: 

Dergelijke gevallen zullen ook altijd per mail worden gedeeld met het 

presidium (die immers de concept-agenda van PS vaststelt). 

Over zaken die alléén de commissie aangaan, zoals de 

commissieagenda of een werkbezoek, kan worden besloten bij 

meerderheid van het aantal (aanwezige) commissieleden. 

 

Dhr. Van Liere gaf als lid van de Agendacommissie aan het oneens te 

zijn met de bestendiging van deze afspraken uit 2017. Dhr. Van Liere is 

van mening dat er besloten is dat over zaken die aan de commissie zijn, 

géén gewogen peiling is toegestaan. Dus ook niet over advisering over 

voordrachten die naar PS gaan. Mevr. Kocken, ook lid van de 

Agendacommissie, deelt deze mening. 

 

Dhr. Van Liere verzocht in de betreffende besluitenlijst van de 

Agendacommissie om de aantekening dat hij niet instemt met dit 

besluit.  
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Aan  

Het presidium 

 

 

Bijlagen:  Aanpak integriteitstoets gedeputeerden van Berenschot (gepubliceerd 

op besloten deel) 

 

 

 

 

Betreft: Screening kandidaat-gedeputeerden 2019 Memo 

 

 

Inleiding 

De voorzitter van Provinciale Staten legt u in dit memo een tweetal 

opties voor het inrichten van het screeningsproces van kandidaat-

gedeputeerden voor de komende collegeperiode voor. 

 

Eerst worden de screeningsprocedures in 2011 en 2015 toegelicht. 

Daarna wordt de door een onderzoeksbureau voor 2019 aangeboden 

procedure omschreven en worden verschillende mogelijkheden van 

betrokkenheid van Provinciale Staten gemeld.  

 

Voorstel: 

Het presidium wordt voorgesteld 

 kennis te nemen van de inrichting van de screeningsprocedures 

van kandidaat-gedeputeerden in 2011 en 2015 en de leerpunten 

over de externe commissie; 

 het opdrachtgeverschap voor de screeningsprocedure onder te 

brengen bij de commissaris van de Koning in zijn rol als 

voorzitter van de Staten; 

 te besluiten of een commissie Integriteit bestaande uit 

Statenleden betrokken wordt bij de screeningsprocedure.  

 

Samenvatting van dit memo 

Opdrachtgeverschap 

Provinciale Staten benoemen de gedeputeerden. Voorgesteld wordt om 

het opdrachtgeverschap voor de screeningsprocedure onder te brengen 

bij de commissaris van de Koning in zijn rol als voorzitter van de Staten.  

 

De voorgestelde screeningsprocedure 

Gestart wordt met een onderzoek door een extern onderzoeksbureau  

gericht op risico’s en knelpunten op het gebied van integriteit. Hierna 

volgt een gesprek met de kandidaat-gedeputeerde op basis van het 

feitenonderzoek. Tot slot worden de uitkomsten van het onderzoek en 

het gesprek op hoofdlijnen gedeeld met (een delegatie van) PS. 
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Inrichting 

Aan provinciezijde kan worden gekozen voor verschillende inrichtingen: 

1. Commissie Integriteit bestaande uit Statenleden met als 

voorzitter de voorzitter van PS die betrokken is bij de 

screeningsprocedure en adviseert over de benoembaarheid
1
 en 

die eventuele risicobeperkende maatregelen afspreekt. 

2. Geen commissie: de voorzitter van PS adviseert over de 

benoembaarheid
2
 en spreekt eventuele risico-beperkende 

maatregelen af (en koppelt terug aan het presidium).  

 

Geschiedenis 

In 2011 heeft de commissaris van de Koning als voorzitter van PS 

(alleen) individuele gesprekken gevoerd met kandidaat-gedeputeerden 

over mogelijke knelpunten en integriteitsrisico’s. Er vond verder geen 

onderzoek plaats.   

 

In 2014 stelde de voorzitter aan het presidium voor om de gesprekken 

met kandidaat-gedeputeerden in 2015 samen met een aantal 

Statenleden te voeren, en wel op basis van een gezamenlijk onderzoek 

door een extern bureau. Deze Statenleden zouden samen met de 

voorzitter een “commissie Integriteit” vormen. Het presidium gaf echter 

de voorkeur aan een commissie Integriteit met externe leden in plaats 

van Statenleden. Het presidium gaf aan er geen behoefte aan te hebben 

deze procedure over de ‘eigen’ leden te doorlopen. 

 

In 2015 werd de commissie Integriteit in het leven geroepen, met als 

leden de commissaris en de heren J.J.H. Pop, voormalig burgemeester 

van Haarlem en Alkmaar, en M. Pheijffer, hoogleraar Accountancy aan 

de Nyenrode Business Universiteit.  

 

De procedure in 2015 

Uitgangspunt van de procedure in 2015 was dat de kandidaat-

gedeputeerde zelf verantwoordelijk is voor de eigen integriteit en het 

bieden van een juist en volledig beeld over zijn of haar relaties, 

functies, nevenfuncties en belangen. Daarnaast droegen de politieke 

partijen verantwoordelijkheid voor de selectie van kandidaten.  

 

Een extern onderzoeksbureau, Berenschot, werd ingehuurd voor het 

uitvoeren van een feitenonderzoek en het begeleiden van het proces. 

De kandidaten leverden een Verklaring omtrent Gedrag, een 

gegevensoverzicht van het Bureau Kredietregistraties en een up-to-date 

curriculum vitae aan, op basis waarvan Berenschot het feitenonderzoek 

uitvoerde. Berenschot gebruikte voorts een door de kandidaat ingevulde 

vragenlijst, desk research in openbare bronnen en een interview met de 

                                                 

1

 Waarbij de commissie kan worden ondersteund door de statengriffier. 

2

 Waarbij de cvdK kan worden ondersteund door zijn adviseurs. 



 

Screening kandidaat-gedeputeerden 2019 3 | 5 26 februari 2019 | Memo 

kandidaat om tot een onderzoeksrapportage te komen. Deze 

rapportage werd ter wederhoor aan de kandidaat voorgelegd, waarna de 

commissie Integriteit deze rapportage als basis gebruikte voor het 

voeren van een gesprek met de kandidaat om eventuele knelpunten en 

kwetsbaarheden te verkennen. Het tijdens dit gesprek ontstane beeld 

werd teruggekoppeld aan de fractievoorzitter van de partij van de 

kandidaat. Als er sprake was van kwetsbaarheden dan konden de 

kandidaat-gedeputeerde en de fractievoorzitter gezamenlijk een besluit 

nemen over de voordracht voor benoeming. 

Uit een interne evaluatie van het gevoerde proces kwamen de volgende  

conclusies: 

 kandidaten en commissieleden zagen knelpunten in de logistieke 

kant van het screeningsproces; 

 commissieleden waren vanwege bepaalde verwachtingen kritisch 

op de kwaliteit van het uitgevoerde feitenonderzoek (zie ook de 

volgende conclusie);  

 kandidaten hadden andere verwachtingen van het screeningsproces 

– namelijk een screening op de mate van integriteit in plaats van 

een proces gericht op risico’s en kwetsbaarheden en 

bewustwording daarvan; 

 er was overlap tussen de werkzaamheden van het onderzoeks-

bureau en de commissie Integriteit; in feite werden er ‘dubbele’ 

gesprekken gevoerd.  

 

Deze conclusies zijn besproken met de betrokkenen en verwerkt in 

latere onderzoeken (na de collegevorming in 2015 is er tweemaal een 

nieuwe gedeputeerde gescreend onder regie van de externe 

commissie). Zo is er zorg gedragen voor het inzetten van meer 

senioriteit aan de kant van het onderzoeksbureau en is er duidelijker 

gecommuniceerd over het doel van het onderzoek naar de betreffende 

kandidaat-gedeputeerden. 

 

Uit een inventarisatie uit oktober 2018 onder provincies blijkt overigens 

dat in 2015 en daarna Noord-Holland de enige provincie was met een 

externe commissie. Vier provincies kenden een commissie met 

Statenleden, in zes provincies begeleidde alleen de commissaris de 

screeningsprocedure. Eén provincie is onbekend.  

 

De procedure in 2019 

Als voorbereiding op de komende verkiezingen en de installatie van een 

nieuw college is wederom gesproken met Berenschot. Het bureau heeft 

een plan aangeleverd voor de uitvoering van de screening van 

kandidaat-gedeputeerden (zie bijlage). Deze procedure komt 

grotendeels overeen met de procedure in 2015, met dien verstande dat 

Berenschot ditmaal concreet adviseert over eventueel te nemen 

risicobeperkende maatregelen.  
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Op basis van de procedure in 2015, de leerpunten daarvan en het 

voorstel van Berenschot wordt u voorgesteld dit keer geen commissie 

met externe leden in te stellen, maar te kiezen uit een van de twee 

volgende opties:  

 

1. Commissie Integriteit uit Provinciale Staten 

De voorzitter van PS geeft het onderzoeksbureau opdracht tot 

het doen van onderzoek. Een ad-hoc commissie Integriteit met 

leden uit Provinciale Staten, waarvan de commissaris voorzitter 

is, voert op basis van de rapportages gesprekken met de 

kandidaat-gedeputeerden.  

Als het externe bureau adviseert om bepaalde kwetsbaarheden 

weg te nemen door het maken van concrete afspraken dan 

komen die afspraken aan bod in het gesprek tussen de  

kandidaat-gedeputeerde en de commissie Integriteit.  

 

De commissie Integriteit adviseert in eerste instantie de 

kandidaat-gedeputeerde en diens fractievoorzitter en (indien de 

kandidaat daadwerkelijk ter benoeming wordt voorgedragen) in 

tweede instantie Provinciale Staten over de benoembaarheid van 

de kandidaat-gedeputeerden. 

 

De commissie Integriteit kan bestaan uit 2 tot 4 Statenleden. De 

commissie kan worden ingesteld bij de installatievergadering op 

28 maart 2019. Voor de gehele screeningsprocedure is circa 3 

weken nodig. Gedurende het proces van coalitievorming komen 

kandidaat-gedeputeerden in beeld en zal de commissie op enig 

moment aan de slag kunnen gaan met het voeren van 

gesprekken. Gelet op de privacy van betrokkenen zal de 

commissie Integriteit door PS worden ingesteld als een 

commissie conform artikel 82 van de Provinciewet, zodat 

geheimhouding kan worden opgelegd. Na ontbinding van de 

commissie ziet de commissaris toe op naleving van de 

eventuele afspraken met de gedeputeerde, met dien verstande 

dat de gedeputeerde de verantwoordelijkheid voor deze 

naleving draagt. 

 

2. Geen ondersteunende commissie 

De voorzitter van PS geeft het onderzoeksbureau opdracht tot 

het doen van onderzoek en voert op basis van de rapportages 

gesprekken met de kandidaten. Als het externe bureau 

adviseert om bepaalde kwetsbaarheden weg te nemen door het 

maken van concrete afspraken dan maakt de voorzitter die 

afspraken met de kandidaat-gedeputeerden. Desgewenst kan hij 

over dit onderwerp reflecteren met zijn ambtelijke adviseurs.  
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De voorzitter van PS adviseert in eerste instantie de kandidaat-

gedeputeerde en diens fractievoorzitter. In tweede instantie 

(indien de kandidaat daadwerkelijk ter benoeming wordt 

voorgedragen) bespreekt hij de relevante bevindingen, de 

conclusies en de eventueel voorgestelde risicobeperkende 

maatregelen met het presidium. Tot slot informeert hij 

Provinciale Staten over de benoembaarheid. 

 

Rapportages 

Ten aanzien van de ontvangst en verwerking van de adviesrapportages 

van Berenschot wordt het volgende voorgesteld:  

 

De voorzitter van PS ontvangt bij beide opties de volledige rapportages. 

Een uitgedunde versie van deze rapportages wordt bij een keuze voor 

optie 1 beschikbaar gesteld aan de commissie Integriteit. Deze versie 

bevat informatie over het proces en voorts enkel de feiten die relevant 

zijn voor de conclusies en aanbevelingen. Deze versie is dus ontdaan 

van privacygevoelige informatie die niet noodzakelijk is voor advisering 

of besluitvorming.  

 

De voorzitter, al dan niet namens een commissie Integriteit, deelt 

vervolgens met de Staten (mondeling dan wel middels een document) 

een uitspraak over de aanwezigheid van beletselen voor benoeming. Als 

daar sprake van is, wordt aangegeven welke afspraken zijn gemaakt ter 

beperking van eventuele belemmeringen en risico’s. 
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Uw contactpersoon 

dhr R. Sierra Perez 

CZ/JZ 

 

 

Telefoonnummer +31235145094 

sierrar@noord-holland.nl 
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Aan  

Presidium 

Kopie aan 

 

 

 

 

 

 

 

Betreft: Instelling Onderzoekscommissie geloofsbrieven Memo 

 

 

Inleiding 

Op 27 maart dienen de huidige Staten te besluiten over de toelating van 

de nieuwe Statenleden, die alsdan op 28 maart worden geïnstalleerd. 

Hiertoe dient een Onderzoekscommissie geloofsbrieven te worden 

ingesteld. Deze commissie zal de geloofsbrieven en nevenfuncties van 

de nieuwe Statenleden onderzoeken en PS adviseren over hun toelating. 

 

Omdat het wenselijk is dat deze commissie de bescheiden van de 

nieuwe Statenleden vóór PS van 27 maart ónderzoekt
1
, in plaats van dat 

dit tijdens de Statenvergadering gebeurt, wordt u voorgesteld in PS van 

4 maart de commissie geloofsbrieven in te stellen. 

 

Het voorstel is op een later moment de leden van de commissie te laten 

benoemen en wel door de voorzitter van PS, omdat dit afhankelijk is van 

de verkiezingsuitslag. De voorzitter zal bij de keuze van de leden van 

de commissie letten op een verdeling over het politieke spectrum. 

 

Voorstel:  

Het presidium wordt voorgesteld: 

 kennis te nemen van het voornemen om de Onderzoekscommissie 

geloofsbrieven in te stellen; 

 in te stemmen met het voorstel dat de commissie uit zes 

Statenleden zal bestaan; 

 in te stemmen met het voorstel dat de voorzitter de leden zal 

benoemen;  

 bijgaande voordracht met ontwerpbesluit ter besluitvorming aan te 

bieden aan Provinciale Staten van 4 maart 2019. 

                                                 

1
 Leden van de commissie zullen worden verzocht circa twee uur voor de 

afscheidsvergadering het geloofsbrievenonderzoek uit te voeren. 
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Provinciale Staten van Noord-Holland  

 

Haarlem, 4 maart 2019 

 

Onderwerp: Besluit tot instelling van de Onderzoekscommissie geloofsbrieven 

 

Kenmerk: 1186016 

 

Bijlagen:  

- Ontwerpbesluit van Provinciale Staten van Noord-Holland van 4 maart 2019 tot instelling van 

de Onderzoekscommissie geloofsbrieven 

 

 

1. Inleiding 

 

De Provinciale Statenverkiezingen zijn aanstaande. Op 28 maart 2019 leggen de dan gekozen 

nieuwe Statenleden conform artikel 18 Provinciewet en artikel 10, derde lid, van het Reglement 

van orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van Provinciale Staten en 

Statencommissies van Noord-Holland 2015 (hierna: reglement) de eed of verklaring en belofte 

af. 

Conform artikel 10, eerste lid, van het reglement dienen Provinciale Staten voor de toelating van 

nieuwe leden een Onderzoekscommissie geloofsbrieven (hierna: commissie) in te stellen. 

 

 

2. Toelichting 

 

De commissie bestaat uit drie leden van Provinciale Staten en onderzoekt de geloofsbrieven, de 

daarop betrekking hebbende stukken van de te benoemen leden en de processen-verbaal van 

de stembureaus. Hierbij wordt bezien of de door het Centraal Stembureau benoemde 

Statenleden toegelaten kunnen worden. 

 

De commissie brengt na haar onderzoek verslag uit van de bevindingen aan Provinciale Staten 

in de vergadering van 27 maart 2019 en doet daarbij een voorstel. Een minderheidsstandpunt 

wordt gemeld in de notulen van de vergadering. 

 

In verband met de verwachte omvang van het aantal te onderzoeken geloofsbrieven wordt 

voorgesteld om zes Statenleden in de commissie te benoemen, net als in 2015 (waarbij de 

wettelijke verplichting geldt dat er minimaal drie leden moeten zijn). 

 

 

3. Proces en procedure 

De Provinciale Statenvergadering van 4 maart 2019 is de laatste reguliere vergadering voor de 

verkiezingen. Derhalve wordt voorgesteld om de commissie thans in te stellen.  
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In dit verband wordt tevens voorgesteld om de voorzitter van PS te machtigen om de leden te 

benoemen, nu nog niet kan worden voorzien welke Statenleden beschikbaar zullen zijn op  

27 maart 2019. 

 

4. Voorstel 

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit. 

 

Het presidium, 

 

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter 

 

dhr. J.R. Loggen, griffier 
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Ontwerpbesluit van Provinciale Staten van Noord-Holland tot instelling van de 

Onderzoekscommissie geloofsbrieven 

Nr. 30-2019  

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

 

 

gelezen de voordracht van het Presidium van 4 maart 2019; 

 

overwegende dat het wenselijk wordt geacht om in verband met de Provinciale 

Statenverkiezingen 2019 de Onderzoekscommissie geloofsbrieven in te stellen; 

 

gelet op artikel 10, eerste en tweede lid, van het Reglement van orde voor de vergaderingen en 

andere werkzaamheden van Provinciale Staten en Statencommissies van Noord-Holland 2015; 

 

 

 

besluiten:  

 

1. er is een Onderzoekscommissie geloofsbrieven; 

 

2. de commissie bestaat uit zes leden; 

 

3. de leden zijn Statenleden; 

 

4. de voorzitter benoemt de leden; 

 

5. de commissie wordt door de voorzitter ontbonden nadat de bevindingen van de commissie 

    door Provinciale Staten zijn gehoord. 

 

 

 

Haarlem, 4 maart 2019  

 

 

  

Provinciale Staten voornoemd, 

 

   

 

                                                                   , voorzitter 

 

 

  

 

                                                                   , statengriffier 
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Uw contactpersoon 

dhr E. Krijgsman 

AD/STG 

 

 

Telefoonnummer +31235143288 

krijgsmane@noord-holland.nl 
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Aan  

Presidium 

Kopie aan 

 

 

 

 

 

 

Betreft: Aanvraag papieren vergadersets  Memo 

 

 

Inleiding 

De Staten werken digitaal. Enkele Statenleden ontvangen de 

vergaderstukken desgevraagd op papier. In dit memo wordt uitgelegd 

dat Statenleden in de volgende periode via hun fractiemedewerker 

vergaderstukken op papier kunnen aanvragen, in plaats van dat de 

griffie dat doet.  

 

Voorstel: 

Het presidium wordt gevraagd: 

 er kennis van te nemen dat fractiemedewerkers vanaf de nieuwe 

Statenperiode opdracht kunnen geven aan de Repro-afdeling van de 

provincie om papieren vergadersets voor Staten- en duo-

commissieleden te printen en te verzenden, waarbij het 

uitgangspunt blijft dat PS zoveel als mogelijk digitaal werken.  

 

Papieren vergadersets via fractiemedewerker 

Sinds de huidige Statenperiode is het digitaal vergaderen voor PS de 

norm. Ook voor de volgende periode heeft het presidium besloten de 

digitale werkwijze te willen continueren. Statenleden worden hierin 

ondersteund door de verstrekking van digitale apparatuur en de 

ondersteuning daarbij. Tegelijkertijd kan op verzoek een papieren 

verzending van vergaderstukken door de Statengriffie worden verzorgd. 

Een paar Statenleden maken hier (structureel) gebruik van. De grote 

meerderheid van Statenleden leest de vergaderstukken echter in iBabs. 

 

In de nieuwe Statenperiode kunnen Statenleden en duo-commissieleden 

die een papieren vergaderset wensen (of een selectie van stukken) dit 

via hun fractiemedewerker aanvragen in plaats van via de griffie.  

 

Fractiemedewerkers leveren dan een digitale vergaderbundel aan bij de 

Repro-afdeling met het verzoek deze te printen en toe te zenden aan 

het betreffende Statenlid of duo-commissielid. Dit gebeurt eenvoudig 

via de mail. De griffie zal papieren verzendingen niet meer verzorgen. 
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Uw contactpersoon 

N.J.M.H. van Olderen 

AD/STG 

 

 

Doorkiesnummer 023-514 5157 

olderenn@noord-holland.nl 
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Aan   

Het presidium 

 

 

 

 

 

 

 

 

Betreft: Definitieve jaarcijfers, stand van zaken PS-budgetten  

(per 31 december 2018) Memo 

 

 

Inleiding 

In dit memo treft u een overzicht van de diverse budgetten van 

Provinciale Staten per 31 december 2018 aan. 

 

De cijfers laten zien dat op bijna alle budgetten voldoende besteding 

heeft plaats gevonden. Bij de Laatste Begrotingswijziging zijn diverse 

budgetten afgeraamd.  

Het restant van de meeste budgetten vloeit terug naar de Algemene 

Middelen, met uitzondering van de budgetten die naar 2019 

overgeheveld worden via de UI (uitgestelde intenties).  

In de toelichting per post staat vermeld welke budgetten dat zijn. 

  

Voorstel: 

Het presidium wordt voorgesteld om: 

 kennis te nemen van het overzicht.  

 

Overzicht PS-budgetten 

In onderstaande tabel treft u een overzicht aan van de stand van zaken 

van alle PS-posten. Daarna volgt een toelichting per post. 
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Nr. Subproduct Begroting 

2018 na 

Zomernota 

wijziging 

Uitgaven tm. 31 

december 2018 

Restant budget 

per 31 december 

1 PS Algemeen 15.000  38.256 - 23.256 

2 Reisbalans OV kosten PS. 

en duo-commissieleden 

29.000 15.832 13.168 

3 Reiskosten km PS 61.000 62.322 -1.322 

4 Reiskosten en 

presentiegelden duo-

commissieleden 

32.000 12.502 19.498   

5 Accountant controle 

jaarrekening 

125.000 50.000 75.000 

6 Bestuurskracht en 

burgerparticipatie 

57.146 47.388 9.758 

7 Arondéuslezing 27.000 16.135 10.865 

8 Commissies 106.000 95.103 10.897 

9a Fractievergoedingen 750.000 746.185 3.815 

9b Opbrengsten 

Fractievergoedingen 

 -91.239 91.239 

10 Rekeningencommissie 

Onderzoeken 

52.000 Aframing 52.000 0 

11 Randstedelijke 

Rekenkamer 

450.000 418.562 

Aframing 31.438 

0 

12 Extern advies aan PS 25.000 7.200 

Aframing 17.800 

0 

13 Catering PS 111.000 109.529 1.471 

14 Digitale verslaglegging 

en notulist PS 

67.000 40.231  26.769  

15 Wisseling CdK 47.000 55.224 -8.224 

16 Verkiezingen 2019 40.000 - 40.000 

17 100 Vrouwenkiesrecht 25.000 16.775 8.225 

     

     

  Totalen 2.019.146     1.741.243  277.903 

 

 

1. P.S. Algemeen 

De kosten die uit deze post betaald worden, zijn o.a. de 

organisatie van de Statendag, de kosten voor hotel- 

overnachtingen voor het IPO-Jaarcongres en een werkbezoek 

van het COE naar Brussel. Ook de bijeenkomsten voor Politiek 

Actief zijn uit dit budget betaald.  

 

2. Reisbalans OV, kosten PS-leden en duo-commissieleden 

OV-kosten van Statenleden en duo-commissieleden worden via 

het Reisbalanssysteem verrekend.  

 

3. Reiskosten kilometers PS-declaraties  

Deze post bevat de uitgaven voor kilometerdeclaraties van 

Statenleden die worden ingediend in Reisbalans.  
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4.  Reiskosten declaraties en kilometervergoeding duo-

commissieleden 

Uit deze post zijn de kilometerdeclaraties en het presentiegeld 

van de duo-commissieleden betaald. 

 

5. Accountantscontrole 

De eerste facturen voor de controle van 2018 zijn betaald, het 

restantbudget wordt naar 2019 overgeheveld om de restant 

facturen voor de controle van 2018 te betalen.  

 

6. Bestuurskracht en burgerparticipatie 

Het presidium heeft op 29 oktober 2018 besloten dat het restant 

van het budget burgerparticipatie van Provinciale Staten van 

€ 6.500,- beschikbaar gesteld wordt voor het jongerenproject 

‘Channel 6’ van de Stichting F6 en ten behoeve van de inzet van 

twee scholen (in plaats van één school) van de resterende 

benodigde kosten ad € 6.240,-, een bedrag van  

€ 1.980,- te bekostigen uit de post ‘social media’ van de begroting 

voor de verkiezingscampagne en een budgettaire voorziening te 

vinden voor het restant. 

 

7. Arondéuslezing 

De kosten van de Willem Arondéuslezing 2018 zijn betaald.  

 

8. Commissies 

Uit deze post worden de kosten voor de notulist en de catering 

voor de reguliere commissievergaderingen betaald. Ook de 

kosten voor reguliere werkbezoeken en werkgroepen worden 

hieruit betaald. De kosten van het buitenlands werkbezoek van 

de commissie NLWM aan Duitsland zijn € 20.000,-. 

 

9. Fractievergoedingen 

De uitbetaling van de fractievergoedingen heeft op 1 april en 1 

oktober plaats gevonden door middel van bevoorschotting.  

Het totaal van terug te ontvangen voorschotten n.a.v. het 

rapport van bevindingen van 15-03-2016 t/m 14-03-2017 

bedraagt € 91.239 en is in 2018 ontvangen.  

Dit bedrag aan opbrengsten i.v.m. terugontvangen subsidies is  

in de Laatste Begrotingswijziging bijgeraamd.  

 

10. Rekeningencommissie Onderzoeken 

Het budget op deze post wordt niet gebruikt in 2018. 

Het volledige bedrag is in de Laatste Begrotingswijziging 

afgeraamd. 
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11. Randstedelijke Rekenkamer 

Het restant op deze post is in de Laatste Begrotingswijziging 

afgeraamd. 

 

12. Extern advies aan PS 

Uit dit budget zijn de kosten voor een onderzoek van de 

Agendacommissie bekostigd. 

Het restant op deze post is in de Laatste Begrotingswijziging 

afgeraamd. 

 

13. Catering PS 

Alle facturen zijn betaald.  

 

14. Digitale verslaglegging en notulist voor PS-vergaderingen 

De kosten voor de notulist en de kosten voor de digitale 

verslaglegging en archivering en uitzending van Staten- 

vergaderingen zijn van deze post betaald.  

Tevens zijn de geluidsverslagen van de commissievergaderingen 

te beluisteren.  

 

15. Wisseling CdK 

De voorlopige begroting voor de sollicitatieprocedure (schrijven 

profielschets, training Vertrouwenscommissie, huur externe 

locatie etc.), afscheid huidige CdK, installatie nieuwe CdK 

bedroeg totaal € 59.000,-. Een deel van de kosten wordt in 

2019 gemaakt en het restant van dit budget wordt naar 2019 

overgeheveld.  

 

16. Verkiezingen 2019 

Het (restant) budget wordt naar 2019 overgeheveld en 

toegevoegd aan het totale budget voor de Verkiezingen. 

 

17. Werkgroep 100 jaar Vrouwenkiesrecht. 

De werkgroep heeft een programma met begroting opgesteld 

en aan het presidium voorgelegd. De totale kosten betreffen 

o.a. het laten maken van een penning en het organiseren van 

een tentoonstelling, totaal € 25.000,-.  

Het restantbudget wordt naar 2019 overgeheveld om de nog te 

maken kosten voor de werkgroep te betalen.  
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Concept besluitenlijst Agendacommissie 28 januari 

2019 

 

                          

 

Uw contactpersoon 

M. Spoor  -Hendriks  

AD/STG 

spoorm@noord-holland.nl 

06 51267259 

 

 

 

 

 

 

 

         

 

 

 

Aanwezige leden: dhr. Z. Yurdakul (voorzitter), mw. R. Kocken (voorzitter EEB), 

dhr. A.E. van Liere (vicevoorzitter EEB) en dhr. H.W. Struben (voorzitter M&F). 

 

Bij agendapunt 5: dhr. X.J. den Uyl, dhr. J.J.A.M. van Hooff, dhr. M. Deen en  

dhr. J. H. Leever.    

 

Afwezig: dhr. De Graaf (voorzitter NLWM), dhr. A.J.C. de Wit (voorzitter R&W) 

mw. C.W.M. van Rooij (vicevoorzitter R&W), mw. C. Weemhoff (vicevoorzitter 

NLWM), mw. J.F.L.  Kaamer van Hoegee (vicevoorzitter M&F), dhr. D.G. Heijnen  

(voorzitter Rek.cie).  

 

Aanwezig van de griffie: dhr. J. Loggen (adviseur Agendacie.) , mw. M. de Zwart 

(adviseur EEB), dhr. E. Krijgsman (adviseur NLWM), mw. S Neeskens (adviseur 

M&F), dhr. M. Admiraal (adviseur R&W) en mw. M. Spoor (adviseur Rek.cie).    

  

1. Opening en mededelingen voorzitter 

Bericht van verhindering is ontvangen van de heren De Wit en De Graaf.  

  

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3.  Concept Besluitenlijst vergadering 7 januari 2019 en LTA  

 

- Agendering wijzing PRV in PS d.d. 14 januari  

Dhr. Van Liere is van mening dat de Agendacommissie het presidium niet 

heeft geadviseerd over de agendering van de ‘wijziging PRV voor PS d.d. 14 

januari. De voorzitter concludeert dat dit inderdaad niet is uitgesproken, 

maar dat dit gelet op het besluit over de ‘gewogen peiling’ een optelsom was.  

 

- Gewogen peiling  

Dhr. Van Liere is het oneens met de bestendiging van de afspraken uit 2017 

over de gewogen peiling in de commissie. De afhechting van de discussie 

over dit onderwerp was naar zijn mening onduidelijk, en hij bestrijdt de 

uitkomst zoals nu geformuleerd. Dhr. Van Liere is van mening dat er besloten 

is dat over zaken die aan de commissie zijn geen gewogen peiling is 

toegestaan. Dus ook niet over advisering n.a.v. voordrachten die naar PS 

gaan.   

Mw. Kocken deelt deze mening. 
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De voorzitter is van mening dat de Agendacommissie op 7 januari de 

conclusie heeft getrokken dat een gewogen peiling bij uitzondering mogelijk 

is, bij politiek gevoelige zaken. Voorkomen moet worden dat er vervolgens 

een discussie ontstaat wat er al dan niet als politiek gevoelig moet worden 

aangemerkt.  

 

De Agendacommissie besluit de weergave van de discussie in de besluitenlijst 

van 7 januari jl. te handhaven.  

Dhr. Van Liere verzoekt in de betreffende besluitenlijst een aantekening op te 

nemen dat hij niet instemt met dit besluit.  

 

 Aan het presidium zal worden verzocht een uitspraak te doen over het al 

dan niet toepassen in de commissies van de gewogen peiling. 

 

4.   Terugblik commissievergaderingen, werkbezoeken en voorbereiding 

commissies februari.  

 

Commissie Mobiliteit en Financiën  

De vergadering van 21 januari en de uitloopvergadering 24 januari zijn goed 

verlopen.   

Voorafgaand aan de vergadering was er veel onduidelijkheid over de 

mogelijkheid van inspraak over de Duinpolderweg; was er sprake van inspraak 

over een fase van het project waarvan de besluitvorming al was afgerond (lid 3 

artikel 72 RvO)?  

 

 De Agendacommissie verzoekt de griffie te bezien of aanscherping van het 

Reglement van Orde nodig is.  

 

     Voor de vergadering 11 februari is wellicht een uitloop nodig. 

     Het GS advies op het Initiatiefvoorstel kwetsbare verkeersdeelnemers is nog 

     niet beschikbaar. De wens is dit voor de verkiezingen af te handelen. 

     Ook wordt er nog een advies verwacht op het initiatiefvoorstel evaluatie pilot 

     burgerparticipatie N236.  

     Voor 11 februari is er ook nog een BOT overleg gepland over  

     ‘Gebiedscontracten’.    

     Er wordt nog een werkbezoek gepland naar de nieuw brugbedieningscentrale 

     in Heerhugowaard.  

     Een gezamenlijk overleg met de Vervoerregio Amsterdam wordt gepland in het 

     najaar.   

 

 Commissie Natuur, Landbouw, Water en Milieu 

 De vergadering van de commissie NLWM 25 januari is goed verlopen.   

 Er is een volle agenda in februari. De stukken zijn nog niet allemaal 

beschikbaar.   

 Voorafgaand aan de vergadering is er een technische briefing over  

Energie OD’s en een technische briefing over de kaderrichtlijn Water.  

  

Commissie Ruimte en Wonen   

R&W heeft niet vergaderd in januari.  
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Voor februari zijn er geen onderwerpen die doorgaan naar PS.  

De vergadering wordt voorafgegaan door een technische briefing over de 

evaluatie van het ruimtelijk beleid Zonnepanelen. 

 

Vergadering Economie, Energie en Bestuur  

De vergadering 22 januari is soepel verlopen.   

Voorafgaand aan de vergadering in februari zal een technische briefing 

worden gehouden over het concept Klimaatakkoord in de. Deze sessie vindt 

plaats in de Statenzaal.  

 

5.  Vragenlijst evaluatie instrumenten en vergaderwijzen Statencommissies 

Bij dit agendapunt zijn tevens aanwezig: dhr. X.J. den Uyl, dhr. J.J.A.M. van 

Hooff, dhr. M. Deen en dhr. J. H. Leever.    

 

De Agendacommissie bespreekt de ervaringen die in de periode 2015-2019  

zijn opgedaan met instrumenten en werkwijzen in de commissies. Aan de 

hand van de uitkomst van de discussie zal de Agendacommissie aanbevelingen 

formuleren voor de nieuwe Staten 

Voor deze bespreking zijn ook de niet in de Agendacommissie 

vertegenwoordigde fracties uitgenodigd. Dhr. X.J. den Uyl, dhr. J.J.A.M. van 

Hooff, dhr. M. Deen en dhr. J. H. Leever zijn aanwezig.    

  

In zijn algemeenheid wordt gesteld dat de vergaderingen goed worden 

voorbereid en het proces goed verloopt. Wel wordt aandacht gevraagd voor 

eenduidigheid van de werkwijzen onder de commissies. 

 

Aandachtspunt blijft het gastheerschap naar insprekers en toehoorders; 

(welkom heten, procedure uitleggen en aangeven wat er na de bespreking met 

het onderwerp gebeurd.)    

Voor de insprekers is er nauwelijks gelegenheid om in te gaan op de inbreng 

van een commissielid. Zou dit anders kunnen?  

Een inspreektijd van drie minuten (inspreek halfuur) is wel erg kort.  

Bij uitzondering zou verlenging van de inspreektijd mogelijk moeten zijn. 

 

De instrumenten voor een goed functioneren van de commissies zijn wel voor- 

handen maar worden niet altijd benut.  

Bij de functie van het BOT-overleg worden vraagtekens gezet. Wordt dit 

overleg nog wel gebruikt waarvoor het is bedoeld? Voor het informeren van 

commissieleden en polsen van meningen kunnen ook de vergaderingen van de 

commissie worden gebruikt, aldus een van de aanwezigen. De BOT-overleggen 

zouden hiermee kunnen hiermee vervallen. 

 

Een deel van de aanwezigen betoogt dat er beter geen technische briefing kan 

worden gehouden over een onderwerp dat dezelfde vergadering op de agenda 

staat. Het is effectiever als de leden van de commissie de verkregen informatie 

ook kunnen betrekken bij de voorbereiding van behandeling van het 

onderwerp.  

 

      De vergaderingen lopen vaak uit, wordt gesteld. Aandacht wordt gevraagd 
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      voor het voorkomen van overvolle agenda’s, het hanteren van de spreektijd en  

      vergaderen op hoofdlijnen. 

 

Er wordt verzocht nog eens naar de spreektijdverdeling te kijken waar het gaat 

om verschil van beschikbare spreektijd van de commissieleden en de 

gedeputeerde. Verder wordt geconstateerd dar er veel technische tijd 

beschikbaar is.  

 

 Bij commissie overstijgende onderwerpen zou in de volgend eperiode veel 

meer één commissie leidend moeten worden gemaakt. Andere commissie 

kunnen daarbij worden uitgenodigd (voorbeeld Omgevingsvisie.) 

  

 Andere aandachtspunten voor de nieuwe Statenperiode: 

- samenstelling commissies  

- wellicht dat nog eens gekeken kan worden naar het aantal 

inhoudelijke commissies. Zou het mogelijk zijn dit terug te brengen 

naar drie? 

- het completeren en opnieuw onder de aandacht brengen van de 

 toolbox voor Statenleden 

- bij het inwerkprogramma aandacht besteden aan het gebruik van 

politieke instrumenten. De kennis van ervaren statenleden hierbij 

gebruiken. 

- training voor de commissievoorzitters. 

 

 De Agendacommissie betrekt de verkregen informatie bij het opstellen van 

aanbevelingen van de nieuwe Staten.  

 

    6. Rondvraag  

- Werkwijze bij discussienota’s: Bij de 2e bespreking van de discussienota van 

de PvdD over ‘De roze stekelstaart’ lag een tussentijdse brief met een reactie 

van GS op de discussienota.   

 Een discussienota is echter bedoeld om met de commissieleden van gedachten 

te wisselen. Het is niet gebruikelijk dat er bij de bespreking in de commissie  

een reactie van GS ligt.  

 

 De Agendacommissie verzoekt de Statengriffie de werkwijze bij 

discussienota’s op een rij te zetten en te verwerken in de notitie werkwijze 

commissies en wellicht bij het format voor discussienota’s.  

 

 De Agendacommissie van 4 maart wordt verplaatst naar 11 maart 16.00 

uur. Aansluitend aan de vergadering sluit de Agendacommissie deze 

periode af met drankje en hapje. 
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Statengriffie 

Uw contactpersoon 

V. Mulder / J. Loggen 

AD/STG 

 

Doorkiesnummer (023) 514 4186 

mulderv@noord-holland.nl 

loggenj@noord-holland.nl 

 

1 | 8 

 

Verzenddatum 

28 februari 2019 

 

Kenmerk 

1186265/1186267 

 

Uw kenmerk 

 

Postbus 3007 

2001 DA  Haarlem 

Telefoon (023) 514 3143 

Fax (023) 514 3030 

 

Dreef 3 

Haarlem [2012 HR] 

www.noord-holland.nl 

Van harte gefeliciteerd met uw kandidaatstelling als Statenlid! 

Afhankelijk van de uitslag van de verkiezingen op 20 maart 2019 neemt 

u zitting in Provinciale Staten van Noord-Holland. Als voorzitter van 

Provinciale Staten informeer ik u over relevante data, bijeenkomsten en 

in te leveren bescheiden. Ook vermeld ik in deze brief belangrijke 

informatie ten aanzien van het onderwerp integriteit.  

 

Verkiezingsavond woensdag 20 maart 2019 

Op woensdagavond 20 maart bent u van harte welkom om de 

verkiezingsuitslagenavond bij te wonen in de Johan Remkeszaal van het 

provinciehuis, aan de Dreef 3 te Haarlem. Inloop is vanaf 20.45 uur.  

 

Definitieve uitslag verkiezingen maandag 25 maart 2019 

Op maandag 25 maart houdt het Centraal Stembureau zitting om de 

definitieve verkiezingsuitslag te bepalen. Wanneer u bent gekozen als 

Statenlid ontvangt u uiterlijk deze avond een email van de Statengriffie 

met formulieren die nodig zijn voor uw instroom als Statenlid in de 

provinciale organisatie. U wordt verzocht deze formulieren in te vullen 

en gelijktijdig met het ondertekenen van de geloofsbrieven op dinsdag 

26 maart in te leveren.  

 

Ondertekenen geloofsbrieven en inleveren bescheiden dinsdag 26 

maart 2019 

 

 Ondertekenen van de geloofsbrieven  

Nadat u door de kiezer bent gekozen, moet u uw benoeming aannemen 

bij het Centraal Stembureau. Hiervoor dient u op dinsdag 26 maart uw 

geloofsbrieven te ondertekenen bij het Centraal Stembureau, in het 

provinciehuis in de Johan Remkeszaal. U wordt hier tussen 13.00 en 

19.00 uur verwacht. 
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U dient mee te nemen: 

a. een geldig paspoort of ID-kaart;  

b. een uittreksel uit de gemeentelijke Basisregistratie Personen (dit 

geldt niet voor zittende Statenleden).  

 

Voor vragen over het ondertekenen van de geloofsbrieven op 26 maart 

kunt u contact opnemen met Bureau Verkiezingen, 023-5113175,  

verkiezingen@haarlem.nl.  

 

 Inleveren bescheiden voor onderzoek geloofsbrieven PS  

Provinciale Staten onderzoeken op woensdag 27 maart uw 

geloofsbrieven en uw nevenfuncties. In hun vergadering besluiten zij of 

u als lid van Provinciale Staten wordt toegelaten.  

Ten behoeve van dit onderzoek van Provinciale Staten, maar ook voor 

uw instroom in de provinciale systemen en ten behoeve van publicatie 

van gegevens op de website van de provincie, verzoek ik u op dinsdag 

26 maart (in dezelfde ruimte) aan de Statengriffie te overhandigen: 

 een ingevuld instroomformulier met 2 belastingformulieren
1
;  

 een overzicht van uw actuele betrekkingen, functies en 

nevenfuncties
2
.   

 

Deze documenten ontvangt u op maandag 25 maart per mail van de 

Statengriffie.  

 

 Facilitaire zaken 

Op dinsdag 26 maart ontvangt u van de Statengriffie ook informatie 

over diverse facilitaire zaken, zoals over toegang tot de provinciale 

panden, de wijze waarop u reiskosten kunt declareren bij de provincie, 

de mogelijkheid om te parkeren onder het provinciehuis etcetera. Voor 

uw bezoek op 26 maart krijgt u desgewenst een uitrijkaart voor de 

parkeergarage. OV-reiskosten kunt u later declareren.  

 

 Portretfoto 

Op dinsdag 26 maart wordt u gefotografeerd. De portretfoto’s worden 

gebruikt voor onder meer de website van de provincie.  

 

 Kennismaking 

Ik nodig u graag uit voor een kort kennismakingsgesprek met mij, 

voordat u geïnstalleerd wordt. Dat kan op 26 maart tussen 13.00 en 

                                                 

1

 Ook Statenleden die opnieuw gekozen zijn wordt gevraagd een instroomformulier 

in te vullen. 

2

 Voor Statenleden die opnieuw gekozen zijn is een print aanwezig van hun op de 

provinciale website gepubliceerde nevenfuncties. Zij worden verzocht de gegevens te 

controleren. 
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15.30 uur, als u uw geloofsbrieven komt ondertekenen. Als dat niet 

lukt, spreek ik u graag op 28 maart tussen 17.00 en 19.00 uur, 

voorafgaand aan de installatievergadering. 

 

Donderdag 28 maart 2019 installatievergadering  

Op donderdag 28 maart vindt om 20.00 uur de installatievergadering 

van Provinciale Staten plaats in Paviljoen Welgelegen. De uitnodiging 

hiervoor reikt de griffie u op 26 maart aan. Het programma ziet er als 

volgt uit: 

 vanaf 19.30 uur ontvangst op het Provinciehuis aan de Dreef; 

 20.00 uur start van de Statenvergadering - afleggen eed of 

belofte; 

 21.00 uur einde vergadering; 

 hierna is er de mogelijkheid tot feliciteren in de Johan 

Remkeszaal. 

 

U mag gasten meenemen voor het bijwonen van uw installatie in de 

Statenzaal. Vanwege veiligheidsvoorschriften kunnen maximaal twee 

gasten per Statenlid plaatsnemen in de zijvleugels van de Statenzaal. 

Eventuele overige gasten kunnen uw installatie op schermen volgen in 

de Johan Remkeszaal. De Statenvergadering is tevens live te volgen via 

de website van de provincie. Na afloop nodig ik u en uw gasten uit voor 

een borrel in de Johan Remkeszaal.  

 

De eed of belofte afleggen  

Alvorens uw functie uit te kunnen oefenen, legt u de in artikel 14 van de 

Provinciewet bedoelde eed of de verklaring en belofte af. Indien u de 

eed wenst af te leggen dient u onder het opsteken van de voorste twee 

vingers van de rechterhand uit te spreken: “Zo waarlijk helpe mij God 

Almachtig”. Indien u de verklaring en belofte wenst af te leggen, spreekt 

u uit: “Dat verklaar en beloof ik”.  

 

De voorgelezen eed of verklaring en belofte luidt:  

         

“Ik zweer (verklaar) dat ik, om tot lid van Provinciale Staten benoemd te 

worden, rechtstreeks nog middellijk, onder welke naam en voorwendsel 

ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. 

Ik zweer (verklaar en beloof) dat ik, om iets in dit ambt te doen of te 

laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb 

aangenomen of zal aannemen.  

Ik zweer (beloof) dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de 

wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid van het provinciaal 

bestuur naar eer en geweten zal vervullen”. 

 

Introductieprogramma PS in april/mei 2019 

In overleg met het presidium is voor de leden van Provinciale Staten  
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een introductieprogramma voorbereid. Het introductieprogramma is 

verspreid over vier maandagen, te weten 1 april, 8 april, 15 april en 6 

mei. Ik verzoek u deze data alvast te reserveren in uw agenda. Het 

aantal introductiedagen is afhankelijk van de voortgang van de vorming 

van het coalitieakkoord.  

 

Voor het introductieprogramma zijn de volgende vier doelstellingen 

geformuleerd: 

1. Het kennismaken met elkaar en de organisatie 

2. Het verkrijgen van bekendheid met de provincie en het dualisme 

3. Een globale introductie op belangrijke beleidsterreinen 

4. Het delen en opdoen van kennis en vaardigheden 

 

U ontvangt later de programma’s en tijdstippen van de 

introductiedagen.  

 

Digitaal werken Provinciale Staten 

Provinciale Staten van Noord-Holland werken (zo veel mogelijk) digitaal. 

U krijgt een iPad in bruikleen van de provincie en wordt bij het gebruik 

ondersteund door de organisatie. Statenleden kunnen trainingen volgen 

over het werken met het digitale (vergader)systeem iBabs en het werken 

met een iPad. Data van uitreiking van de iPad, instructie en training 

worden nog bekend gemaakt. 

 

Indicatief vergaderschema PS en commissies 

Provinciale Staten hebben een indicatief vergaderschema voor Staten- en 

commissievergaderingen in 2019 opgesteld. Statenvergaderingen en 

commissievergaderingen zijn zoveel mogelijk op maandagen gepland. 

De donderdagmiddag/avond wordt gebruikt als uitloopmogelijkheid. 

Het vergaderschema zal ter definitieve vaststelling aan de nieuwe Staten 

worden voorgelegd. 

 

Integriteit  

 Ondertekenen Gedragscode op 26 maart 2019 

Werkzaamheden van bestuurders en Statenleden liggen meer dan ooit 

onder een vergrootglas. Een kwestie wordt door de snelle media 

makkelijk uitvergroot.  

Een Statenlid is in de eerste plaats zelf verantwoordelijk voor de eigen 

integriteit en voor het bieden van een juist en volledig beeld van zijn 

relaties, functies en nevenfuncties. De Provinciewet en de Algemene wet 

bestuursrecht bieden hiervoor het kader. Integriteit is daarnaast vooral 

iets dat met houding, aanvoelen en “tussen de oren zitten” te maken 

heeft. Om hierover het gesprek te kunnen voeren en richtlijnen te 

bieden, bestaat er de Gedragscode integriteit voor Statenleden, duo-

commissie-leden, gedeputeerden en de commissaris van de Koning van 

de provincie Noord-Holland. De Gedragscode moet de integriteit van de 

politieke ambtsdragers waarborgen. Het is een interne regeling, in 
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aanvulling op wettelijke regels. Het is een instrument waar politieke 

ambtsdragers op kunnen worden aangesproken. 

Als commissaris van de Koning ben ik belast met het bevorderen van de 

integriteit in de provincie. Ik verzoek daarom alle Statenleden op 

vrijwillige basis de Gedragscode te ondertekenen. Ik vind het belangrijk 

dat Statenleden zich bewust zijn van deze code en daar grondig kennis 

van nemen.  

 

Op dinsdag 26 maart biedt de Statengriffie u de mogelijkheid om de 

Gedragscode te ondertekenen.  

 

 Inleveren VOG en BKR 

Ik geef politieke partijen daarnaast in overweging om aan elk beoogd 

Statenlid een (actuele) Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) en een 

gegevensoverzicht van het Bureau Krediet Registratie (BKR) te vragen. 

Dat vergemakkelijkt het aangaan van een gesprek tussen de partij en 

het beoogd Statenlid over de kwetsbaarheden waarmee ook Statenleden 

te maken kunnen krijgen. Het overleggen van een VOG en BKR-

gegevensoverzicht is al een regel voor kandidaat-gedeputeerden. 

 

 

U kunt voor meer informatie contact opnemen met de Statengriffie, 

statengriffie@noord-holland.nl, (023) 514 4755. 

 

Ik wens u heel veel succes toe bij de verkiezingen. 
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Bijlage 1. Data op een rij 

 

Datum Wat Waar 

Woensdag 20 maart, 

inloop vanaf 20.45 uur 

Verkiezingsuitslagenavond  

 

Johan Remkeszaal*  

Maandag 25 maart 

14.00 uur 

Openbare zitting van Centraal 

Stembureau over definitieve 

uitslag verkiezingen  

 

Stadhuis gemeente 

Haarlem 

Maandag(avond) 25 

maart  

Email van de griffie met in te 

vullen documenten 

 

Dinsdag 26 maart 

tussen 13.00 – 19.00 

uur 

Ondertekenen geloofsbrieven 

van Centraal Stembureau 

 

Johan Remkeszaal  

Dinsdag 26 maart 

tussen 13.00 – 19.00 

uur 

Inleveren bescheiden voor 

onderzoek PS en instroom, 

ontvangst informatie over 

diverse facilitaire zaken, 

maken portretfoto, 

ondertekenen gedragscode  

Johan Remkeszaal 

Dinsdag 26 maart 

tussen 13.00 – 15.30 

uur of donderdag 28 

maart tussen 17.00 – 

19.00 uur 

Korte kennismaking met de 

cvdK 

Paviljoen Welgelegen 

Donderdag 28 maart 

20.00 uur 

Installatievergadering Paviljoen Welgelegen 

Maandag 1 april, 8 

april, 15 april en 6 mei, 

hele dag 

Introductieprogramma PS Paviljoen Welgelegen 

 

 

 

 De Johan Remkeszaal bevindt zich in de nieuwe vleugel van 

Paviljoen Welgelegen aan de Dreef 3, direct onder het poortje 

links (boven de parkeergarage). 
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Bijlage 2. Informatie over vergoedingen voor Statenleden 

 

Statenleden hebben recht op een aantal vergoedingen. Voor de 

uitkering hiervan is het van belang dat Statenleden in het 

instroomformulier kiezen voor de fiscale status van  

a. een ‘fictieve werknemer’ (opting-in) of 

b. een ‘zelfstandige’ (niet opting-in). 

 

Bij fictieve werknemers houdt de provincie de belasting op een aantal 

vergoedingen al in. Die vergoedingen worden, na inhouding van de 

belastingen, netto aan het Statenlid uitgekeerd. Zo wordt de vergoeding 

voor werkzaamheden van Statenleden van € 1200,95 niet bruto gestort 

bij fictieve werknemers. Het is net als bij salaris een bruto bedrag, 

waarover inhouding plaatsvindt door de provincie, waarna er een netto 

bedrag uitbetaald wordt aan het Statenlid. Het bruto bedrag moet wél 

bij de aangifte IB worden betrokken (net als een werknemer een 

jaaropgave moet opgeven voor de IB-aangifte).  

 

Hierop is een aantal uitzonderingen door de invoering van de 

Werkkostenregeling bij de provincie per 1 januari 2015. Onder de 

Werkkostenregeling is een aantal vergoedingen aangewezen als 

zogenaamd ‘eindbestanddeel’. Deze aangewezen bedragen worden 

netto toegekend en uitbetaald door de provincie. De fictieve werknemer 

hoeft deze vergoedingen niet op te geven voor de inkomstenbelasting. 

Het betreft de onkostenvergoeding, de vergoeding voor ziekte- en 

scholingskosten, de ter beschikkingstelling van de iPad en de 

contributie van een beroepsvereniging. 

 

Indien u als Statenlid niet voor opting-in kiest, wordt u niet als fictief 

werknemer beschouwd, maar als zelfstandige. Om die reden houdt de 

provincie geen belasting in, maar moet u zelf zorgdragen voor de 

afdracht. Hierdoor worden alle bedragen bij niet opting-in netto 

toegekend.  

Voor de netto onkostenvergoeding van € 173,40 dient door 

‘zelfstandigen’ tevens te worden aangetoond dat de kosten ook 

daadwerkelijk zijn gemaakt, om aanspraak te kunnen blijven maken op 

het gehele netto bedrag. 

 

Statenleden ontvangen vergoedingen voor: 

 werkzaamheden;  

- opting-in € 1.200,95 bruto per maand; 

- niet opting-in € 1.200,95 netto per maand; 

 onkosten; € 173,40 netto per maand;  

 ziektekosten; € 8,93 netto per maand;  

 zakelijke reizen met het openbaar vervoer worden direct betaald 

door de provincie; 

 zakelijke reizen met eigen auto; € 0,19 netto per kilometer;  
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- voor het bijwonen van vergaderingen van provinciale staten;  

veer- en tolkosten; 

- voor reizen zowel binnen de provincie als daarbuiten, gemaakt 

voor de uitoefening van de functie; de parkeer-, veer- en 

tolkosten. 

 

Voor alle reiskosten geldt dat moet kunnen worden aangetoond dat de 

reis plaatsvond in het kader van de uitoefening van de functie.  

Voor vragen over (niet) opting-in kunt u contact opnemen met Jessica 

Tamis, adviseur bij HRM, tel: (023)514 5121, e-mail: tamisj@noord-

holland.nl. U kunt hier ook vragen over stellen op 26 maart a.s. bij het 

inleveren van het instroomformulier.  
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